















































































































































پنج شنبه 30 شهریور 1402 -21 سپتامبر 2023 -5 ربیع الاول  1445 - شماره  26992

خبر رئیس جمهور در دیدار با جمعی از اندیشمندان سیاست خارجی آمریکا 

رئیسی : از تحریم  ملت ایران دست بردارید تاکنون 
این دشمنی برای شما سودی نداشت

سیاست  اندیشمندان  از  جمعی  با  دیدار  در  جمهور  رئیس 
خارجی آمریکا گفت که توصیه می کنیم آمریکا از دشمنی و 
تحریم ملت ایران دست بردارد، تاکنون این دشمنی ها برایش 

سودی نداشته است. 
حاشیه  در  رئیسی  ابراهیم  سید  الله  آیت   ، ایرنا  گزارش  به 
جمعی  با  دیدار  در  ملل  سازمان  عمومی  مجمع  نشست 
روابط  انداز  به چشم  اشاره  با  خارجی  سیاست  اندیشمندان 
ایران و آمریکا گفت که شما اندیشمندان بررسی کنید آمریکا 
براساس  است.  نداشته  جنگ  سال  اخیرچند  سال   ۲۵۰ در 
بدون جنگ سپری کرده  را  فقط ۲۰ سال  آمریکا  ها  بررسی 

است. آمریکا کشوری جنگ دوست است.
برای  گروگان گیری  واژه  گفت  زندانیان  تبادل  درباره  ایشان 
زندانی  افراد  تمام  نیست.  درستی  واژه  آمریکایی  زندانیان 
در ایران دارای اتهاماتی بوده اند و مرتکب جرم شدند. گر 
تبادلی صورت گرفته و مجازات متهمین اجرا نشده به خاطر 

نگاه انسان دوستانه جمهوری اسلامی است.
وی گفت : سوال من از شما اندیشمندان این است که تفاوت 
بین حمله نظامی و تحریم چیست، حمله نظامی سلاح و حربه 
ای علیه ملت هاست و تحریم نیز همین گونه عمل می کند. 
مستثنی  امری  ها  تحریم  در  غذا  و  دارو  که  نمی گفتند  مگر 

است اما تحریم های آمریکا علیه ایران منجر به فوت کودکان 
دارای بیماری پروانه ای شد.

نه دولت  ادامه داد: تحریم علیه ملت است  رئیس جمهوری 
ایران اعمال کرده  برابر تحریم هایی که علیه  ها، آمریکا در 
و  تحریم  قالب  در  زور  زبان  از  استفاده  دارد؟  پاسخی  چه 

تهدید علیه ملت ایران، ابزاری کارآمد نیست.
اقدامات  اساس  بر  اسلامی  وی گفت که قضاوت جمهوری 
آمریکا خواهد بود و آنچه می تواند موجب جلب اعتماد شود، 
تغییر این رفتار زورگویانه و عمل بر اساس تعهدات خواهد 
بود که آمریکا تاکنون در این زمینه موفق عمل نکرده است.

مذاکره در دوره های مختلف 
با راوپایی ها گفت  ادامه درباره مذاکره  آیت الله رئیسی در 
چندین  اروپایی  های  کشور  و  ایران  بین  مذاکره  پیشتر  که 
مذاکرات  این  سیزدهم  دولت  تشکیل  با  و  شد  انجام  بار 
کرد،  آمادگی  اعلام  خوب  توافق  برای  ایران  و  یافت  ادامه 
تعهدات خود  به  عمل  در  مقابل  اما مشخص شد طرف های 

نیستند. پایبند 
اغتشاشات سال گذشته  ادامه داد: واشنگتن در ماجرای  وی 
با یک برآورد غلط دچار خطای محاسباتی شد و به ناآرامی 

ها در ایران دل بست و ترجیح داد میز مذاکره را ترک کند.

دکتر رئیس گفت : بدخواهان ملت ایران به دنبال تکرار مدل 
ملت  هنوز  چون  کردند  اشتباه  اما  بودند،  ایران  در  سوریه 
مقابل  در  ایران  نشناخته اند.ملت  را  اسلامی  انقلاب  و  ایران 
دشمن  و  کرد  ایستادگی  اغتشاش گران  و  ناامن کننده  جریان 

را ناکام گذاشتند.
پروژه  مفتضحانه  شکست  از  پس  افزود:  جمهور  رئیس 
اغتشاشات، مجددا آمریکا با وساطت عمان برای از سرگیری 
برخی  به واسطه  مذاکراتی  و  کرد  تمایل  ابراز  مذاکرات 
کشورها انجام شد که تبادل اخیر زندانیان نیز یکی از آثار آن 

بود.مذاکره مستقیمی با آمریکا نداشته ایم.
ایجاد ناامنی با حضور آمریکایی ها در خلیج فارس 

خلیح  در  آمریکا  حضور  چرایی  به  اشاره  با  رئیس جمهور 
فارس گفت که لشکرکشی و حضور آمریکا در منطقه خلیج 
چند  با  آمریکا  دوستی  لازمه  مگر  معناست؟  چه  به  فارس 
و  نظامی  حضور  و  کشی  لشکر  فارس  خلیح  حِوزه  کشور 

دست زدن به توقیف کشتی ها در این منطقه است.
وی تصریح کرد ،حضور آمریکا در منطقه خلیج فارس سبب 
بین المللی همواره  آبراه های  امنیت  ناامنی خواهد شد.  ایجاد 

مورد تأکید جمهوری اسلامی ایران است.
ضربه زدن به ایران مستقل 

و  ها  غربی  بشری  حقوق  پوزیشن  درباره  رئیسی  الله  آیت 
آمریکایی ها گفت که موضوع حجاب ، حقوق بشر فعالیت 

های هسته ای بهانه برای ضربه زدن به ایران مستقل است
دارد  وجود  آمریکا  در  زنان  زندان  بزرگترین  که  گفت  وی 
بسر  آمریکا  های  زندان  در  فرزند  دارای  مادران  بیشترین  و 

می برند.
رئیسی تاکید کرد : اخیرا در آمریکا یک خانم جوان با گمانه 
زنی مبنی بر سرقت از یک فروشگاه به دست پلیس آمریکا 
نمونه ای است که در سال  از ۱۲۰۰  این یکی  کشته شد که 
شما  رسید  قتل  به  آمریکا  پلیس  دست  به  گذشته  میلادی 
رسانه های آمریکایی چرا به دنبال روشنگری درباره جزییات 

این قتل ها نرفتید.
افزود: در حادثه سال گذشته و دختر خانمی که دچار  وی 
به  ضربه ای  هیچ  که  داد  نشان  پزشکی  تحقیقات  شد  حادثه 
و  غربی  رسانه های  آیا  اما  نشده،  وارد  پلیس  ناحیه  از  او 

آمریکایی حاضر شدند این واقعیت را بازتاب دهند؟
جنگ اوکراین 

معتقدیم  ما  که  گفت  اوکراین  جنگ  درباره  رئیس  الله  آیت 
اسلامی  جمهوری  یابد.  پایان  باید  روسیه  و  اوکراین  جنگ 

ایران با جنگ  مخالف است.
ایشان تصریحکردند که جمهوری اسلامی برای میانجیگری و 
پایان جنگ بین روسیه و اوکراین اعلام آمادگی کرده است.

رییس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی با تاکید 
پدیده های  تاثیر  بر  مبتنی  هواشناسی  پیش بینی های  براینکه 
قطعی  بارندگی ها  میزان  و  »نائو«  و  »ال نینو«  مانند  دورپیوند 
نیست، اظهار کرد: بر اساس پیش بینی ها و تجربه های آماری 
قابل  احتمال  ال نینو  رویداد  با  که  گفت  می توان  گذشته 
تا  نرمال  حد  در  تجمعی  بارش های  وقوع  برای  ملاحظه ای 
بیش از نرمال طی پاییز و نیمه اول زمستان آینده در کشور 

وجود دارد. 
احد وظیفه در گفت و گو با ایسنا درباره پدیده های دورپیوند 
ایران  هوای  و  آب  بر  آن ها  تاثیر  و  »لانینا«  و  »ال نینو« 
نوسان  منفی  و  مثبت  فاز  دو  »لانینا«  و  »ال نینو«  اظهارکرد: 
جنوبی به نام »انِسو« هستند. محل وقوع پدیده انسو در منطقه 
حاره ای اقیانوس آرام یعنی بین ۱۰ درجه شمالی و ۱۰ درجه 
جنوبی )پیرامون خط استوا( در طول اقیانوس آرام است که 
و  سانتیگراد  درجه   ۰.۵ اندازه  به  اگر  منطقه  این  آب  دمای 
آغاز  ال نینو  دوره  رود،  بالاتر  نرمال  شرایط  به  نسبت  بیشتر 
می شود و اگر به همین میزان سردتر از نرمال شود وارد دوره 
اقیانوس  دمای آب  که  )فاز سرد( می شود. درصورتی  لانینا 
)سطح آب تا عمق حدود ۲۰۰متری( در این محدوده بیش از 
۲ درجه نسبت به نرمال گرم تر شود ، اصطلاحا سوپر ال نینو 

اتفاق می افتد. مانند سال ۲۰۱۶ که این اتفاق رخ داد. 
اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی  به گفته رییس مرکز ملی 
تا  آب  سطح  و  حاکم  لانینا  شرایط  گذشته  سال  سه  طی 
عمق ۲۰۰ متری سردتر از حد نرمال بود اما در حال حاضر 
دمای سطح آب اقیانوس تغییر کرده و گرم تر از دمای نرمال 
وسیعی  پهنه  درچنین  اقیانوس  آب  دمای  تغییر  است.  شده 
تا  زمین  سطح  از  هوا  جریان  گردش  و  جوی  الگوهای  بر 
وقوع  با  طوری که  به  است،  تاثیرگذار  جو  فوقانی  لایه های 
آن ها  به  که  جو  زیرین  سطوح  شرقی  جریان های  ال نینو 
نرمال  حالت  از  ضعیف تر  می شود  گفته  تجارتی«  »بادهای 
می شوند و سرعت باد در سطح اقیانوس کاهش پیدا می کند 

و به عبارتی هم جریان هوا و هم جریان آب در سطح و عمق 
یا  ال نینو  رخداد  با  بنابراین  می شود  تغییرات  دچار  اقیانوس 
لانینا الگوهای جوی منطقه اقیانوس آرام و مناطق حاشیه آن 
مانند جنوب شرق آسیا یا قاره های آمریکای شمالی و جنوبی 
متناسب با آن تغییر می کند چون هوا یک سیال به هم پیوسته 
است. این تغییرات در مناطق دورتر اتمسفر زمین هم احساس 
یاد  انسو  دورپیوند  نام  به  آن  از  سبب  همین  به  و  می شود 

می شود. 
وظیفه درباره تاثیرات ال نینو بر ایران اظهار کرد: ایران با محل 
جنب  عرض های  در  ایران  دارد.  زیادی  فاصله  ال نینو  وقوع 
حاره تا میانی زمین و در طول جغرافیایی دور از محل وقوع 
فاکتور  تنها  انسو  سرد  و  گرم  فاز  بنابراین  دارد  قرار  ال نینو 
موثر و تعیین کننده مقدار بارش فصلی محسوب نمی شود و 
عوامل تعیین کننده دیگری نیز وجود دارند که مانند ال نینو از 

چند ماه قبل قابل پیش بینی نیستند.  
ال نینو  رخداد  با  آماری  مطالعات  براساس  افزود:  وی 
بارش های پاییزه و تا حدی نیمه اول زمستان در ایران تقویت 
استرالیا  شمال  همانند  ایران  در  انسو  فازهای  اثر  می شوند. 
یا جنوب شرق آسیا نیست که در فاصله بسیار نزدیک محل 
می دهد  رخ  لانینا  وقتی  مثال  به طور  است.  پدیده  این  وقوع 

اندونزی  فیلیپین،  بارش های  بیشتر  و  درصد   ۹۰ احتمال  با 
منطقه وارد دوره  این  نرمال و  از حد  بیش  استرالیا  و شمال 
ترسالی می شود اما این تاثیرات در ایران با این قطعیت قابل 

پیش بینی نیست. 
کشورهای  همچون  ما  کشور  در  بارندگی  داد:  ادامه  وظیفه 
لانینا  و  دورپیوند  ال نینو  با  زیادی  خیلی  همبستگی  اروپایی 
میزان  درباره  قطعی  نظر  آن  لحاظ  با  تنها  نمی توان  و  ندارد 

بارش های پاییزی و زمستانی ارائه کرد. 
رییس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی ادامه داد: 
علاوه بر ال نینو که طی سال آینده آبی )از ابتدای مهرماه( یک 
دیگری  شاخص های  است،  بارش ها  برای  مثبت  پیش نشانگر 
نیز وجود دارند که از الان انتظار می رود در فاز مناسب باشند 
بگذارند  بارندگی ها  بر  مثبتی  اثر  می توانند  نسبی  به طور  و 
بنابراین به طور کلی بر اساس داده های کنونی مدل های عددی 
حد  در  بارش هایی  با  درصد(   ۷۰ تا   ۵۰( زیاد  احتمال  به 
نرمال تا بیش از نرمال مواجه خواهیم بود و این پیش بینی ها 

به صورت یقینی و صد درصد نیست.
مدل های  و  موجود  شاخص های  اساس  بر  کرد:  تاکید  وی 
تا  نرمال  درحد  زمستان  اول  نیمه  و  پاییزی  بارش   عددی، 
از نرمال پیش بینی شده است و شدت تغییرات آن در  فراتر 
هر منطقه می تواند متفاوت باشد که باید برای پیش بینی مقدار 
بارش به مدل های پیش بینی کوتاه مدت و چند روزه رجوع 

کنیم. 
وظیفه در پایان درباره احتمال رخداد سیل بر اثر بارش های 
به صورت  نمی توانیم  را  سیل  کرد:  تاکید  زمستانی  و  پاییزی 
فصلی پیش بینی کنیم. برای آگاهی از وقوع بارش های شدید 
پیش بینی های  به  باید  بالاتر  نسبی  دقت  با  سیل  احتمال  و 
کنیم.  رجوع   - دارند  بیشتری  و صحت  دقت  که   - روزانه 
گرچه معمولا در سال هایی که بارش فصل سرد در حد نرمال 
سیل  وقوع  برای  بیشتری  احتمال  می شود،  نرمال  از  فراتر  و 
گسترده مانند اواخر زمستان ۹۷ و آغاز بهار ۹۸ وجود دارد.  

رییس مرکز ملی اقلیم و مدیریت بحران خشکسالی خبر داد

پیش بینی بارش های قابل ملاحظه پاییزه و زمستانه
احتمال وقوع سیل های گسترده

در جلسه علنی دیروز مجلس شورای اسلامی مصوب شد که 
لایحه عفاف و حجاب به مدت سه سال در کشور به صورت 

آزمایشی اجرا شود.
به گزارش مهر، در جلسه علنی روز گذشته مجلس شورای 
اسلامی گزارش کمیسیون قضائی و حقوقی در مورد لایحه 
یک فوریتی حمایت از فرهنگ عفاف و حجاب )حمایت از 
سلامت اجتماعی( جهت تأمین زمان اجرای آزمایشی آن در 
دستورکار قرار گرفت و نمایندگان پیشنهاداتی درباره مدت 

زمان اجرای آزمایشی آن دادند.
همه مکلف به همکاری در رعایت عفاف و حجاب هستند

حجت الاسلام موسی غضنفرآبادی، رئیس کمیسیون قضائی و 
حقوقی مجلس درباره لایحه یک فوریتی حمایت از فرهنگ 
عفاف و حجاب )حمایت از سلامت اجتماعی(، گفت: پس از 
بررسی های متعدد کارشناسی در کمیسیون قضائی و حقوقی 
مدت اجرای آزمایشی این قانون سه سال تعیین شد و اکنون 
برای تصویب مدت اجرای آزمایشی این قانون باید در صحن 
گزارش  سپس  شود.  تصمیم گیری  اسلامی  شورای  مجلس 
شورای  نظر  منتظر  و  می رود  نگهبان  شورای  به  کمیسیون 

نگهبان خواهیم بود.
به  قضائیه  قوه  طریق  از  دولت  که  لایحه ای  داد:  ادامه  وی 
مجلس تقدیم کرد ۱۵ ماده داشت که در آن لایحه مباحث 
فرهنگی لحاظ نشده بود که ما ۳۵ ماده تحت عنوان مباحث 
فرهنگی در آن آوردیم تا برای دستگاه های اجرایی نیز جهت 
اقداماتی  دشمن  روانی  جنگ  با  مقابله  و  سازی  فرهنگ 

پیش بینی شود.
شورای  مجلس  صرفاً  اکنون  داشت:  اظهار  غضنفرآبادی 
اسلامی درباره مدت اجرای آزمایشی این قانون تصمیم گیری 
می کند، سپس این لایحه به شورای نگهبان می رود و منتظر 
نظر شورای نگهبان خواهیم ماند. سپس نظرات شورای نگهبان 
به  باز  نیز در کمیسیون قضائی و حقوقی بررسی می شود و 

شورای نگهبان ارسال می شود.
نماینده مردم بم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: این 
لایحه الان دارای پنج فصل است، فصل اول کلیات، فصل دوم 
تعیین می کند، فصل  وظایف عمومی دستگاه های اجرایی را 
سوم تکالیف اختصاصی دستگاه های اجرایی مانند صداوسیما 
فصل  می کند،  تعیین  را  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  و 
مطرح  را  اجتماعی  مسئولیت های  و  عمومی  وظایف  چهارم 
کرده است و در فصل پنجم نیز جرایم و تخلفات پیش بینی 
مجازات های  شاخص  افراد  برای  فصل  این  در  است.  شده 
خاصی در نظر گرفته شده و افرادی که در فضای مجازی و 
غیرمجازی مرتکب تخلف شوند، مجازات هایی در نظر گرفته 

شده است.
اسلامی  شورای  مجلس  حقوقی  و  قضائی  کمیسیون  رئیس 
ادامه داد: برای همه سازمان ها و صاحبان حرف و مشاغل نیز 
تکالیفی پیش بینی شده و همه مکلف هستند همکاری لازم را 
در بحث رعایت عفاف و حجاب به عمل بیاورند. مطبوعات 
و خبرگزاری ها نیز نمی توانند با اشخاصی که به دلیل ارتکاب 
حال  در  آنها  پرونده  ماده  این  موضوع  جرایم  از  کدام  هر 

رسیدگی است، همکاری کنند.

لایحه عفاف و حجاب سه سال به 
صورت آزمایشی اجرا می شود

وزارت آموزش و پرورش برای اصلاح آیین نامه رتبه بندی از 
معلمان خواسته است در یک نظر سنجی شرکت کنند. 

به گزارش مهر، یکی از دغدغه های معلمان در ماه های اخیر 
که  بود؛ موضوعی  معلمان  رتبه بندی  نامه  آئین  تکلیف  تعیین 
وزارت آموزش و پرورش آن را منوط به شرکت هر چه بیشتر 

معلمان در ارزیابی وضعیت اجرای آن کرده است.
رضا مراد صحرایی، وزیر آموزش و پرورش هفته جاری در 
خصوص اصلاح آئین نامه رتبه بندی معلمان گفت: کار اصلاح 
شروع شده و در حال نظرسنجی از معلمان هستیم تا مقدمه ای 

بر تدوین آئین نامه نهایی باشد.
صحرایی با بیان اینکه نمی توانیم زمانی را برای اتمام اصلاح 
رتبه بندی اعلام کنیم؛ اظهار داشت: روند اصلاح بستگی به 
حجم مشارکت معلمان دارد. باید مشارکت به قدری بالا باشد 

که بتوان به داده های نظر سنجی اتکا کرد.

حال وزارت آموزش و پرورش در اطلاعیه ضمن درخواست 
مجدد از فرهنگیان برای شرکت در این ارزیابی، زمان شرکت 

در این نظرسنجی را تمدید کرده است.

رتبه  قانون  اجرای  به  توجه  با  است:  آمده  اطلاعیه  این  در 
و  همکاران  حقوق  از  صیانت  راستای  در  و  معلمان  بندی 
با  پرورش  و  آموزش  مطالعات  پژوهشگاه  معلمان،  تکریم 
و  بهبود  جهت  در  مجلس  امور  و  حقوقی  معاونت  همکاری 
اصلاح معایب و ایرادات و ارتقا رتبه بندی، اقدام به ارزیابی 
وضعیت اجرای رتبه بندی از منظر مشمولین قانون رتبه بندی 

کرده است.
مهرماه   ۵ تا  امر،  این  در  مشارکت  برای  می توانند  معلمان 
https://nazar.medu.ir/take-survey/ لینک  به   ۱۴۰۲

دیدگاه های  و  نظرات  و  کرده  مراجعه   SURlm۴kvchm۵sd
خود را در جهت افزایش کیفی فرآیند تعلیم و تربیت، اعتلای 
کرامت و منزلت اجتماعی معلمان، استقرار نظام پرداخت ها بر 
اساس تخصص و شایستگی ها، تقویت انگیزه و رضایتمندی 

شغلی و ارتقای تعهد و تقویت هویت حرفه ای ابراز نمایند.

وزارت آموزش و پرورش اعلام کرد

خبر جدید از رتبه بندی معلمان

دبیر کانون بانک ها و موسسه های اعتباری خصوصی اظهار 
ارایه  کُندی  عامل  شهرسازی  و  راه  وزارت  خودِ  داشت: 
متقاضیان را در موعد  بوده چراکه سامانه معرفی  تسهیلات 

مقرر راه اندازی نکرد. 
موسسه های  و  بانک ها  کانون  دبیر  جمشیدی،  محمدرضا 
انتقادات  درباره  ایلنا  با  گفت وگو  در  خصوصی  اعتباری 
پرداخت  برای  خصوصی  بانک های  مقاومت  به  نسبت 
تسهیلات تکلیفی به ویژه پراخت تسهیلات به بخش مسکن 
تکلیفی  تسهیلات  خصوصی  بانک  های  اگر  داشت:  اظهار 
بانک های  نمی پردازد پس چگونه تبصره ۱۶ و ۱۸ در تمام 
خصوصی به اجرا رسیده و در حال اجرا بوده و وام  ازدواج، 
فرزندآوری، وام به کسب و کارهای کوچک مولد  و ... در 

حال پرداخت است.  
وی درباره دلایل عقب ماندگی بانک ها از پردخت تسهیلات 
به بخش مسکن از سهمیه تعیین شده از سوی دولت و بانک 
بخش  به  تسهیلات  ارایه  کنون  تا  اینکه  تاکید کرد:  مرکزی 
مسکن کُند پیش رفت به این دلیل بود که قرار بود وزارت 
متقاضیان  که  کند  راه اندازی  را  سامانه ای  شهرسازی  و  راه 
درج  و  ثبت  را  خود  درخواست  سامانه  این  در  تسهیلات 
کنند و پس از آن وزارت راه و شهرسازی این درخواست را 
صحت سنجی و براساس صحت سنجی تقاضا و درخواست، 
متقاضیان واقعی را به بانک ها معرفی کند که این سامانه را تا 

پایان سال ۱۴۰۱ راه اندازی نکرد.   
ادامه  اعتباری خصوصی  موسسه های  و  بانک ها  کانون  دبیر 
سال  پایان  تا  را  سامانه  این  شهرسازی  و  راه  وزارت  داد: 
وزارت  تعهد  و  تکلیف  از  و  بود  نکرده  راه اندازی  گذشته 
راه و شهرسازی برای راه اندازی سامانه مذکور نامه کتبی در 
کُند  به این موضوع و دلیل  اما متاسفانه کسی  دست داریم 
پیش  رفتن ارایه تسهیلات به بخش مسکن توجهی ندارد و از 
این رو همه بانک ها را مقصر می دانند و بانک ها را می کوبند. 
این در حالی است که خودِ وزارت راه و شهرسازی عامل 
کُندی ارایه تسهیلات بوده چراکه سامانه معرفی متقاضیان را 

در موعد مقرر راه اندازی نکرد.

وزارت شهرسازی عامل عدم 
پرداخت وام های مسکن 

تمام بانک های خصوصی جریمه شدند

»باج خواهی  به  روسیه  اوکراین:  خارجه  وزیر 
هسته ای« پایان دهد 

»رافائل  با  دیدار  از  پس  اوکراین  خارجه  وزیر  کولبا«  »دیمیترو 
بار  نیویورک  انرژی اتمی در  گروسی« مدیرکل آژانس بین المللی 
»باج خواهی  آنچه  به  دادن  پایان  برای  اوکراین  درخواست  دیگر 
تکرار  را  خواند  زاپوریژژیا  هسته ای  نیروگاه  در  روسیه  هسته ای« 
کرد.کولبا در حساب رسمی خود در شبکه »ایکس نوشت: »روسیه 
باید به باج خواهی هسته ای خود پایان دهد و از  نیروگاه هسته ای 
و  اوکراین  در  امنیت هسته ای  و  ایمنی  تا  زاپوریژژیا خارج شود 

اروپا را احیا کند«.
رئیس جمهور لهستان: اوکراین بسیار خطرناک است

مبنی  کی یف  اخیر  تصمیم  به  واکنش  در  لهستان  رئیس جمهوری 
دلیل ممنوع کردن محصولات کشاورزی  به  از ورشو  بر شکایت 
»بسیار  را  همسایه اش  کشور  مثالی  بیان  با  آنکه  ضمن  اوکراین، 
خطرناک« خواند، گفت که کی یف نباید نقش حیاتی لهستان را در 
فراموش کند. رئیس جمهوری  اوکراین  به  نظامی غربی  کمک های 
سازمان  عمومی  مجمع  حاشیه  در  خبرنگاران  به  خطاب  لهستان 
به خاطر داشته  اوکراین  بیان کرد: خوب است  نیویورک  ملل در 
ترانزیت  کشوری  ما  که  بداند  و  می گیرد  کمک  ما  از  که  باشد 

برای آن هستیم.
هنگ کنگ  درباره  انگلیس  برنامه های  چین: 

محکوم به شکست است
انتقاد از گزارش  با  دفتر وزارت امور خارجه چین در هنگ کنگ 
شرایط  لندن  که  گفت  مالی،  قطب  این  از  انگلیس  ماهه  شش 
و  می گیرد  نادیده  را  ثبات تر  با  تجاری  محیط  و  خوب  اجتماعی 
بیانیه  در  می کند.  »ضد چین« حمایت  مرج  و  هرج  از  در عوض 
که  افرادی  تعداد  اخیر  سال های  »در  است:  آمده  وزارتخانه  این 
در بریتانیا در فقر زندگی می کنند رو به افزایش بوده است؛ نرخ 
جرم و جنایت به بالاترین حد خود رسیده است. حال لندن با چه 
بشر  حقوق  و  دموکراسی  وضعیت  از  نفسی  به  اعتماد  و  جرات 
محکوم  هنگ کنگ  زدن  برهم  طرح های  می کند؟  انتقاد  هنگ کنگ 

به شکست هستند.«
اعمال  ایران  علیه  جدیدی  تحریم های  آمریکا 

کرد 
پهپادی  توسعه  برنامهٔ  با  مرتبط  نهاد  چهار  و  فرد  هفت  آمریکا 
و  چین  روسیه،  ایران،  در  را  تهران  نظامی  هواپیماهای  و  ایران 
این  به  اشاره  با  آمریکا   خزانه داری  وزارت  کرد.   تحریم  ترکیه 
تحریم ها طی بیانیه ای اعلام کرد که این افراد و نهادها »حمل و نقل 
تولید  و  ایران  برای صنایع هواپیماسازی  را  مالی«  تراکنش های  و 
خزانه داری  وزیر  معاون  نلسون«  کرده اند.»برایان  تسهیل  پهپاد 
آمریکا در امور تروریسم و اطلاعات مالی در این باره مدعی شد: 
»ایران با تولید و ارسال عمدی پهپادهایش این امکان را به روسیه، 
داده  بی ثبات کننده  بازیگران  دیگر  و  خاورمیانه  نیابتی  گروه های 

است که نظم جهانی را تضعیف کنند«.
پاپ: جهان در آستانه جنگ هسته ای قرار دارد

 ۱۹۶۲ موشکی  بحران  مانند  جهان  داد،  هشدار  فرانسیس  پاپ 
کوبا در آستانه یک جنگ هسته ای قرار دارد. پاپ فرانسیس رهبر 
کاتولیک های جهان در جریان پیامی برای یک کنفرانس بین المللی 
درحالی  کنفرانس  این  گفت:  جهان«  در  »صلح  نام  به  اوسلو  در 
انجام می شود که جهان ما همچنان در آستانه جنگ جهانی سومی 
گفت،  همچنین  باشد.پاپ  اتمی  نبرد  یک  می تواند  که  دارد  قرار 
جهان در آستانه جنگ هسته ای مانند بحران موشکی کوبا در سال 
۱۹۶۲ قرار دارد که دنیا را به یک نابودی اتمی نزدیک کرده بود.

پادشاه اردن: جهان به حل وفصل مسئله فلسطین 
کمک کند

عمومی  مجمع  سالانه  نشست  در  خود  سخنرانی  در  اردن  پادشاه 
به  باید  جهان  که  کرد  اعلام  نیویورک  در  متحد  ملل  سازمان 
حل وفصل مسئله فلسطین کمک کند.عبدالله دوم، پادشاه اردن طی 
عمومی  مجمع  سالانه  نشست  هشتمین  و  هفتاد  در  خود  سخنان 
منطقه ای  مختلف  مسائل  بیان  به  نیویورک  در  متحد  ملل  سازمان 
این  در  اردن  پرداخت.پادشاه  فلسطین  مسئله  جمله  از  جهانی  و 
سخنرانی گفت: تا زمانی که جهان به پایان نزاع موجود در منطقه 
ما کمک نکند، مشکلات این منطقه از جهان ادامه خواهد داشت.

علیه  تحریم هایی  اعمال  خواستار  اروپا  پارلمان 
جمهوری آذربایجان شد

روابط  در  بروکسل  تجدیدنظر  خواستار  اروپا  پارلمان  نمایندگان 
دلیل  به  باکو  علیه  تحریم هایی  اعمال  و  آذربایجان  جمهوری  با 
نمایندگان  سوی  از  صادره  بیانیه  شدند.در  قره باغ  در  تحولات 
پارلمان اروپا در این خصوص آمده است که آنها خواستار اعمال 
تحریم هایی علیه باکو به دلیل تحولات در قره باغ شده اند.پارلمان 
اروپا این درخواست را از شورای اتحادیه اروپا به دلیل اقدامات 

نظامی امروز باکو در قره باغ مطرح کرده است.
هشدار روسیه به قرقیزستان و تاجیکستان درباره 

تشدید تنش مرزی
تعیین  پروا در  بی  اقدامات  به  نسبت  بیشکک و دوشنبه  به  مسکو 
حدود مرزها هشدار داد.وزارت خارجه روسیه در بیانیه ای اعلام 
کرد که روسیه از قرقیزستان و تاجیکستان می خواهد از اظهارات 
مرزها  فصل  و  حل  خصوص  در  بی ملاحظه  اقدامات  و  تند 
خودداری کنند.این وزارتخانه گفت: ما از دوستان و متحدان خود 
اقدامات بی ملاحظه ای که می تواند  تند و  اظهارات  از  می خواهیم 
نتایج مثبت اخیر در مذاکرات مربوط به تحدید حدود و تعیین مرز 

قرقیزستان و تاجیکستان را باطل کند، خودداری کنند.«
آژانس  با  تهران  همکاری  خواستار  فرانسه 

بین المللی انرژی اتمی شد
وزیر امور خارجه فرانسه در دیدار با »رافائل گروسی«، مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی بر لزوم همکاری تهران با این نهاد 
با  جهانی تاکید کرد. »کاترین کولونا«، وزیر امور خارجه فرانسه 
دیدار  اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس  مدیرکل  گروسی«،  »رافائل 
کرد.او در این دیدار که در حاشیه هفتاد و هشتمین مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد، برگزار شد، گفت: همانطور که تروئیکای اروپا 
همکاری  کامل  طور  به  آژانس  با  باید  ایران  است،  کرده  تصریح 
و  ایران  با  ارتباط  در  آژانس  تلاش های  از  همچنین  کند.کولونا 

اوکراین قدردانی کرد.
زمین  را  سلاح ها  ارمنی ها  علی اف:  الهام 

بگذارند، جنگ در قره باغ متوقف می شود
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان مدعی شد در صورتی عملیات 
را  سلاح هایشان  ارمنی ها  که  می شود  متوقف  قره باغ  در  نظامی 
زمین بگذارند. رسانه های جمهوری آذربایجان اعلام کردند »الهام 
علی اف«، رئیس جمهور این کشور در گفت وگو با »آنتونی بلینکن«، 
را  سلاح هایشان  ارمنی ها  اگر  کرده  تأکید  آمریکا  خارجه  وزیر 
در  آذربایجان  جمهوری  نیروهای  نظامی  عملیات  بگذارند،  زمین 

قره باغ متوقف می شود.
حمله هکری به دیوان کیفری بین المللی

دادگاه کیفری بین المللی )ICC( اعلام کرد که سیستم رایانه ای آن 
نهادهای  از معتبرترین  به یکی  این حمله هکری  هک شده است؛ 
مورد  در  حساس  بسیار  اطلاعات  که  است  جهان  در  بین المللی 
بین المللی  کیفری  دادگاه  می کند.  مدیریت  را  جنگی  جنایات 
در  را  غیرمعمولی  فعالیت  که  کرد  اعلام  آی سی سی  به  موسوم 
شبکه کامپیوتری خود شناسایی کرده که باعث واکنشی شده که 
همچنان ادامه دارد. سخنگوی این نهاد از اظهارنظر در مورد جدی 
بودن این نفوذ هکری، اینکه مساله به طور کامل رفع شده یا خیر 

یا اینکه چه کسی ممکن است پشت آن باشد، خودداری کرد.
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مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان خبر داد

شناسايي 628 فقره انشعاب 
غيرمجاز آب در گيلان

قطورترين ديوار تاريخی از دوره 
صفويه در رشت کشف شد

مسئولان  تمامی  وظیفه  گفت:  گیلان  دادگستری  کل  رئیس 
حفاظت و صیانت از منابع طبیعی است تا این میراث گرانبها 

بدون دستبرد و تصرف به آیندگان منتقل شود.

سرپرست اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری گیلان با حجت 
کل  رئیس  نیارکی«  صادقی  »اسماعیل  المسلمین  و  الاسلام 

دادگستری استان دیدار کرد.

به  اشاره  با  این دیدار  استان گیلان در  رئیس کل دادگستری 
و  ملی  اراضی  خدادادی،  مواهب  دارای  گیلان  استان  اینکه 
تمامی  وظیفه  داشت:  اظهار  است،  ارزشمندی  طبیعی  منابع 
مسئولان حفاظت و صیانت از منابع طبیعی است تا این میراث 

گرانبها بدون دستبرد و تصرف به آیندگان منتقل شود.
وی با بیان اینکه برخی سودجویان از غفلت و اهمال مدیران 
بنا  دولتی  اراضی  در  ویلایی  شهرک های  و  کرده  استفاده 
کرده اند، گفت: اراضی ملی متعلق به تمامی مردم است و نباید 
ادارات،  در  نفوذ  و  رانت  و  قدرت  با  عده ای  تا  دهیم  اجازه 

منفعت های فراوانی از این مسیر کسب نمایند.
اینکه منابع  بر  با تاکید  ادامه  رئیس شورای قضایی استان در 
طبیعی باید در راستای حفظ حقوق عامه تلاش نمایند، ابراز 
داشت: کمیسیون رفع تداخلات در استان گیلان عملکرد قابل 
قبولی نداشته است و باید از این پس با رویکرد حل مشکلات 

و معضلات به نفع مردم اقدامات نماید.
راستای  در  را  واحد«  »پنجره  مانند  ابزارهایی  از  استفاده  وی 
محافظت از اراضی ملی و جنگل ها ضروری دانست و افزود: 
با بهره گیری از سامانه پنجره واحد، درصد زیادی از دست 

اندازی و تعرض به بیت المال کاهش خواهد یافت.
این مقام ارشد قضایی در پایان با توصیه بر لزوم شفاف سازی 
با  قضایی  دستگاه  کرد:  تصریح  دولتی  ادارات  در  اقدامات 
مدیرانی که با اهمال و ترک فعل خود موجب تضییع حقوق 
هموار  متصرف  سودجویان  برای  را  راه  و  شده  المال  بیت 

می کنند، با شدت برخورد خواهد کرد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان خدمت صادقانه و شفاف 
به مردم را رکن غیر قابل تغییر در دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
دانست و گفت: تمام تلاش ما باید ارتقای زیرساخت های نظام 

سلامت و توزیع عادلانه آن ها باشد.
نشست شورای عمرانی دانشگاه علوم پزشکی گیلان با حضور 
دکتر »محمدتقی آشوبی« رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان، 
تعدادی از معاونین و مدیران ستادی در سالن اجلاس حوزه 

ریاست برگزار شد.
در  سلامت  نظام  عمرانی  طرح های  پیرامون  نشست  این  در 
بخش بهداشتی نظیر خانه های بهداشت، مراکز جامع سلامت 

شهری و روستایی گفت وگو و تبادل نظر شد.
مالی طرح های  منابع  پیرامون کمبود  این نشست  همچنین در 
عمرانی، استفاده از منابع ملی و همچنین بهره گیری از ظرفیت 
 ، نیمه تمام  پروژه های  اتمام  برای  املاک  سازی  مولد  قانون 

رایزنی و گفت وگو شد.
دکتر »محمدتقی آشوبی« رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان 

در  روستاها  برخی  عقب ماندگی  به  اشاره  با  نشست  این  در 
بخش بهداشت، اظهار کرد: باید خانه های بهداشت مستهلک و 
فرسوده با اولویت در استان شناسایی و سریعاً در دستور کار 

بازسازی قرار بگیرد.
با اشاره به پیش رو بودن سال تحصیلی جدید در مراکز  وی 
فضای  تمام  افزود:  گیلان،  پزشکی  علوم  دانشگاه  آموزشی 
فیزیکی آموزشی، رفاهی و خوابگاهی مورد نیاز کادر آموزشی 
به  تحصیلی جدید،  سال  آغاز  با  همزمان  و  تمام  باید سریعاً 

بهره برداری برسند.
تلاش های  به  اشاره  با  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
پیشرفته،  پزشکی  تجهیزات  جذب  جهت  در  گرفته  صورت 
پزشکی  تجهیزات  راه اندازی  و  نصب  مراحل  تمامی  گفت: 
در واحد های آموزشی درمانی و بیمارستانی باید با محوریت 
مدیریت تجهیزات دانشگاه  و همکاری دیگر مسوولان  سریعاً 

انجام شود.
غیر  را رکن  مردم  به  دکتر آشوبی خدمت صادقانه و شفاف 
و گفت:  دانست  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  در  تغییر  قابل 
سلامت  نظام  زیرساخت های  ارتقای  باید  ما  تلاش  تمام 
و  پیش بینی شده  حواشی   از  دور  به  آن ها  عادلانه  توزیع  و 

غیرمترقبه باشد.
مرکز  عمرانی  پیرامون طرح های  نشست  این  در  است  گفتنی 
آموزشی درمانی رازی رشت، طرح های توسعه ای، توسعه و 
بهسازی بخش های بستری و راه اندازی دستگاه ها و تجهیزات 

پزشکی پیشرفته آن نیز گفت وگو و تبادل نظر شد.

استان  مستضعغان  بنیاد  املاک  و  اموال  کل  اداره  سرپرست 
راه وشهرسازی  اداره کل  با  نهاد  این  توافق جدید  از  گیلان 
گیلان برای احداث پروژه های نهضت ملی مسکن در اراضی 

بنیاد مستضعفان در استان خبر داد. 
بنیاد  املاک  و  اموال  کل  اداره  سرپرست  ضیائی،  پیمان 
مستضعغان استان گیلان امشب در گفت وگو با فارس با اشاره 
برای در  راه وشهرسازی  اداره کل  و  استاندار  به درخواست 
اختیار گرفتن اراضی بنیاد در ۳۰ بهمن سال گذشته اظهار کرد: 
باتوجه به دستور و مساعدت ریاست محترم بنیاد مستضعفان 
انقلاب اسلامی، حدود ۲۰ هکتار زمین شامل هفت هکتار در 
رودسر، هشت هکتار در انزلی و چهار هکتار در رشت طبق 

توافق نامه ای به اداره کل راه و شهرسازی واگذار شد.
اقدام مؤثر از ناحیه راه و  اینکه به دلیل عدم  به  با اشاره  وی 

شهرسازی تا اواخر مرداد ماه امسال موضوع بلا اقدام مانده و 
با توجه به مفاد توافق تنظیمی، موضوع کان لم یکن شد، افزود: 
پس از تغییر مدیرکل راه و شهرسازی گیلان و سرپرست جدید 
راه و شهرسازی برای حصول توافق جدید، نشستی بین مدیران 

این دو اداره کل برگزار شد.

ضیائی با بیان اینکه به دلیل تقاضای قابل توجه در شهرستان 
رودسر و ضرورت موضوع، مقدمات توافق جدید مهیا شد، 
بیان کرد: میزان چهار هکتار دیگر از زمین بنیاد مستضعفان در 
شهرستان رودسر برای اجرای طرح نهضت ملی مسکن گیلان 
اضافه شد که با اراضی قبلی حدود ۱۱ هکتار از اراضی بنیاد 
به  این طرح ملی  اجرای  این شهرستان جهت  مستضعفان در 

اداره کل راه و شهرسازی گیلان واگذار شد.
استان  مستضعغان  بنیاد  املاک  و  اموال  کل  اداره  سرپرست 
گیلان با اشاره به اینکه این موضوع در حال انجام امور فنی 
گفت:  است،  شهرسازی  و  راه  کل  اداره  کارشناسان  توسط 
اداره کل راه و شهرسازی گیلان  امیدواریم سرپرست جدید 
بعدی  تا در گام  اقدام کرده  تعیین تکلیف موضوع  به  نسبت 

اراضی بیشتری جهت ساخت مسکن ملی اختصاص یابد.

اشاره  با  انزلی  بندر  شهرستان  التحریر  لوازم  اتحادیه  رئیس 
به وضعیت بازار فروش لوازم التحریر گفت: در آستانه سال 

تحصیلی جدید امیدواریم این بازار رونق بیشتری بگیرد. 
بازگشایی  به  اشاره  با  ایسنا  با  گفت وگو  در  رحیمی  فرهاد 
کرد:  اظهار  التحریر،  لوازم  به  آموزان  دانش  نیاز  و  مدارس 
این روزها بیشتر خریداران تلاش دارند لوازم ضروری بخرند 
هم  مشتریانی  البته  گیرند  می  فاکتور  را  جانبی  خریدهای  و 

هستند که بدون توجه به قیمت خرید می کنند.
برای  لوازم التحریر  خرید  در  والدین  اینکه  بیان  با  وی 
روزها  این  افزود:  می کنند،  صرفه جویی  بعضا  دانش آموزان 
بارها شاهد بودیم که والدین سعی می کردند درخواست های 
فرزندشان را فاکتور بگیرند و فقط چند قلم وسایل ضروری 
ضرورت  حد  در  دفتر  و  خودکار  پاک کن،  مداد،  جمله  از 

خرید کنند.

رئیس اتحادیه لوازم التحریر شهرستان بندر انزلی با اشاره به 
میزان فروش فعالان این صنف با بیان این که در حال حاضر 
بیش از ۳۰ عضو با مجوز در این صنف فعالیت دارند، افزود: 
طی چند سال اخیر فقط ۳ درخواست مجوز آغاز فعالیت در 
این صنف را داشتیم به ویژه این که برخی فعالان این صنف 
زیرا دخل شان کفاف  ندارند  فعالیت  ادامه  به  تمایل چندانی 

خرج شان را نمی دهد.
وی در خصوص تفاوت قیمت برخی اجناس در فروشگاه های 
اجناس  از  برخی  در  که  قیمت هایی  تفاوت  گفت:  مختلف 
به دلیل تفاوت قیمت در خریدهایی است که  دیده می شود 
متفاوت  خریدها  قیمت  است؛  گرفته  صورت  قبل  ماه ها  از 
یا گران فروشی نمی کنند؛  است وگرنه همکاران ما اجحاف 
واحد  قیمت  شاهد  که  نداریم  کالاها  همه  در  مقطوع  قیمت 
در مغازه ها باشیم؛ اگر مشتری فاکتور خرید بخواهد حتماً به 

مشتری ارائه می شود.
بیان این که کتاب های کمک درسی و داستان هم  با  رحیمی 
گران شده که ناشی از افزایش قیمت کاغذ است، تاکید کرد: 
یکی از موارد دیگری که موجب کسادی بازار این روزهای 
از  افزار  نوشت  عرضه  به  اقدام  شده،  لوازم التحریر  صنف 
طریق مراکزی به جز فعالان مجاز این صنف است، چرا که 
یا اصناف مختلف  کسانی هستند که در کوچه های فرعی و 
در کنار فروش سایر اجناس اقدام به فروش مداد و دفتر و 

لوازم التحریر می کنند.
تصریح  بندرانزلی  شهرستان  التحریر  لوازم  اتحادیه  رئیس 
دانش  و  می فروختیم  را  درسی  کتاب های  وقتی  قبلا  کرد: 
آموز برای خرید کتاب مراجعه می کرد، همراه آن جلد کتاب، 
مداد و پاک کن هم می خرید که متاسفانه این فرصت از ما 

گرفته شد و با وجود همه پیگیری ها به نتیجه نرسیدیم.

مدیرکل اوقاف و امور خیریه گیلان گفت: همزمان با بازگشایی 
مدارس در قالب طرح »مهر تحصیلی« ۸۰۰ بسته لوازم التحریر 

بین دانش آموزان کم بضاعت گیلانی توزیع می شود.
حجت الاسلام ستار علیزاده در حاشیه اجرای طرح مهر تحصیل 
در شهرستان صومعه سرا اظهار کرد: طرح مهر تحصیلی هر 
ساله در آستانه بازگشایی مدارس و با شناسایی دانش آموزان 
کم بضاعت از طریق آموزش و پرورش و نهادهای حمایتی 

مانند کمیته امداد و بهزیستی اجرا می شود.
مهر  اجرای  راستای  در  اینکه  بیان  با  علیزاده  الاسلام  حجت 
آموزشی  کمک  وسایل  و  التحریر  لوازم  بسته   ۸۰۰ تحصیلی 
تهیه شده و در اختیار دانش آموزان قرار می گیرد، افزود: ۵۰۰ 
بسته متعلق به دانش آموزان مقطع ابتدایی و ۳۰۰ بسته متعلق به 

دانش آموزان دوره متوسطه است.
مدیرکل اوقاف و امور خیریه گیلان با اشاره به اینکه ارزش 
بسته های اهدایی ۷ میلیون ریال است، ادامه داد: این بسته ها 

به دانش آموزان بی  با کمک  از محل درآمد موقوفات منطبق 
سرا،  صومعه  لاهیجان،  رشت،  شهرستان  چهار  در  بضاعت 

لنگرود و لشت نشا تهیه شده است.
و  موقوفات خمیر کلایه  کرد:  اضافه  علیزاده  الاسلام  حجت 
و  لنکرانی  عبدالعلی  حاج  موقوفات  لاهیجان،  پادشان  چهار 
ساداتی رشت، حاج صالح نویدی و آقا سید ابراهیم گوراب 
کلامی  گالش  اکبری  البنین  ام  موقوفه  سرا،  صومعه  زرمیخ 
شهرستان لنگرود و موقوفه فخر الدوله شهر لشت نشا از جمله 
دانش آموزان  به  کمک  با  مرتبط  نیات  که  هستند  موقوفاتی 

بی بضاعت دارند.
مدیرکل اوقاف گیلان با بیان اینکه واقفان خیراندیش به بسط 
سازمان  گفت:  داشته اند،  زیادی  بسیار  توجه  علم  گسترش  و 
اوقاف و امور خیریه در اینجا نقش واسطه را دارد و با اجرای 
امینانه نیات واقفان، هدف واقف را بعد از پایان حیات مادی 

اش، اجرایی می کند.

از  استفاده  را  طرح  این  ویژگی های  مهمترین  از  یکی  وی 
کالاهای ایرانی در تهیه بسته های مهر تحصیلی خواند و افزود: 
نوشت افزار و کیف هایی که میان دانش آموزان توزیع می شود، 
بدون آرم و نشان است و با حفظ کرامت به افراد تحت پوشش 
توزیع می شود.مدیرکل اوقاف گیلان بیان کرد: شناسایی دانش 
وحدت  ایجاد  واقفان،  نیات  مطابق  نیازمند  و  مستعد  آموزان 
نیات، شفاف سازی  رویه در سراسر کشور در حوزه اجرای 
و اطلاع رسانی از مصرف عوائد موقوفات، ترغیب و جذب 

خیرین در امر ایجاد وقف جدید از اهداف این طرح است.
حجت الاسلام علیزاده تاکید کرد: موضوعاتی همچون حمایت 
تأمین  بضاعت،  بی  آموزان  دانش  مستعد،  آموزان  دانش  از 
هزینه تحصیل و امرار معاش محصلان، خرید لباس و لوازم 
از موضوعاتی است که می تواند  برای دانش آموزان  التحریر 
ثبت وقف های  برای  و خیرین  واقفان  نیات وقف های جدید 

جدید باشد.

رئیس کل دادگستری در دیدار با سرپرست منابع طبیعی: 

منابع طبيعی بايد در راستای حفظ حقوق عامه تلاش نمايد

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان:

تمام تلاش ما بايد ارتقای عادلانه زيرساخت های سلامت باشد

سرپرست اداره کل اموال و املاک بنیاد مستضعغان گیلان خبر داد 

توافق جديد با راه و شهرسازی برای احداث پروژه های نهضت ملی مسکن 
در اراضی بنياد مستضعفان

از شناسایی 6۲۸  مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب گیلان 
فقره انشعاب غیرمجاز آب شهری و روستایی در استان طی 

6 ماه اول سال جاری خبر داد.
جاری،   سال  اول  ماه   6 طی  گفت:  با  پور«  علی  »مازیار   
تعیین  و  غیر مجاز شناسایی  انشعاب و مصارف  فقره   6۲۸

تکلیف شد.
آب  هدررفت  مجاز  غیر  انشعابات  اینکه  به  اشاره  با  وی 
افزود:  دارد،  دنبال  به  را  توزیع  به شبکه  شرب و خسارت 
حقوق  تضییع  ضمن  غیرمجاز  انشعابات  استفاده کنندگان 
کرده  وارد  آب شرب خسارت  شبکه  به  قانونی،  مشترکین 

و خدمات  رسانی به مشترکین را با اخلال مواجه می کنند.
خدمات  ارائه  گیلان  فاضلاب  و  آب  شرکت  مدیرعامل 
کرد:  تصریح  و  دانست  بودن  مشترک  به  منوط  را  مردم  به 
ارائه  به  موظف  فاضلاب  و  آب  شرکت  قانون،  اساس  بر 
خدمات به کسانی است که در قالب مشترک مجاز شناخته 
شده اند و نزد این شرکت پرونده دارند و در قبال کسانیکه 
به طور غیر مجاز از منابع مختلف آب برداشت می کنند هیچ 
تعهدی ندارد، لذا درخواست ما از هم استانیهای عزیز این 
است که جهت ارتقاء و مطمئن بودن از سلامت آب نسبت 

به مجاز کردن انشعاب خود اقدام نمایند.
علی پور با تاکید بر اینکه با صاحبان انشعابات غیر مجاز که 
قبل از گشت رصد و پایش شخصا به مرکز اعلام کنند  قطعا 
همکاری لازم خواهد شد، اضافه کرد: شهروندان می توانند 
   ۱۲۲ تلفن  شماره  طریق  از  را  مجاز  غیر  انشعاب  گونه  هر 

اطلاع دهند.

رغم  علی  گفت:  گیلان  منطقه ای  برق  شرکت  مدیرعامل 
بارش شدید باران در استان، در حال حاضر شبکه های انتقال 

و فوق توزیع استان از پایداری کامل برخوردارند.
جوی  شرایط  دلیل  به  کرد:  اظهار  زاده«  داراب  »بهمن   
نامساعد و بارش شدید و مستمر باران و وقوع سیلاب در 
استان گیلان و بخصوص در شهرستان آستارا که در چندین 
سال گذشته بی سابقه بود، خوشبختانه این بارش ها هیچ گونه 
آسیبی به تاسیسات شرکت وارد نکردند و شبکه های انتقال 

و فوق توزیع شرکت از پایداری کامل برخوردار هستند.
بارش  چنین  با  مواجهه  در  شرکت  تجربه  به  اشاره  با  وی 
هایی گفت: با وجود پایداری شبکه های انتقال و فوق توزیع، 
آلات  ماشین  و  تجهیزات  عملیاتی،  فنی،  اکیپ های  تمامی 
شرکت درحالت آماده باش قرار دارند تا در صورت وقوع 
هر گونه اتفاقی، در اسرع وقت آن را مدیریت کرده و از به 

وجود آمدن حوادث احتمالی جلوگیری خواهیم کرد.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای گیلان: 
شبکه های انتقال و فوق توزيع برق 
گيلان از پايداری کامل برخوردارند

وضعيت بازار لوازم التحرير در گيلان در آستانه سال تحصيلی جديد

از  مدیرکل استاندارد گیلان تاکید کرد: شکایات شهروندان 
محصولات فاقد کیفیت در اسرع وقت رسیدگی می شود. 

شیرینی ها  فروشی  در خصوص خالص  نژاد  معصوم  مجتبی 
به  با توجه  به شهروندان، اظهار کرد:  با توصیه  قنادی ها  در 
اینکه کلیه ترازوهای مورد استفاده در داد و ستد عمومی باید 
توسط بازرسان سازمان استاندارد مورد آزمون دوره ای سالانه 
قرار گیرند کلیه شهروندان در هنگام خرید به برچسب الصاق 
وسیله  صحه گذاری  دهنده  نشان  که  ترازوها  روی  بر  شده 
سنجش بوده؛ دقت کامل کرده و در صورت عدم مشاهده بر 
چسب ردیابی و یا عدم اعتبار تاریخ صحه گذاری، مورد را به 
اداره کل استاندارد استان با شماره ۱۵۱۷ اطلاع رسانی کنند.

وی ادامه داد: با توجه به اینکه پایش کمیت فراورده های پیش 
بسته بندی شده از جمله وظائف سازمان ملی استاندارد است 
و در مبحث نظارت و کنترل کمیت فرآورده ها، کم فروشی 
در صورت  محترم  شهروندان  لذا  بوده  استاندارد  قرمز  خط 
رویت هر گونه کم فروشی در فرآورده های پیش بسته بندی 
شده شکایت خود را طی تماس با شماره تلفن ۱۵۱۷، واحد 
رسیدگی به شکایات اداره کل استاندارد گیلان ثبت کرده و 

منتظر اعلام نتیجه باشند.
مدیرکل استاندارد استان در پایان نیز به صنوف محترم توصیه 
ترازوهای  خرید  هنگام  در  مهم  نکته  این  به  حتما  که  کرد 
فروشگاهی دقت نمایند که وسیله سنجش باید دارای پلمب 
معتبر الصاق شده بر روی وسیله با برچسب نشان استاندارد 
و کد ۱۰ رقمی باشد؛ در غیر این صورت وسیله سنجش به 

عنوان قاچاق تلقی شده و پیگرد قانونی دارد.

۱۵۱۷ شماره رسيدگی به شکايات 
شهروندان گيلانی از محصولات 

بی کيفيت و غيراستاندارد

مدیرکل اوقاف گیلان خبر داد

توزيع 8۰۰ بسته لوازم التحرير در طرح »مهر تحصيلی« اوقاف گيلان

دیوار  قطورترین  کشف  از  گیلان  فرهنگی  میراث   مدیرکل 
تاریخی از دوره صفویه و به عرض بیش از ۹۰ سانتی متر 

در شهر رشت خبر داد.
به  گمانه زنی  مجوز  اخذ  از  پس  کرد:  اظهار  جهانی  ولی 
منظور پاسخ به استعلام در بلوار امام شهر رشت، در اثناء 
میرصالحی  دکتر  سرپرستی  به  باستان شناسی،  کاوش های 
 ۹۰ از  بیش  قطر  به  صفویه  دوره  از  آجری  سازه ای  دیوار 

سانتی متر کشف شد.
را  مذکور  دیوار  گیلان،  استان  میراث فرهنگی  مدیرکل 
مختلف  دوران های  از  آمده  بدست  دیوارهای  قطورترین 
و  بررسی  منظور  به  افزود:  و  دانست  گیلان  در  تاریخی 
کیفیت سازه های احتمالی بجای مانده از گذشته بخصوص 
در بافت های تاریخی، پیش از صدور هرگونه مجوز ساخت 
باستان شناسی  پژوهش  و  گمانه زنی  عملیات  انجام  ساز  و 
در دستور کار قرار گرفته و مورد اخیر نیز در همین راستا 

تعریف گردیده است.
گمانه زنی و کاوش های تاریخی خانه مقیمی در رشت که 
از اوایل مرداد در یک فصل آغاز شده همچنان ادامه دارد. 
خانه مقیمی از بنا های تاریخی متعلق به اواخر دوره قاجار و 

اوایل دوره پهلوی است.
این خانه در خیابان امام خمینی رشت واقع شده و وراث این 
خانه را فروخته اند و در حال حاضر از این خانه به عنوان 

پارکینگ استفاده می شود.
برخی  در  که  شد  انجام  متر   ۲ عمق  به  زنی  گمانه   ۱۰ در 
است.  شده  بررسی  و  شناسایی  نیز  لایه  یازده  تا  گمانه ها 
معماری شهری این بنا از ساز ه های آجر خشتی با ابعاد ۲۰ 

در۲۰ و قطر ۴ یا ۵ سانت است.

گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  اعتباربخشی  و  نظارت  مدیر 
در  قانونی  غیر  و  قلابی  دندانپزشکی  مطب  یک  پلمب  از 

شهرستان رشت خبر داد. 
اعتباربخشی  و  نظارت  مدیر   » میرفلاح  رشید  »سید  دکتر 
براساس  داشت:  اظهار  گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه 
در  غیردندانپزشک  فردی  فعالیت  از  مردمی،  گزارش های 
و  دایر  غیرقانونی  دندانپزشکی  مطب  که  رشت  شهرستان  
در امور دندانپزشکی مداخله درمانی می کرد، بیان کرد: طی 
بازدید نظارتی توسط کارشناسان نظارت بر درمان دانشگاه  
پرونده جهت  و  پلمب  فرد  این  کار  محل  اماکن،  پلیس  و 

رسیدگی به مراجع قضایی ارسال شد.
دکتر میر فلاح به شهروندان توصیه کرد:فریب تبلیغات غیر 
واقعی و اغوا کننده در این حوزه ها را نخورند و از مراجعه 

به افراد بدون دانش و صلاحیت لازم خود داری نمایند.
گیلان  پزشکی  علوم  دانشگاه  کرد:  تاکید  ادامه  در  وی 
داشتن مجوز  بدون  که  متخلف  افراد  با  مماشاتی  هیچگونه 
به صورت غیر مجاز در حوزه های دندانپزشکی، پوست و 
زیبایی و طب سنتی خدمات درمانی ارائه می دهند به طور 

قاطع برخورد قانونی خواهد کرد.

پلمب يک مطب دندانپزشکی قلابی 
در شهرستان رشت

گوشت قرمز ایران در عمان
ايران به دنبال گوشت کنيايی و پاکستانی! 

کنیا  در  زنده  گوسفند  قیمت  که  می دهد  نشان  بررسی ها 
فقط معادل یک دلار تمام می شود و گوشت کنیایی هم با 
ایرانیانی که گوشت  ایران می شود.  قیمت ها فزاینده نصیب 
حاشیه  اعراب  سفره  در  باید  را  خود  کشور  تولیدی  قرمز 

خلیج فارس ببینند. 
 در حالی که میزان تولید دام زنده بیش از نیاز کشور است، 
اما قیمت آن و متعاقبش گوشت قرمز همچنان روند صعودی 
دارد. آن طور که فعالان بازار می گویند غالب گوشت قرمز 
ایرانی سر از کشورهای حاشیه خلیج فارس، ازجمله عمان 
پاکستانی  و  کنیایی  گوشت  به  ایرانیان  سهم  و  درمی آورد 

محدود شده است.
در حالی که طبق ادعای وزارت کشاورزی و فعالان بازار، 
میزان تولید دام و گوشت قرمز بیش از تقاضای موجود در 
بازار است، اما اکنون بازار ایران وابسته به واردات گوشت 

کنیایی و پاکستانی شده است.
این امر باعث شده تا به رغم فراوانی تولید، عرضه آن کم و 
قیمت گوشت برای مصرف کننده صعودی باشد. در این بین 
بررسی ها نشان می دهد که قیمت گوسفند زنده در کنیا فقط 
با قیمت ها  معادل یک دلار تمام می شود و گوشت آن هم 

فزاینده نصیب ایرانیان می شود.
سفره  در  باید  را  خود  کشور  تولیدی  گوشت  که  ایرانیانی 
اعراب حاشیه خلیج فارس ببینند. چراکه شیوخ منطقه علاقه 

ویژه ای به گوشت ایرانی دارند.
با  رابطه  در  کشاورزی،  وزیر  قائم مقام  پیمان پاک،  علیرضا 
است: طی سه  کرده  اعلام  نیاز کشور  مورد  تأمین گوشت 
ماه اخیر ۲۳۰ هزار تن گوشت گرم گوسفند و گوساله وارد 

شده است.
از  تنی گوشت گرم گوسفندی  آنکه دو محموله ۱۰  ضمن 
کنیا وارد شده و برنامه ریزی شده تا یک روز در میان از این 
کشور واردات گوشت انجام شود. همچنین تا اواخر آبان ماه 
۱۵۰ هزار راس گوساله پایه پرواری که دو تا شش ماه برای 

پرواربندی زمان نیاز دارند از پاکستان وارد می شود.
منصور پوریان، رئیس شورای تامین دام کشور، در گفتگو 
با تجارت نیوز درباره واردات دام پرواری از پاکستان گفت: 
اما  قانون این کشور اجازه صادرات دام زنده را نمی دهد، 
ایالات  برخی  کشور،  این  در  دام  تولید  افزایش  علت  به 
دیگر، چون  از سوی  کرده اند.  دریافت  را  مجوز صادرات 
این کشور به لحاظ بهداشتی و ظرفیت کشتارگاه ها ضعیف 
پروار  پایه  صورت  به  که  گرفتند  تصمیم  مسئولان  است، 

گوساله وارد کنند.



اجتماعیاجتماعی
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رییس مرکز تحقیقات ام.اس دانشگاه علوم 
پزشکی تهران خبرداد:

تاکید بر واکسیناسیون بیماران ام.اس 
علیه بیماری ویروسی آنفلوانزا

کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه درحالی پیشنهاد دولت 
برای نحوه محاسبه حقوق بازنشستگی بر اساس میانگین ۵ سال 
آخر خدمت را رد کرده و ملاک محاسبه حقوق بازنشستگی را 
قانون فعلی یعنی میانگین دو سال آخر خدمت در نظر گرفته 
می گوید:  اجتماعی  تأمین  سازمان  بیمه ای  معاون  که  است 
»ضریبی  تا  می طلبد  را  مجلس  نمایندگان  همت  موضوع  این 
حقوق  محاسبه  مبنای  دوره  کل  برای  را  دستمزد«  حداقل  از 

بازنشستگی قرار گیرد.
براساس سنوات خدمت  بازنشستگی«  مبنای محاسبه »حقوق   
کارکنان از جمله مباحث پر چالش در بررسی لایحه برنامه هفتم 

توسعه به شمار می رود.
توسعه،  هفتم  برنامه  لایحه  تلفیق  کمیسیون  اظهارات  براساس 
پیشنهاد دولت برای نحوه محاسبه حقوق بازنشستگی بر اساس 
میانگین ۵ سال آخر خدمت بوده و این درحالیست که کمیسیون 
ماده مربوط به آن را حذف کرده و بر این اساس ملاک محاسبه 
آخر  سال  دو  میانگین  یعنی  فعلی،  قانون  بازنشستگی،  حقوق 
خدمت عنوان شده است.محمد محمدی، معاون بیمه ای سازمان 
تأمین اجتماعی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اجرای قانون 
سازمان تامین اجتماعی مصوب سال ۱۳۵۴، اظهار کرد: براساس 
آخرین آمار عملکردی )از سال ۱۳۵۴ تا مردادماه سال جاری( 
۱۵ میلیون و ۸۰۰ هزار بیمه شده اصلی تحت پوشش سازمان 
تامین اجتماعی هستند که ۱۰ میلیون و ۸۰۰ هزار نفر از آنها 
بیمه شده اجباری هستند؛ افرادی که در کارگاه های مشمول قانون 
تامین اجتماعی شاغل اند و در مقابل کار، حق الزحمه دریافت 
می کنند؛ سازمان تامین اجتماعی براساس حق الزحمه  دریافتی 
آنها، باید حق بیمه را مطالبه و تعهدات قانونی را در چارچوب 

قانون تامین اجتماعی برای بیمه شدگان اعمال و ارائه کند.
سازمان  پوشش  تحت  کشور  جمعیت  درصد   ۵۲

تامین اجتماعی
وی افزود: از میان ۱۵ میلیون و ۸۰۰ هزار بیمه شده، حدود ۵ 
میلیون نفر نیز بیمه شده خاص شامل بیمه شدگان مشاغل آزاد، 
زنان سرپرست خانوار، کارگران ساختمانی، رانندگان، باربران و 
خادمان مساجد و سایر گروه هایی که به صورت خاص و در 
چارچوب مقررات عام تامین اجتماعی یا در چارچوب مقررات 
تحت  آزاد،  مشاغل  و  حرف  صاحبان  بیمه  قانون  به  مربوط 
پوشش سازمان تامین اجتماعی قرار دارند این در حالیست که 
در مجموع ۵۲ درصد جمعیت کشور اعم از بیمه شدگان اصلی 

و تبعی، تحت پوشش سازمان تامین اجتماعی هستند.
معاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به وضعیت آماری 
مستمری بگیران این سازمان تصریح کرد: ۴ میلیون و ۳۰۰ هزار 
اینکه  بیان  با  تامین اجتماعی هستند.محمدی  نفر مستمری بگیر 
و  کوتاه مدت  تعهدات  بابت  ماهیانه  اجتماعی  تامین  سازمان 
می کند،  پرداخت  میلیاردتومان  هزار   ۴۰ از  بیش  بلندمدت 
خاطرنشان کرد: در این میان مبلغ پرداختی سازمان درخصوص 
تعهدات کوتاه مدت شامل بیمه بیکاری، غرامت، دستمزد ایام 
بارداری و بیماری و سایر تعهدات کوتاه مدت است که ماهیانه 
معادل ۲۵۰۰ میلیاردتومان و بابت مستمری بیش از ۳۷ هزار و 
به سوالی درخصوص  پاسخ  در  تومان است.وی  میلیارد   ۵۰۰
وضعیت پرداخت حق بیمه و چالش های پیش روی آن تصریح 
کرد: حق بیمه به دو صورت است؛ حق بیمه کارگران اجباری 
معادل ۳۰ درصد دستمزد محاسبه می شود که ۷ درصد آن توسط 
بیمه شده و ۲۳ درصد )اگر مشمول قانون کار باشد( برعهده 
کار  قانون  مشمول  بیمه شده  که  صورتی  در  اما  کارفرماست 
نباشد، حق بیمه فرد ۷ درصد و سهم کارفرما معادل ۲۰ درصد 

دستمزد خواهد بود.
کارفرمایان بر اساس »دستمزد واقعی پرداختی« حق بیمه 

کارگران خود را پرداخت کنند 
وی افزود: در خصوص پرداخت »حق بیمه« معضلاتی وجود 
زمان  از  از ۱۵-۲۰ سال  کارگران پس  از  برخی  دارد، چراکه 
این  می کنند،  پرداخت  را  بیمه  حق  حداقل  هنوز  اشتغال شان 
درحالیست که اگر همه کارفرمایان بتوانند در کنار بیمه شدگان، 
دستمزد و حق بیمه واقعی کارگران خود را ارسال و پرداخت 

کنند، بخشی از نارضایتی کارگران برطرف خواهد شد.
محاسبه »حقوق بازنشستگی« بر اساس »ضریبی از حداقل 

دستمزد سنوات خدمت«
حداقل  است  معتقد  اجتماعی  تأمین  سازمان  بیمه ای  معاون 
دستمزد برای آن دسته از کارگرانی است که در یکسال اول به 
عنوان کارگر ساده وارد سیستم شوند، اما از سال دوم باید پایه 
سنوات به عنوان کارگر نیمه ماهر و کارگر ماهر برای آنها لحاظ 
شود و حتی اگر کارگاه دارای طرح طبقه بندی مشاغل است، 

دستمزدها بالاتر از حداقل دستمزد محاسبه شود.
حق الزحمه و »اضافه کار« هم مشمول کسر حق بیمه می شود

مشمولان  دستمزد«  »حداقل  اگرچه  کرد:  خاطرنشان  محمدی 
تعیین  کار  عالی  شورای  توسط  سال  هر  ابتدای  کار  قانون 
می شود، اما نکته مورد اهمیت این است که این حداقل  دستمزد 
برای »کارگران ساده« در نظر گرفته شده و کارفرمایان باید برای 
سایر سطوح کارگران در چارچوب و مقررات عام و براساس 
دستمزد واقعی، حق بیمه  بیمه شدگان خود را پرداخت کنند. به 
عبارتی براساس قانون تامین اجتماعی، هرکس در مقابل کار، 
کارمزد،  و  روزمرد  یا  عنوان حق السعی  تحت  الزحمه ای  حق 
اضافه کار، مازاد اضافه کار و... دریافت می کند و هر آنچه که 
پرداخت می شود، مشمول کسر  افراد  به  عنوان حق الزحمه  به 

حق بیمه است.
واقعی  حقوق  با  باشد،  واقعی  کارگران  دستمزد  اگر 

بازنشسته می شوند
وی ادامه داد: هر مبلغی که در مقابل کار )به صورت مستمر یا 
غیر مستمر( به بیمه شده پرداخت شود، مشمول کسر حق بیمه 
پرداخت شود  غیرنقدی  به صورت  اگر حق الزحمه  اما  است، 
در صورتی مشمول کسر حق بیمه خواهد شد که مستمر باشد. 
دستمزد کارگران باید واقعی باشد تا در زمان بازنشستگی بتوانند 

از تعهدات و مستمری واقعی استفاده کنند.
معاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به ماده ۲ قانون 
تامین اجتماعی، تاکید کرد: در صورتی که ماده مذکور به طور 
دقیق اجرا شود، بخش عمده متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
برطرف خواهد شد؛ به این معنی که اگر دستمزد بیمه شده در 
دوره اشتغال حقیقی باشد، به طور حتم متناسب سازی را برای 

خود انجام داده و با دستمزد واقعی بازنشسته خواهد شد.
۶ میلیون شاغل رسمی و غیررسمی بیمه نیستند 

محمدی در خصوص پوشش بیمه ای آحاد جامعه اینگونه توضیح 
داد: براساس اطلاعات مرکز آمار ۲۳ میلیون و ۵۰۰ هزار شاغل 
تامین  که  مشغول اند  فعالیت  به  و خصوصی  دولتی  بخش  در 
اجتماعی بیشترین آمار پوشش بیمه ای را به خود اختصاص داده 
است؛ به طوریکه بیش از ۱۵ میلیون نفر از آنها تحت پوشش 
میلیون  میان حدود ۶  این  در  هستند.  اجتماعی  تامین  سازمان 
نفر از شاغلینِ مشاغل رسمی و غیررسمی هنوز تحت پوشش 
بیمه قرار نگرفته اند و نیاز است سازمان تامین اجتماعی و سایر 

صندوق های بازنشستگی این افراد را تحت پوشش قرار دهد.
بخش  در  اجتماعی  تامین  بیمه ای  نفوذ  ضریب  وی،  گفته  به 
اشتغال ۷۷ درصد است و این درحالیست که ضریب نفوذ بیمه 
ای به کل جمعیت کشور حدود ۷۱ درصد است؛ در این راستا 
افراد فعال در  یابد و  بیمه ای گسترش  نفوذ  نیاز است ضریب 
بخش مشاغل رسمی و غیررسمی نیز تحت پوشش بیمه قرار 

گیرند.
حقوق  محاسبه  نحوه  بردن  سوال  زیر  برای  سازمان  ادله 

بازنشستگی بر اساس دستمزد ۲ سال آخر خدمت 
معاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی تصریح کرد: متاسفانه طی 
میانگین دو سال آخر  سنوات گذشته و حتی در حال حاضر 
خدمت، مبنای برقراری مستمری بازنشستگی بیمه شده محاسبه 
می شود، چراکه بیمه شده و کارفرما در زمان اشتغال می گویند 
استفاده  اجتماعی  تامین  قانون  مزایای  از  نمی خواهند  فعلا که 
می شود.  پرداخت  بیمه شده  برای   دستمزد  حداقل  لذا  و  کنند 
باتوجه به اینکه در حال حاضر بررسی برنامه هفتم توسعه در 
دستور کار نمایندگان مجلس شورای اسلامی است، این موضوع 
همت نمایندگان مجلس را می طلبد تا دوره بیمه پردازی به عنوان 
متوسط رشد دستمزدها مبنای محاسبه حقوق بازنشستگی قرار 
گیرد.محمدی ادامه داد: حال اتفاقی که اکنون رخ می دهد این 
رد  بیمه  حق  سال   ۲۸ تا  بیمه شده  برای  کارفرمایی  که  است 
قانون  این  و  می شود  بیمار  فرد  آخر  سال  دو  در  اما  می کند، 
به  بیمه شده  اشتغال  آخر  سال  دو  متوسط  که  می شود  موجب 
عنوان حقوق بازنشستگی کمتر محاسبه شود یا از سوی دیگر 
سنوات  طی  بیمه  حق  حداقل  بیمه شده ای  برای  است  ممکن 
اما کارفرما دو سال آخر فعالیت  باشد،  اشتغال پرداخت شده 
را به صورت غیرواقعی افزایش می دهد و بیمه شده از مزایای 
به  لزوم ورود مجلس  بر  تاکید  با  استفاده می کند.وی  بیشتری 
سنوات  براساس  بازنشستگان  حقوق  محاسبه  نحوه  موضوع 
کمیسیون  که  دارد  وجود  احتمال  این  کرد:  اظهار  خدمت 
اجتماعی به موضوع ورود کند. البته دولت در لایحه قانون برنامه 
هفتم توسعه متوسط حقوق بازنشستگی را بر مبنای متوسط رشد 
روند  این  که  است  گرفته   نظر  در  بیمه شده  خدمت  سال  پنج 
می تواند به نفع بیمه شده باشد، اما اگر این ۵ سال به ۱۰ سال یا 
۲۰ سالی که برای بیمه شده بیمه پردازی صورت می گیرد و حتی 
بیمه شده انتخاب کند که از سه دهه فعالیت خود، یک دهه را 
براساس آن  تا  انتخاب کند  برقراری مستمری  مبنای  به عنوان 

مستمری دریافت کند، این شرایط ایده آل خواهد بود.
معاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی یادآور شد: اگر متوسط 
رشد دستمزد مبنای برقراری محاسبه حقوق بازنشستگی در نظر 
گرفته شود، احتمال دارد فرد بیمه شده بگوید در طول این ۱۰ 
سال ۷ برابر حداقل دستمزد پرداخت کرده است و دیگر ۷ برابر 
مستمری بگیر خواهد شد و هیچ وقت حقوق فرد نسبت به تورم 
جامعه کمتر نخواهد شد زیرا ۷ برابر حداقل حقوق، مستمری 
دریافت خواهد کرد. پیشنهاد سازمان تامین اجتماعی این است 
از  ضریبی  که  کنند  توجه  نکته  این  به  مجلس  نمایندگان  که 

حداقل ها را در نظر بگیرند.
متناسب سازی  اجرای  به  نیازی  این روش دیگر  اجرای  با 

حقوقها نخواهد بود 
محمدی تاکید کرد: برخی از مزایای صندوق های بازنشستگی 
تامین  سازمان  پیشنهاد  حتی  نیست؛  بیمه  حق  کسر  مشمول 
اجتماعی این است که باید کلیه وجوهی که بیمه شده در طول 
قرار  کسر حق بیمه  مشمول  می کند  دریافت  بیمه پردازی  دوره 
گیرد تا در دوره بازنشستگی از آن استفاده کند. به طور مثال در 
صندوق بازنشستگی کشوری اضافه کار مشمول کسر حق بیمه 

نیست و این درحالیست که قبل از سال ۱۳۸۸ اضافه کار تمامی 
افراد، مشمول کسر حق بیمه بود. زمانی که اضافه کار مشمول 
کسر حق بیمه باشد فرد سعی می کند کار اضافی انجام دهد و 
در پرداخت حق بیمه مشارکت کند و از سوی دیگر نیز اطمینان 
دارد که با دستمزد بالاتری مستمری بگیر صندوق است. متاسفانه 
مزایای  کشوری  مدیریت  خدمات  قانون   ۶۸ ماده  استناد  به 
مستمر و غیرمستمر تعریف شده و این موجب شده است که 
اضافه کار افراد مشمول کسر حق بیمه نشود. شاید این موضوع 
موجب  کارفرمایی  سهم  درصد  دلیل ۲۰  به  اول  سال های  در 
ایجاد بار مالی برای دولت شود اما باتوجه به اینکه بیمه پردازان 
حداقل ۳۰ سال در صندوق ها مشارکت دارند و بخشی از افراد 
متوسط ۵ سال پرداختی دارند، قرار است در پرداخت حق بیمه 
مشارکت کنند و این موضوع موجب می شود دولت پس از چند 
بازنشستگان  متناسب سازی حقوق  اجرای  به  نیازی  سال دیگر 
را  خود  حقوق  متناسب سازی  بیمه شده  چراکه  باشد،  نداشته 
طی بیمه پردازی انجام داده است و اطمینان دارد که با دستمزد 
واقعی مستمری بگیر خواهد شد و بعد از بازنشستگی نیاز کمتری 
به اشتغال مجدد دارد.وی ادامه داد: دوره بازنشستگی به ویژه 
موضوع اضافه کار در صندوق های دیگر مشمول نیست و از 
اجتماعی  تامین  قانون  مشمول  که  دولت  کارمندان  رو  همین 
قانون  کنند.  پیدا  سوم  و  دوم  شغل  می شوند  مجبور  هستند 
تامین اجتماعی کامل است و صراحتا اعلام کرده است هرگونه 
وجوهی که در مقابل کار به بیمه شده پرداخت می شود مشمول 
کسر حق بیمه است؛ اگر این موضوع فرهنگ سازی شود و همه 
کارفرمایان دستمزد واقعی را با مزایای واقعی به سازمان تامین 
اجتماعی ارسال کنند این اطمینان وجود دارد که افراد مستمری 

واقعی دریافت خواهند کرد.
محاسبه »حقوق بازنشستگی« بر اساس »ضریبی از حداقل 

دستمزد سنوات خدمت«
اگر »ضریبی از حداقل دستمزد« مبنای محاسبه حقوق بازنشستگی 

قرار گیرد هیچ بیمه شده و کارفرمایی ناراضی نخواهد بود
علت  درخصوص  اجتماعی  تأمین  سازمان  بیمه ای  معاون 
مقاومت ها نسبت به اینکه پنج سال آخر سنوات خدمت، مبنای 
حقوق بازنشستگی قرار گیرد، افزود: شاید مقاومت به این دلیل 
باشد که محاسبه پنج سال آخر سنوات خدمت به عنوان مبنای 
حقوق بازنشستگی موجب ایجاد بار مالی برای دولت شود؛ این 
درحالیست که باید از مبنای حقوق بازنشستگی براساس ۲ سال 
آخر سنوات خدمت گذر کنیم. همه نسبت به »متوسط پنج سال« 
در  دستمزد  در حال حاضر رشد  درحالیکه  می کنند،  مقاومت 
سال جاری نسبت به سال گذشته با رشد ۲۷ درصدی همراه بوده 
و سال گذشته نسبت به دو سال قبل رشد ۵۷ درصدی داشته 
است؛ به عبارتی هر سه سال میزان دستمزدها ۲ برابر می شود. 
زمانی که واژه »متوسط« مطرح می شود، مسلما واژه متوسط دو 
سال به عنوان مبنای حقوق بازنشستگی بیشتر از متوسط ۵ سال 
است، این درحالیست که باید عبارت »متوسط رشد دستمزدها« 

یا »متوسط رشد ضریب حق بیمه« به عنوان مبنا قرار گیرد.
»متوسط«  واژه  کمیسیون ها  در  که  زمانی  داد:  ادامه  محمدی 
اگر کلمه  اما  بیمه شده ضرر می کند  مطرح می شود، می گویند 
»ضریبی از حداقل دستمزد« را برای کل دوره در نظر بگیریم 
اطمینان دارم هیچ بیمه شده و کارفرمایی ناراضی نخواهد بود 
و کارفرما نیز اطمینان پیدا می کند که این حق بیمه و دستمزد، 
جزیی از هزینه های تمام شده یک کارگر است. در جلساتی که 
با کمیسیون اجتماعی مجلس داشتیم نیز این موضوع را مطرح 
کردیم.وی تاکید کرد: حتی در ماده ۲ و ماده ۳۹ قانون سازمان 
تامین اجتماعی و ماده ۳۴ و ۳۶ قانون کار موضوع دیده شده 
دریافت  کردن  کار  مقابل  در  بیمه شده  که  آنچه  هر  که  است 
می کند، جز حقوق و مزایای بیمه شده محاسبه می شود و کارفرما 
باید حق بیمه آن را پرداخت کند و کارگر نیز باید حق خود را 
بداند که تمامی مبلغی که در مقابل کار به او پرداخت می شود 

مشمول کسر حق بیمه است. 
این موضوع باید بین دستگاه ها و صندوق ها یکسان سازی شود، 
به طوریکه هرآنچه که پرداخت می شود کسورات آن کسر شود 
و براساس آن، مستمری برقرار شود.معاون بیمه ای سازمان تأمین 
اجتماعی تصریح کرد: تلاش دولت در لایحه برنامه هفتم توسعه 
استفاده  بیشتری  مزایای  از  بتوانند  است که همه کارکنان  این 

کنند. 
دستگاه های  سایر  و  اقتصاد  وزارت  بودجه،  و  برنامه  سازمان 
دخیل در تنظیم لایحه بودجه نیز پیشنهاد واقعی سازی دستمزدها 
را داده اند. زمانی که کسورات و دستمزدها به صورت واقعی 
پرداخت شود بیمه شده اطمینان دارد که حقوق بازنشستگی او 

نسبت به دستمزد دوره اشتغال او نهایتا اندکی کمتر است.

در راستای واقعی شدن حقوق دوره بازنشستگی پیشنهاد شد

محاسبه »حقوق بازنشستگی« بر اساس »ضریبی از حداقل دستمزد سنوات خدمت«

معاون وزارت کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد

۲ امتیاز تشویقی طرح کالابرگ الکترونیک برای مددجویان بهزیستی و کمیته امداد
رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  اقتصادی  امور  و  رفاه  معاون 
فروشگاه های  در  می توانند  به زودی  مردم  گفت:  اجتماعی 
اینترنتی  خرید  هستند،  متصل  ما  سامانه های  به  که  اینترنتی 

طرح کالابرگ الکترونیکی را انجام دهند.
خرید  هنگام  مشمولان  به زودی  گفت:  عسگریان  علیرضا   
سبدی  در  را  خود  نظر  مورد  محصولات  می توانند  اینترنتی 
پرسیده  آن ها  از  خرید،  نهایی شدن  از  پس  و  کنند  ذخیره 
می شود که آیا از اعتبارشان استفاده شود؟ در صورت تأیید 

نهایی فرآیند خرید تکمیل می شود و از سطح یارانه کسر و 
درآمدی  پنج  تا  یک  دهک  افزود:  شد.وی  خواهد  پرداخت 
امداد  کمیته  و  بهزیستی  سازمان  پوشش  تحت  مددجویان  و 
کالابرگ  طرح  تشویقی  امتیاز  دو  مشمول  خمینی)ره(،  امام 
صورتی  در  مذکور  افراد  عبارتی  به  و  هستند  الکترونیک 
کالاهای  میان  از  را  یارانه شان  از  تومان  هزار   ۲۰۰ مبلغ  که 
الکترونیک، خریداری  اساسی تعریف شده در طرح کالابرگ 
یارانه  تومان  هزار   ۱۲۰ دریافت  مشمول  کنند،  مصرف  و 

تشویقی خواهند شد. همچنین تورمی که تا پایان سال به روی 
خواهد  داده  پوشش  دولت  توسط  می شود،  ایجاد  اقلام  این 
بین الملل وزارت  امور  و  شد.به گزارش مرکز روابط عمومی 
وزارت  کرد:  تأکید  عسگریان  اجتماعی،  رفاه  و  کار  تعاون، 
رفاه در این طرح علاوه بر خرید از میان ۱۲۲ هزار فروشگاه 
متصل به طرح، اقدام به تسهیل در خرید مردم کرده و قرار 
سامانه  به  که  اینترنتی  فروشگاه های  از  خرید  امکان  است 

متصل هستند نیز برای مردم فراهم شود.

مدیرکل نظارت بر خدمات سلامت سازمان بیمه سلامت:

همکاری بیش از ۵۰ هزار 
بیمارستان و موسسه با بیمه سلامت

بیمه سلامت   مدیرکل نظارت بر خدمات سلامت سازمان 
طرف  بیمارستان  و  موسسه  هزار   ۵۲ از  بیش  گفت:  ایران 

قرارداد با بیمه سلامت هستند.
کیوان تاج بخش افزود: براساس بند ل تبصره ۱۷ موسسات 
و مراکز درمانی ملزم به عقد قرارداد با سازمان بیمه سلامت 
هستند، لذا در این راستا فرآیند عقد قرارداد تسهیل شده و 
به شکل اینترنتی و برای ۲۴ ساعت کاری انجام می شود؛ 
داده  خصوص  دراین  متعددی  های  فراخوان  اینکه  ضمن 

شده است.
بیمه سلامت  مدیر کل نظارت بر خدمات سلامت سازمان 
طرف  مرکز   ۳۵۲ و  هزار   ۵۲ حاضر  درحال  افزود:  ایران 
سال  به  نسبت  که  هستند  سلامت  بیمه  سازمان  با  قرارداد 
به  است،  کرده  پیدا  افزایش  درصد   ۵ تعداد  این  گذشته 
طوری که ۲۱ هزار مطب، ۱۳ هزار و ۷۰۰ داروخانه،۹۵۴ 
هستند.  سلامت  بیمه  سازمان  با  قرارداد  طرف  بیمارستان 
پیدا  افزایش  تعداد  این  پایان سال جاری  تا  که  امیدواریم 

کند.
قرارداد  طرف  های  بیمارستان  تعداد  از  کرد:  تصریح  وی 
خصوصی،۴۰  مرکز   ۱۲۸ ایران،  سلامت  بیمه  سازمان  با 
موسسه خیریه، ۶۵۵ بیمارستان دولتی دانشگاهی ،۵۳ مرکز 
دولتی غیردانشگاهی و ۷۸ مرکز عمومی غیردولتی و ۶۸۲ 
مراکز  اکثریت  بستری  بخش  در  و  است  توانبخشی  مرکز 
اکثریت  سرپایی  بخش  در  و  بوده  دولتی  قرارداد  طرف 

موسسات خصوصی هستند.
با  موسسات،  با  قرارداد  عقد  روند  بخش درخصوص  تاج 
eservices. آدرس  به  قرارداد  عقد  سامانه  به  اشاره 

ihio.gov.ir/psc گفت: شرایط عقد قرارداد به این 
شکل است که فرد باید دارای پروانه تاسیس معتبر بوده و 
در صورت تکمیل پرونده در سیستم ثبت نام بیمه سلامت 
اقدامات مربوط به ثبت اطلاعات را انجام می دهد، درادامه 
روند عقد قرارداد صورت گرفته و مستندات بارگذاری می 
شود؛ پس از احراز هویت و اخذ استعلامات و بررسی های 

انجام شده قرارداد انجام می شود.
سلامت  بیمه  سازمان  سلامت  خدمات  بر  نظارت  مدیرکل 
مرکز  از  اولیه  بازدید  ماه  یک  از  پس  البته  افزود:  ایران 
صورت گرفته و پس از صحت سنجی پرداختی ها براساس 

آیین نامه و قوانین به موسسه صورت می گیرد.

میکروب ها در کجای خانه 
بیشتر تجمع می کنند؟

اما  است  ویروس  و  باکتری  میکروب،  از  پر  ما  های  خانه 
شما  خانه  در  میکروب ها  کانون  بزرگترین  که  می دانید  آیا 

کجا هستند؟ 
 خانه های ما پر از میکروب، باکتری و ویروس است اما آیا 
می دانید که بزرگترین کانون میکروب ها در خانه شما کجا 
هستند؟ تحقیقات نشان داده است که آنها همیشه مکان هایی 

نیستند که ما انتظارش را داریم.
را  داوطلبان  های  خانه  محققان  کوچک،  مطالعه  یک  در 
خانواده  کلیفرم،  باکتری  که  متوجه شدند  و  کردند  بررسی 
باکتری هایی که شامل e. coli و سالمونلا می شود، در 
بیش از ۷۵ درصد از اسفنج های ظرفشویی و بیش از ۴۵ 
درصد از سینک های آشپزخانه یافت می شود. حمام کمی 
تمیزتر بود و این باکتری ها بر روی ۲۷ درصد جا مسواک 

هایی ها و ۹ درصد از شیرهای سینک دیده شدند.
در این مکان ها به احتمال زیاد میکروب های بیشتری وجود 

دارد:
آشپزخانه

محلی  به  را  آشپزخانه  و غذای خام،  مرطوب  آب، سطوح 
برای رشد باکتری ها تبدیل می کند. این اقلام و سطوح در 
به  نیاز  و  هستند  زیادی  میکروب  حاوی  احتمالًا  آشپزخانه 

تمیز کردن منظم دارند:
دستگیره

دستگیره لوازم خانگی
اسفنج، دستمال ظرفشویی و حوله

میز و کلید برق

تخته های برش
دستگیره در آشپزخانه

مخزن قهوه
ماشین ظرفشویی

درب یخچال
شیشه های ادویه

حمام و سرویس بهداشتی
از آنجایی که حمام به احتمال زیاد در بیشتر مواقع مرطوب 
می ماند، به خصوص اگر تهویه مناسب نداشته باشد، ممکن 
است علاوه بر میکروب ها، باکتری ها و ویروس ها، میزبان 
کپک نیز باشد. تمیز کردن و ضد عفونی کردن این موارد در 

حمام به طور منظم ضروری و هائز اهمیت است:
دستشویی

مسواک و نگهدارنده آن
کاسه توالت
پرده حمام
وان حمام

کف توالت
شیر حمام

کلید چراغ حمام
حوله و دستمال شستشو

هال
به  را  آن  که  است  خانه  فضای  ترین  مشترک  مکان  این 
منطقه اصلی حضور میکروب ها تبدیل می کند. قسمت ها 
از  اتاق نشیمن وجود دارد که احتمالًا مملو  و مواردی در 

میکروب هستند؛ این قسمت ها عبارتند از:
کنترل

تبلت، رایانه و کنترل  تلفن،  الکترونیکی مانند  دستگاه های 
بازی های ویدیویی
بالش و کوسن مبل

فرش و قالیچه
اتاق رختشویی

اینجا جمع  در  را  کثیف خود  های  لباس  ما  که  آنجایی  از 
می کنیم و سپس می شوییم، اتاق رختشویی نقطه تجمعی 
برای میکروب ها وآلودگی ها است. مواردی که میزبان ویزه 

میکروب ها در اتاق لباسشویی هستند عبارتند از:
لباسشویی کثیف

دستگیره ها و دکمه های ماشین لباسشویی و خشک کن
کلیدهای چراغ و دستگیره در

سبد لباسشویی
مناطق نگهداری حیوانات خانگی

مکان هایی که حیوانات خانگی شما اغلب در خانه نگهداری 
می  که  باشند  هایی  میکروب  حامل  توانند  می  شوند،  می 
توانند شما را بیمار کنند. این قسمت ها و وسایل را هر چند 
وقت یکبار که بقیه خانه و وسایلتان را تمیز می کنید تمیز 

کنید. وسایلی را که نمی توانید تمیز کنید دور بیندازید.
مواردی که باید تمیز شوند عبارتند از:

تخت
اسباب بازی

ظرف آب و غذا
ظرف مدفوع و جعبه های زباله

نکاتی برای تمیز کردن و ضد عفونی کردن خانه
قبل از تمیز کردن، برچسب محصولات تمیز کننده را بررسی 
استفاده  هر سطح  برای  مناسب  از محصولات  فقط  و  کنید 

کنید.
سطوح سخت

سایر سطوح خانه خود را زمانی که می بینید کثیف هستند 
دارد که  احتمال  بیشتر  در خانه شما  فردی  اگر  کنید.  تمیز 
با  فردی  یا  مسن  فرد  یک  کودک،  یک  مانند  شود،  بیمار 
سیستم ایمنی ضعیف، وسایل و بخش های مربوط به آن را 

بیشتر تمیز کنید.
سطوح با احتمال لمس بالا مانند کلیدهای چراغ، دستگیره 
درها و میزهای پیشخوان را به طور منظم و پس از مهمانی 
تمیز کنید.برای از بین بردن میکروب ها از پاک کننده های 
همچنین  کنید.  استفاده  شوینده  مواد  یا  صابون  با  خانگی 
ضدعفونی  باقی مانده  میکروب های  کاهش  برای  می توانید 
کنید و اگر افراد بیمار در خانه تان دارید، پس از تمیز کردن، 

میکروب های باقی مانده را ضدعفونی کنید.
مانند  الکترونیکی  وسایل  کردن  عفونی  ضد  و  کردن  تمیز 

تلفن، تبلت و کنترل از راه دور را فراموش نکنید.
سطوح نرم

جاروبرقی  دقیق  و  منظم  طور  به  را  ها  موکت  و  ها  فرش 
بکشید و کثیفی ها را از بین ببرید.

پرده ها، فرش ها، موکت ها و سایر سطوح نرم خانه خود 
را طبق دستورالعمل سازنده تمیز کنید. هنگام تمیز کردن از 
استفاده مجدد  از  قبل  استفاده کنید و  تنظیم آب  ترین  گرم 

کاملا خشک کنید یا فرش ها را به قالیشویی بسپارید.
طبق  آب  دمای  و  شوینده  مواد  با  را  ها  حوله  و  ها  لباس 

توصیه سازنده بشویید و بلافاصله و کاملا خشک کنید.

 رییس مرکز تحقیقات ام.اس دانشگاه علوم پزشکی تهران با 
بیان اینکه بیماران ام.اس  بر اساس مصرف داروهای کاهش 
دهنده توان سیستم ایمنی بدن به دو دسته تقسیم می شوند، 
ام.اس، حتما  به  مبتلا  بیماران  گفت: توصیه می شود تمامی 

واکسن آنفلوانزا تزریق کنند.
 محمد علی صحراییان افزود: افرادی که سابقه سرماخوردگی 
بیمارانی  بخصوص  دارند،  گذشته  سالهای  در  مکرر  های 
می  استفاده  ایمنی  سیستم  کننده  تضعیف  داروهای  از  که 
کنند، توصیه جدی می شود در فرصت پیش رو از واکسن 

آنفلوانزا استفاده کنند.
پاییز آغاز شیوع بیماریهای فصلی بخصوص آنفلوانزا است 
و آن دسته از بیماران که از داروهای کاهش دهنده سیستم 
بهداشت  در  بیشتری  دقت  باید  کنند  می  استفاده  ایمنی 
فردی داشته باشند و از بیماران سرماخورده یا دارای علائم 
و  کنند  استفاده  ماسک  از  حتما  بگیرند؛  فاصله  مبتلایان  و 

رعایت فاصله اجتماعی نیز توصیه می شود.
این متخصص مغز و اعصاب، فلوشیپ فوق تخصص ام.اس، 
گفت: برای همه بیماران مبتلا به ام.اس که دارو مصرف می 
کنند یا استفاده نمی کنند توصیه این است که شهریور و مهر 

ماه واکسن آنفلوانزا تزریق کنند.
افزود:  ایران،  ام.اس  بیماران  انجمن  مدیره  هیات  عضو 
استفاده از واکسن آنفلوانزا بخصوص در افرادی که سابقه 
یا  و  داشتند  گذشته  سالهای  در  مکرر  های  سرماخوردگی 
بیمارانی که از داروی تضعیف کننده سیستم ایمنی استفاده 

می کنند، توصیه جدی می شود.
واکسن  خصوص  در  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  استاد 
یا  دارو  یک  وقتی  کرد:  تصریح  آنفلوانزا،  نوترکیب  ایرانی 
واکسن مورد تایید وزارت بهداشت و سازمان غذا و دارو 
قرار گرفت، این یعنی قابلیت استفاده داشته و مجوز مصرف 

دارد.
صحراییان گفت: من با واکسن ایرانی فلوگارد آشنایی دارم 
و سال گذشته نیز از همین واکسن تولید داخل استفاده کردم.

اگر فردی دچار بیماری های ویروسی و سرماخوردگی شد 
از پزشک معالج خود  باشد و  حتما استراحت کافی داشته 
با توجه به شدت بیماری مشورت بگیرد و بیماران در مورد 

توصیه های اجتماعی رعایت لازم را داشته باشند.
و  بهداشت  وزارت  تایید  مورد  واکسن  یا  دارو  یک  وقتی 
استفاده  قابلیت  یعنی  این  قرار گرفت،  دارو  سازمان غذا و 

داشته و مجوز مصرف دارد
بیمار  یک  اگر  گفت:  ام.اس،  تخصصی  فوق  فلوشیپ  این 
مبتلا به ام اس به بیماری ویروسی و آنفلوانزا نیز مبتلا شد، 
مهمترین نکته گرم نگهداشتن بدن و استفاده از نوشیدنی های 

گرم در طول بیماری است.
وی در خصوص توصیه های تغذیه ای به بیماران ام اس، 
افزود: بیماران غذای پرچرب کمتر مصرف و بیشتر از میوه 
از  ممکن  حد  تا  همچنین  کنند،  استفاده  تازه  سبزیجات  و 

استرس و اضطراب اجتناب داشته باشند.
درمان  های  تازه  برای  جدید  خبر  در خصوص  صحراییان 
اسکلروزیس)ام.اس(  مولتیپل  بیماری  به  مبتلایان  داروی  و 
در پایان افزود: داروهای متعددی در حال گذراندن مراحل 
نفوذ  قابلیت  جدید  و  مهم  داروهای  این  و  است  آزمایشی 
کارآزمایی  امیدواریم  دارند؛  عصبی  سیستم  در  مناسبی 
بالینی این دارو های جدید هر چه زودتر تمام شود و مجوز 
بیماران  درمان  برای  خوبی  نتایج  شاهد  تا  بگیرند  مصرف 

ام.اس باشیم.
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کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد؛

اقدام به موقع دولت و سازمان بورس برای اصلاح قوانین و مقررات
 پیش بینی آینده معاملات بورس

نائب رییس اتحادیه مشاوران املاک:

آگهی  مسکن در پلتفرم ها نیازمند ساماندهی است
 مردم فریب شایعات فضای مجازی را نخورند

معرفی فرصت های سرمایه گذاری صنعت پتروشیمی 
ایران برای عربستان

 یک کارشناس بازار سرمایه به اقدام به موقع دولت و سازمان 
بورس در اصلاح قوانین و مقررات اشاره کرد و گفت: بازار 
در  بازارها  سایر  به  نسبت  را  بالاتری  بازدهی  می تواند  سهام 
این  روند  به  عسگری«  دهد.»احسان  قرار  سهامداران  اختیار 
روزهای بازار سهام اشاره کرد و اظهار داشت: اکنون در بازار 
بورس  معاملات  تهدیدکننده  ریسک های  کاهش  شاهد  سهام 
هستیم که این موضوع می تواند در بهبود روند معاملات بازار 

تاثیرگذار باشد.
وی به عوامل موثر در کاهش نوسانات اخیر بازار سهام تاکید 
و خاطرنشان کرد: در چند وقت گذشته قیمت کامودیتی ها در 
بازارهای جهانی روند نزولی چشمگیری نداشت، همچنین بازار 
ارز دارای ثبات است که با توجه به چنین اتفاقی، شرکت های 
صادرات محور در بورس ریسک بالایی را متحمل نشده اند که 

همین امر تاثیرگذار در تغییر روند بازار بوده است.پ
این کارشناس بازار سرمایه به کاهش ریسک های تهدیدکننده 
معاملات بورس تحت تاثیر اقدامات به موقع دولت تاکید کرد 
و گفت: هزینه سوخت و نرخ خوراک صنایع پتروشیمی که 
می دهند،  تشکیل  را  سرمایه  بازار  معاملات  از  زیادی  حجم 
باشند.عسگری  همراه  بازار  روند  بر  زیادی  تاثیر  با  می توانند 
خوراک  نرخ  اصلاح  به  نسبت  اخیرا  دولت  کرد:  خاطرنشان 
این صنعت اقدام کرد و این موضوع می تواند کمک کننده به 

پیش بینی پذیری وضعیت آینده شرکت ها باشد.
اقدام به موقع سازمان بورس در اصلاح قوانین و مقررات

وی خاطرنشان کرد: همچنین در چند وقت گذشته شاهد این 
عنوان  به  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  که  بودیم  موضوع 
و  مقررات  و  قوانین  اصلاح  به  نسبت  خوبی  به  بازار  متولی 
چارچوب مقرراتی خود اقدام کرده و روند اصلاحی درستی 
را در راستای تغییر روند معاملات بازار در پیش گرفته است.

این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به مشکل فعلی بازار سهام 
مشکلی  تنها  بازار  به  ورودی  منابع  میزان  اکنون  کرد:  اعلام 
قابل  آن  رقم  و  شده  گریبان  به  دست  آن  با  بازار  که  است 
توجه نیست، همین امر باعث شده تا با وجود ارزندگی سهام 
شرکت ها برای سرمایه گذاری اما این بازار نتواند رشد چندانی 
را تجربه کند.وی ضمن اشاره به علت کاهش ورود نقدینگی 
سهام  بازار  به  نقدینگی  اندک  حجم  ورود  گفت:  بازار  به 
نشات گرفته از عوامل مختلفی است که مهمترین آن ناشی از 
دستکاری در بازار یا تغییر یکباره قوانین و مقررات تاثیرگذار 
بر شرکت های پذیرفته شده در بازار سرمایه است، این موضوع 
باعث خدشه دار شدن اعتماد سرمایه گذاران و کاهش ورود 

نقدینگی به بازار شده است.
این مشکل قابل برطرف شدن است،  اینکه  با اعلام  عسگری 
اظهار داشت: اگر بازدهی سایر بازارهای رقیب در سطح قابل 
از  بخشی  تورم  کنترل  با  بتواند  دولت  و  نگیرد  قرار  توجهی 
مدیریت  را  سرمایه  بازار  رقیب  و  کالایی  بازارهای  جذابیت 
کند؛ سرمایه های سرگردان به سمت بازار سرمایه که به عنوان 
یک بازار مولد شناخته می شود حرکت می کند و زمینه ساز 

رشد و توسعه اقتصادی کشور خواهد شد.
پیش بینی آینده معاملات بورس

این فعال بازار سهام آینده معاملات بورس را مورد پیش بینی 
آینده  به  نسبت  بدبینی چندانی  اکنون  اعلام کرد:  داد و  قرار 
روند بازار سهام وجود ندارد و روند کاهشی برای این بازار 
پیش بینی نمی شود، هر گونه انتشار خبر مثبت می تواند زمینه ساز 
کارشناس  باشد.این  بازار  در  بورس  شاخص  دوباره  صعود 
بازار سرمایه با تاکید بر اینکه در وضعیت فعلی ریسک بزرگی 
متوجه بازار نیست و همه متغیرها در راستای بهبود وضعیت 
بازار قرار گرفته اند، افزود: آینده به نفع معاملات بورس است 
رشد  آغاز  زمان  از  را  دقیقی  بینی  پیش  نمی توان  اکنون  اما 
بین  در  اکنون  نظر می رسد که  به  داد،  ارائه  بورس  معاملات 
سهامداران اطمینانی نسبت به این موضوع که معاملات بازار 
سرمایه می تواند خود را با متغیرهای مختلف وفق دهد، وجود 
ندارد.وی با اعلام اینکه قیمت سهام شرکت ها با تغییر چندانی 
همسو با قیمت ارز در بازار آزاد همراه نشده است، گفت: به 
نظر می رسد در آینده نزدیک این اتفاق رخ دهد، اگر این ارقام 
گذاران  سرمایه  شود؛  لحاظ  شرکت ها  مالی  صورت های  در 
ترغیب می شوند تا سرمایه گذاری در بازار سرمایه را افزایش 

دهند.
تاثیر سیاست های اخیر دولت بر روند معاملات بورس

معاملات  روند  بر  دولت  اخیر  سیاست های  تاثیر  به  عسگری 
در  دولت  جدید  تصمیمات  گفت:  و  کرد  اشاره  بورس 
خصوص نرخ خوراک و ارز به نفع کلیت بازار و سهامداران 

بوده و منافع آن هم به جیب سهامداران می رود.
گذشته  سال های  در  داد:  ادامه  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
اتفاقاتی رخ داد که باعث رونق دلالی و واسطه گری در اقتصاد 

کشور شد اما با تغییرات رخ داده در تصمیمات ارزی میزان 
رانت توزیع شده تا حد زیادی کاهش پیدا می کند.

شرکت ها  نفع  به  بلندمدت  در  را  خوراک  نرخ  اصلاح  وی 
این موضوع را درک کرده  به خوبی  دانست و گفت: دولت 
که بازار سرمایه می تواند نقدینگی های سرگردان را از سایر 
توسعه کشور  راستای  در  و  مولد  بازارهای  به سمت  بازارها 

سوق دهد.
عسگری در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه بورس تا پایان سال 
می تواند بازدهی بیشتری را نسبت به سایر بازارها در اختیار 
سهامداران قرار دهد یا خیر، افزود: اگر اتفاقی رخ ندهد که 
می تواند  بازار  این  باشد،  سرمایه  بازار  معاملات  تهدیدکننده 
بازدهی بالاتری را از سایر بازارها در اختیار سهامداران قرار 
دهد و همچنین بازار سهام از این قابلیت برخوردار است تا 

نرخ تورم را در ۶ ماه دوم سال پوشش دهد.
توصیه به سهامداران

و  کرد  توصیه  سهامداران  به  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
به  اعتماد  سهامداران  به  ما  همیشگی  توصیه  داشت:  اظهار 
است  سبدگردان هایی  و  سرمایه گذاری  صندوق های  مدیران 
که توانستند بازدهی خوبی را کسب کنند.وی با اعلام اینکه 
صندوق های سرمایه گذاری می توانند سهام پرپتانسلی را برای 
سهامداران شناسایی کنند، گفت: سهامداران باید از تک سهم 
بودن در بازار و سرمایه گذاری در سهامی که از طریق فضای 
مجازی شناسایی می شوند خودداری کنند، زیرا به طور حتم 
این نوع سرمایه گذاری ضرر و زیان را با خود به همراه خواهد 

داشت.

 نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک تهران با تاکید بر اینکه 
باید پلتفرم های انتشار آگهی در بازار مسکن ساماندهی شوند 
تا از قیمت سازی از این طریق جلوگیری شود، گفت: برخی 
دوم  نیمه  در  مسکن  قیمت  افزایش  از  حاکی  فضاسازی ها 

امسال دارد، اما مردم فریب این شایعات را نخورند.
 بازار مسکن در سال های اخیر به ویژه پس از شیوع ویروس 
همان  یا  خود  سنتی  شکل  از  شدن  خارج  حال  در  کرونا 
و  پلتفرم ها  گذشته  سال  چند  در  و  است  املاک  بنگاه های 
اپلیکیشن های مختلف در این حوزه حتی بیشتر از بنگاه ها در 

حال نقش آفرینی هستند.
در کنار سایر دلایل افزایش قیمت مسکن، اما نمی توان نقش 
را  بازار مسکن  در  به خصوص  قیمت سازی ها  در  پلتفرم ها 
نادیده گرفت؛ متاسفانه در این آگهی ها بدون اینکه معامله ای 
انجام شود، شاهد قیمت گذاری بی ضابطه هستیم که نظارتی 

هم بر آنها نیست.
داوود بیگی نژاد، نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک تهران 
امروز  اینکه  بیان  با  ایرنا  اقتصادی  خبرنگار  با  گفت وگو  در 
است،  گرفته  قرار  تقابل  در  واقعی  دنیای  با  مجازی  دنیای 
موضوع  بزرگ ترین  در  سرمایه گذاری  برای  مردم  افزود: 
املاک  مشاوران  از  می توانند  است  مسکن  که  زندگی شان 

مجاز مشاوره بگیرند.
وی با بیان اینکه بازار مسکن تابعی از دیگر بازارهای موازی 
در کشور است، افزود: با ثابت ماندن دیگر بازارها مانند ارز 
در  و  مانده  ثابت  نیز  مسکن  قیمت  ساختمانی،  نهاده های  و 

واقع کنترل می شود.
عرضه  و  تولید  تهران  املاک  مشاوران  اتحادیه  رییس  نایب 
کنترل  برای  راهکارها  مهم ترین  از  یکی  عنوان  به  را  مسکن 
یا  و  خرید  هزینه  از  بخشی  گفت:  و  کرد  عنوان  بازار  این 

ساخت مسکن با تسهیلات بانکی تامین می شود، اما بانک ها 
آن چنان که باید در این حوزه به خصوص در بافت فرسوده 
همراهی نمی کنند که همین عامل می تواند روند تولید را در 

کشور با مشکل مواجه کند.
معتمدین  عنوان  به  املاک  بنگاه های  اینکه  بیان  با  نژاد  بیگی 
خود را به مردم ثابت کردند، تاکید کرد: زمانی مشکلات در 
برای  را  بستری  مجازی  فضای  که  شد  بیشتر  بنگاه ها  حوزه 

بی قانون کار کردن در بازار مسکن ایجاد کرد.
 امروز هر کسی در این فضا به عنوان مشاور املاک فعالیت 

دارد.
مجازی  فضای  در  نظارت  نیازمند  که  حالی  در  گفت:  وی 
که  گفت  می توان  و  ندارد  وجود  نظارت  این  که  هستیم 

بیشترین آسیب به بخش مسکن در بستر این فضا است.
نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک گفت: راه حل این است 
که فعالان در این رسته در فضای مجازی باید مجوز فعالیت 

داشته  باشند و ساز و کاری برای این بستر ایجاد شود.
به گزارش ایرنا، برنامه دولت، ساماندهی وضعیت پلتفرم های 
انتشار آگهی های املاک در جهت مهار دلالانی است که به 
طرق مختلف قصد ایجاد التهاب در بازار مسکن و یا قیمت 

سازی را دارند.
کارشناسان مسکن می گویند: دلالان با استفاده از پلتفرم های 
استفاده  قیمت سازی  برای  مسکن  بازار  در  آگهی  انتشار 
می کنند و شاهد آگهی های تقلبی و جعلی در برخی از این 
اپلیکیشن ها در حوزه مسکن هستیم که نه تنها سبب گمراهی 
دنبال  به  را  مسکن  قیمت  افزایش  بلکه  بلکه  می شود،  مردم 
پلیس  رئیس  نوروزی،  علی  سردار  پیش  است.چندی  داشته 
نظارت بر اماکن عمومی فراجا گفت: دو پلتفرم را شناسایی 
مسکن  قیمت  بردن  بالا  در  را  دخالت  بیشترین  که  کردیم 
و  کسب  اتحادیه  و  صمت  وزارت  همکاری  با  و  داشتند 
بار  برای آخرین  را شناسایی کردیم و  آنها  کارهای مجازی 

اخطار جدی به این ۲ پلتفرم داده شد.

بازدید  طی  پتروشیمی  صنایع  ملی  شرکت  مدیرعامل 
نمایشگاه  هفدهمین  از  تهران  در  عربستان  سفیر 
مطلوبی  سرمایه گذاری  فرصت های  گفت:  ایران پلاست، 
داریم  آمادگی  و  مهیاست  ایران  پتروشیمی  صنعت  در 
عربستان  سابیک  مانند  پتروشیمی  بزرگ  شرکت های  با 
صنایع  ملی  شرکت  از  ایرنا  گزارش  کنیم.به  همکاری 
پتروشیمی، »مرتضی شاهمیرزایی« در دیدار با عبدالله بن 
سعود العنزی، سفیر عربستان سعودی در ایران که برای 
بازدید  ایران پلاست  نمایشگاه  هفدهمین  از  بار  دومین 
قدرت  دو  به عنوان  عربستان  و  ایران  کرد:  اظهار  کرد، 
گاز،  و  نفت  بزرگ  منابع  بودن  دارا  با  منطقه ای  مهم 

می توانند همکاری های خود را گسترش دهند.
دستاوردهای  ایران  پتروشیمی  صنعت  افزود:  وی 
توسعه  مسیر  در  و  است  بخشیده  تحقق  را  ارزشمندی 

مانند  بزرگی  شرکت های  با  تا  داریم  آمادگی  و  دارد  قرار 
سعودی آرامکو و سابیک همکاری کنیم.

اینکه بسیار  بیان  با  مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی 

در  بار  دومین  برای  عربستان  سفیر  میزبانی  از  خرسند 
دو  گفت:  هستیم،  ایران پلاست  نمایشگاه  هفدهمین 
با هم دوست و متحد هستند و همکاری ها مرز  کشور 
بسیار  ظرفیت های  داد:  ادامه  نمی شناسد.شاهمیرزایی 
داخلی  سازندگان  و  دانش بنیان ها  بخش  در  مطلوبی 
پتروشیمی  طرح های  بهره برداران  و  طرح ها  مجریان  و 
عربستان  شرکت های  با  همکاری  آماده  و  دارد  وجود 

هستیم.
در  نیز  خوبی  سرمایه گذاری  فرصت های  افزود:  وی 
داریم  آمادگی  که  مهیاست  ایران  پتروشیمی  صنعت 
قرار  آرامکو  و  سابیک  اختیار  در  را  فرصت ها  این  تا 
دهیم، همچنین سبد متنوع محصولات پتروشیمی ایران 
از  که  صنعت  در  استفاده  مورد  تجهیزات  و  کالاها  و 
از  می تواند  می شود،  ساخته  ایرانی  سازندگان  سوی 

جمله موارد همکاری های مشترک باشد.

دبیر کل اتاق مشترک بازرگانی ایران و عراق گفت: برای 
آینده  نیازمند  مدت  بلند  در  عراق  و  ایران  تجارت  حفظ 
این  آینده  شرایط  با  را  خودمان  بتوانیم  تا  هستیم  نگری 

بازار تطبیق دهیم.
جهانبخش سنجابی شیرازی در همایش راهکارهای توسعه 
اتاق  در  که   ۲0۲5 افق  در  عراق  و  ایران  پایدار  تجارت 
بازرگانی ایران برگزار شد، گفت:  در همایش امروز می 
خواهیم آینده روابط تجاری ایران و عراق را در افق ۲0۲5 
بسنجیم و جایگاه خودمان را در این بازار پیش بینی کنیم.

 ۱0 عراق  با  ما  تجاری  تراز  حاضر  حال  در  افزود:  وی 
میلیارد دلار است که ۹5 درصد آن به نفع ما است اما لازم 
است پیش بینی کنیم که با توجه به اتفاقات و رویدادها و 

اقدامات، وضعیت تجاری ما با عراق چگونه است.
به  اشاره  با  ایران و عراق  بازرگانی  اتاق مشترک  دبیرکل 
اهمیت تجارت ایران و عراق گفت: ما در این بازار لازم 
است خودمان را حفظ کنیم و لازم است با آینده نگری و 
برنامه ریزی پیش بینی های لازم برای حضور در این بازار را 

با توجه به رقبا داشته باشیم.
سنجابی شیرازی اظهار داشت : از هر 5 دلار صادرات ما 
بنابراین  است  عراق  به  صادرات  به  مربوط  آن  دلار  یک 
اگر پیش بینی های لازم و آینده نگری برای آینده تجارت با 
عراق را نداشته باشیم و این بازار را از دست بدهیم یعنی 

۲0 درصد تجارت را از دست می دهیم.

سنجابی شیرازی بیان داشت : در تجارت پیش روی ایران 
و عراق ما باید آینده نگری کنیم که آیا همگرایی فعلی را 
به سمت  آیا مجموعه محیط خاورمیانه  خواهیم داشت و 

امنیت می رود.
تجارت  برای  سناریو  دو  نهایت  در  ما  داشت:  بیان  وی   
با عراق در سال ۲0۲5 داریم و باید مفروض ذهنی ما به 
سمت سناریوی تجارت طلایی پیش رود و برای این کار 
لازم است تراز تجاری را بالانس کنیم و به سمت تجارت 

ترجیحی پیش برویم.
بیان داشت  ایران و عراق  بازرگانی  اتاق مشترک  دبیرکل 
: در کوتاه مدت تجارت ما با عراق خوب خواهد بود و 
حتی تا سال ۲0۲5 ایده آل است اما در بلند مدت با توجه 
به شرایط، وجود رقبا و سایر مسایل و کنش گری عراقی 
ها تجارت ما با عراق سخت خواهد بود و لذا لازم است 
آینده  و  ریزی  برنامه  بازار عراق   آینده  بازار  برای حفظ 

نگری داشته باشیم.
وی افزود: اگر همین دست فرمان را در بازار عراق داشته 

باشیم نباید امیدوار به توسعه تجارت با عراق باشیم.

وجود انبوهی از ساختمان های
 نیمه کاره در آینده نزدیک

کارشناس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس گفت: دولت اگر 
در ساخت مسکن تصدی گری را اجرا کند، موفق نخواهد 
شد؛ باید از راهکارهای واگذاری به تعاونی های مردمی نیز 

کمک بگیرد تا در این مسیر موفق تر عمل کند.
حمیدرضا آرامی کارشناس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس 
اجرای  موانع  به  اشاره  با  مهر  خبرنگار  با  گفت وگو  در 
ساخت ۴ میلیون مسکن طی ۴ سال دولت سیزدهم، گفت: 
دو مانع اصلی که سد راه اجرای ساخت طرح ۴ میلیون 
نهضت ملی مسکن هستند تأمین منابع برای ساخت و تأمین 

زمین است.
کارشناس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس در ادامه تصریح 
کرد: تأمین منبع ۴ میلیون مسکن در ازای ارائه ۴ میلیون 
وام به متقاضیان واجد شرایط می تواند راه کار برون رفت 
تولید  جهش  قانون  در  بانک ها  البته  باشد  شرایط  این  از 

مسکن به خوبی به تکالیف خودشان عمل نکردند.
این کارشناس در ادامه تاکید کرد: تأمین زمین یک مانع 
جدی در راستای ساخت و ساز مسکن محسوب می شود 
و برای ساخت ۴ میلیون واحد مسکونی نیازمند ۲00 هزار 
هکتار زمین هستیم که باید از سوی دولت تأمین شود که 
متأسفانه زمین به اندازه نیاز برای طرح نهضت ملی مسکن 

واگذار نشده است.
و  نهادها  مسکن  تولید  جهش  قانون  طبق  گفت:  وی 
ارگان های که دارای زمین مازاد هستند مکلف شوند این 
زمینه ها را در اختیار وزارتخانه راه و شهرسازی قرار دهند 

که البته این دستگاه ها نیز طبق وظیفه خود عمل نکردند.
آرامی تاکید کرد: البته کند عمل کردن مدیران استانی در 
راستای مکان یابی و معرفی زمین را نیز نباید نادیده گرفت 
که به چه میزان ظرفیت خالی زمین برای ساخت و اجرای 

طرح نهضت ملی مسکن وجود دارد.
کرد:  تاکید  مجلس  اسلامی  تحقیقات  مرکز  کارشناس 
اگر در ساخت واحدهای مسکونی تصدی گری را  دولت 
به  باید  که  درصورتی  شد  نخواهد  موفق  قطعاً  کند  اجرا 
دنبال برون سپاری و واگذاری زمین به مردم و تعاونی های 

مردمی نیز بود تا در اجرای این مسیر موفق تر پیش رود.
این کارشناس حوزه مسکن گفت: البته کشور ما تجربه های 
موفقی نیز در واگذاری زمین به مردم دارد، زمانی که این 
کشور  در  خانه  ساز  و  ساخت  اجرا شد  کشور  در  روند 

سرعت گرفت و نتیجه مطلوبی داشت.
آرامی اظهار کرد: دولت در آینده نه چندان دور با انبوهی 
زیرا  مواجه خواهد شد  کاره  نیمه  مسکونی  واحدهای  از 
نیمه  را  مسکن ها  این  موجودی  نداشتن  دلیل  به  پیمانکار 

کاره رها کرده است.
وی خاطرنشان کرد: نکته حائز اهمیت این است که قیمت 
اقساطش  عهده  از  نمی توانند  مردم  و  است  بالا  هم  وام 
اندیشیده  کاری  راه  نیز  این خصوص  در  باید  که  برآیند 

شود.

 الزامات حفظ تجارت
 ایران با عراق

افزایش ۲۶ درصدی تسهیلات پرداختی
 بانک ها طی ۵ ماهه سال ۱۴۰۲

مبلغ   ۱۴0۲ ماهه سال   5 بانک ها طی  پرداختی   تسهیلات 
با  مقایسه  در  که  می باشد  ریال  میلیارد  هزار   ۱۷۸۶۹.۷
ریال  میلیارد  هزار   ۳۷۲0.۶ مبلغ  قبل  سال  مشابه  دوره 

)معادل ۲۶.۳ درصد( افزایش داشته است.
میلیارد  ۱۴۷0۲.۶ هزار  مبلغ  پرداختی،  از کل تسهیلات   
کار  و  کسب  صاحبان  به  درصد   ۸۲.۳ معادل  ریال 
ریال  میلیارد  هزار   ۳،۱۶۷/۲ و  غیرحقوقی(  و  )حقوقی 
)خانوار(  نهایی  مصرف کنندگان  به  درصد   ۱۷.۷ معادل 

تعلق گرفته است.
پرداختی  تسهیلات  دریافت  از  هدف  بیانگر   ۱ جدول 
 ۱۴0۲ سال  ابتدای  ماهه   5 طی  اقتصادی  بخش های  در 
در  سرمایه  قالب  در  پرداختی  تسهیلات  سهم  می باشد. 
سال  ماهه   5 طی  اقتصادی  بخش های  کلیه  در  گردش 
 ۷۶.۳ معادل  ریال  میلیارد  هزار   ۱۱۲۲0.۹ مبلغ   ۱۴0۲
کار  و  به صاحبان کسب  پرداختی  تسهیلات  کل  درصد 
خرید  قالب  در  پرداختی  تسهیلات  سهم  همچنین  است. 
کالای شخصی توسط مصرف کننده نهایی )خانوار( مبلغ 
کل  از  درصد   ۳۶.۹ معادل  ریال  میلیارد  هزار   ۱۱۶۸.۴
)خانوار(  نهایی  کنندگان  مصرف  به  پرداختی  تسهیلات 

می باشد.
گردش  در  سرمایه  تأمین  بابت  پرداختی  تسهیلات  سهم 
معادل   ۱۴0۲ سال  ماهه   5 در  معدن  و  صنعت  بخش 
از  حاکی  که  است  بوده  ریال  میلیارد  هزار   ۴۷۴۸.۶
تخصیص ۴۲.۳ درصد از منابع تخصیص یافته به سرمایه 
درگردش کلیه بخش های اقتصادی )مبلغ ۱۱۲۲0.۹ هزار 
میلیارد ریال( می باشد. ملاحظه می شود از 5۷۱۲.۱ هزار 
میلیارد ریال تسهیلات پرداختی در بخش صنعت و معدن 
معادل ۸۳.۱ درصد آن )مبلغ ۴۷۴۸.۶ هزار میلیارد ریال( 
در تأمین سرمایه در گردش پرداخت شده است که بیانگر 
توجه و اولویت دهی به تأمین منابع برای این بخش توسط 

بانک ها در سال ۱۴0۲ می باشد.
تسهیلات خرد )کمتر از ۳,۰۰۰ میلیون ریال(

مبلغ  شده،  یاد  دوره  در  پرداختی  تسهیلات  کل  از 
به  درصد   ۲۳/ ۳ معادل  ریال  میلیارد  هزار   ۴،۱۶۷/ ۶
مبلغ  همچنین  است.  شده  اعطا  خرد  تسهیلات  صورت 
۷  /۳0۸ هزار میلیارد ریال نیز در قالب کارت های اعتباری 
کل  مبلغ،  این  احتساب  با  که  است،  پذیرفته  انجام 
به  ریال(  میلیارد  سه  از  )کمتر  خرد  پرداختی  تسهیلات 
مبلغ ۳ /۴،۴۷۶ هزار میلیارد ریال معادل ۶ /۲۴ درصد کل 
تسهیلات پرداختی را شامل می شود. شایان ذکر است با 
کارت های  قالب  در  پرداختی  تسهیلات  اینکه  به  توجه 
اعتباری نیز در بخش خانوار پرداخت شده است، با این 
اوصاف سهم بخش خانوار از ۷  /۱۷ درصد در جدول  -۱، 
به ۱ /۱۹ درصد کل تسهیلات پرداختی افزایش می یابد.

)جدول ۲(
شایان ذکر است که همچنان باید در تداوم مسیر جاری، 
گرفت  نظر  در  نیز  را  تورم  کنترل  به  مربوط  ملاحظات 
ناشی  تورمی  پتانسیل  گرفتن  قدرت  مراقب  همواره  و 
اساس  این  بر  بود.  نیز  اقتصاد  در  کل  تقاضای  فشار  از 
طریق  از  بانک ها  مالی  توان  افزایش  به  است  ضروری 
کاهش  بانک ها،  سرمایه  کفایت  بهبود  و  سرمایه  افزایش 
صحیح  مسیر  به  آنها  بازگرداندن  و  غیرجاری  تسهیلات 
تأمین  در  بانک ها  بهره وری  افزایش  بانک ها،  دهی  اعتبار 
سرمایه در گردش تولیدی، پرهیز از فشارهای مضاعف بر 
دارایی بانک ها و ترغیب بنگاه های تولیدی به سمت بازار 
سرمایه به عنوان یک ابزار مهم در تأمین مالی طرح های 

اقتصادی )ایجادی( توجه ویژه ای نمود.

سازوکار سامانه مودیان برای 
ساده تر شدن تمکین مالیاتی 

تامین شده است

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور با بیان اینکه سامانه 
حوزه  در  فرآیندها  از  بسیاری  تسهیل  موجب  مودیان 
سامانه  این  کار  و  ساز  گفت:  شد،  خواهد  مالیات ستانی 

برای ساده تر شدن تمکین مالیاتی تامین شده است.
طبق  اینکه  به  اشاره  با  سبحانیان«  هادی  محمد  »سید   ،
صورتحساب های  صدور  به  ملزم  فروشندگان  قانون 
به  افزود:  هستند،  مؤدیان  سامانه  طریق  از  الکترونیکی 
پرداخت  فرآیند  الکترونیکی،  صورتحساب های  کمک 
مالیات برای اشخاص خواهان تبعیت از تعهدات مالیاتی 
آسان  تر و کار اشخاص فاقد تمکین دشوارتر خواهد شد.

خاطرنشان کرد:  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر  معاون 
ساده  تر  برای  فروشگاهی  پایانه  های  سازوکار  واقع  در 
مؤدی  چنانچه  و  است  شده  تامین  مالیاتی  تکمین  شدن 
نیازی  کند،  تبعیت  مقررات  و  قوانین  از  کامل  به  طور 
به نگهداری دفاتر حساب برای مالیات بر ارزش افزوده 

نخواهد داشت.
صورتحساب های  ثبت  از  پس  اینکه  بیان  با  سبحانیان 
دیگری  تعهد  هیچ گونه  خریدار  و  فروشنده  الکترونیکی، 
در این زمینه نخواهند داشت، ادامه داد: در فرآیند صدور 
هیچ گونه  مالیاتی  مؤدیان  الکترونیکی،  صورتحساب 
نمی  مالیاتی احساس  امور  از جانب سازمان  مداخله  ای 
اختلاف  حل  هیات های  که  گزارش هایی  در  مگر   کنند، 
وقوع نوعی نقض قوانین و مقررات را در فرآیند صدور 

صورتحساب الکترونیکی ارائه کنند.
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استان هااستان ها

هیات تجاری خراسان شمالی 
عازم روسیه شد

کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  رییس   
سرمایه  از  متشکل  تجاری  هیات  گفت:  شمالی  خراسان 
گذاران استان با هدف افزایش روابط تجاری و شناسایی 
ظرفیت های طرفین امروز سه شنبه )۲۸ شهریور ماه( عازم 

مسکو شد.
از  نفر   ۲۲ از  متشکل  هیات  این  کرد:  اظهار  زند  مازیار 
مختلف  های  حوزه  در  استان  خصوصی  بخش  فعالان 

صنعت، کشاورزی، معدن و بازرگانی است.
وی تصریح کرد: این هیات تجاری از امروز)۲۸ شهریور 
حضور  روسیه  در  جاری  سال  ماه  مهر  چهارم  تا  ماه( 
خواهند داشت و با نحوه صادرات و ارتباط با تجار این 

کشور آشنا می شوند.
رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی خراسان 
گو،  و  گفت  منظور  به  همچنین  اعزام  این  گفت:  شمالی 
تجاری  مبادلات  و  اقتصادی  مراودات  توسعه  مذاکره، 

طرفین انجام خواهد شد.
وی بیان کرد: برنامه ریزی و اجرای این سفر با هماهنگی 
بجنورد،  کشاورزی  و  معادن  صنایع،  بازرگانی،  اتاق 
خصوصی  بخش  همکاری  و  شمالی  خراسان  استانداری 

انجام شده است.
رییس اتاق بازرگانی خراسان شمالی از جمله برنامه های 
با سفیر و رایزن جمهوری اسلامی  این هیات را ملاقات 
ایران در مسکو، ملاقات با اتاق بازرگانی مسکو، دیدار با 
شورای روابط تجاری ایران - روسیه، دیدار با مسوولان و 

تجار استان کالوگا عنوان کرد.
صنعت،  مدیرکل  شمالی،  خراسان  استاندار  گفت:  زند 
رییس  امورخارجه،  وزارت  نمایندگی  تجارت،  و  معدن 
سازمان جهاد کشاورزی، مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی، مدیرکل حفاظت محیط زیست، شهردار و تعدادی 
فناوری  و  علم  پارک  مدیرکل  شهر،  شورای  اعضای  از 
خواهند  حضور  سفر  این  در  فرهنگی  میراث  مدیرکل  و 

داشت.
استان کالوگا یکی از استان های روسیه و پایتخت آن شهر 

کالوگا با یک میلیون و ۴۱ هزار نفر است.
به گزارش ایرنا، افزایش مراودات تجاری، تسهیل روابط 
به  تجاری  هیات های  اعزام  بازرگانان،  برای  اقتصادی 
بخشی  تنها  تخصصی  میزهای  برگزاری  و  کشورها  سایر 
در  سیزدهم  دولت  مسوولان  اقتصادی  فعالیت های  از 
تا  شد  موجب  فعالیت ها  این  که  است  خراسان شمالی 
صادرات در این خطه ۷۱ درصد به نسبت دولت قبل رشد 

یابد و موتور تولید روشن شود.
محصول  تنُ  هزار   ۴۰۰ و  میلیون  یک  سالانه  تولید 
سیمان،  تنُ  میلیون  یک  از  بیش  سالانه  تولید  کشاورزی، 
تنُ  هزار   ۴۵ تولید  آلومینا،  پودر  تنُ  هزار   ۲۳۰ تولید 
فولاد و ۹۰۰ هزار تنُ محصولات پتروشیمی تنها بخشی 
از ظرفیت های اقتصادی این خطه برای مراودات تجاری 
محسوب می شود که تجارت استان با وجود این مزیت ها 

قبل از دولت سیزدهم رونق چندانی نداشته است.
بزرگ صنعتی چون  واحدهای  داشتن  با  شمالی  خراسان 
پتروشیمی، فولاد، لوله گستر اسفراین و آلومینای جاجرم 
از واحدهای بزرگ  استان های برخوردار  در رتبه هفدهم 
صنعتی قرار دارد و حدود ۴۰۰ واحد صنعتی کوچک نیز 
در این استان فعال است که حدود چهار هزار نفر در آن 

اشتغال دارند.
این است که در دولت سیزدهم جهش  از  آمارها حاکی 
و  است  شده  انجام  استان  صادرات  بخش  در  بزرگی 
افزایش مراودات تجاری با ۲۶ کشور جهان موجب رشد 
۷۱ درصدی صادرات این دولت به نسبت دولت قبل شده 
دولت  برنامه ریزی  و  درایت  از  نشان  ارقام  این  و  است 
طعم  یقین  به  که  دارد  صادرات  توسعه  برای  سیزدهم 

شیرین آن به کام مردم این خطه از استان خواهد بود.
به وسیله  و  استان  از گمرک  کالا  میزان صادرات  ارزش 
دارندگان کارت بازرگانی در مدت فعالیت دولت سیزدهم 
۳۸۳ میلیون دلار گزارش شده است که این رقم نسبت به 

مدت قبل از دولت ۷۱ درصد افزایش را نشان می دهد.
سهم اشتغال در این استان در سه بخش کشاورزی با ۳۹.۶ 
درصد   ۳۶.۱ خدمات  و  درصد   ۲۴.۳ با  صنعت  درصد، 

است.

۱۸ هزار بیمار صعب العلاج در 
لرستان نشان دار شده اند

»مولدسازی« راهبردی برای پایان قانون گریزی پلاژهای دولتی در مازندران

اما و اگرهای آبگیری سدی که ۱۴ ساله شد

دستور  از  بعد  مردم«  »نفع  به  دولتی  پلاژهای  مولدسازی   
صریح رئیس جمهور برای آزادسازی سواحل با هدف توسعه 
مسیر  در  مازندران  استان  در  گردشگری  رونق  و  اقتصادی 
تحقق قرار گرفته است و در در روزهای اخیر با پیگیری های 
با  محمودآباد  تفریحی  و  ساحلی  مجتمع  استخر  شده  انجام 

حضور استاندار مازندران آزاد شد.
 تعبیر دریا در مازندران یعنی صدای هیاهوی موج های کف 
و  جست  در  ساعت ها  و  شنی  ساحل  قطره ها،  باران  کرده، 
جوی صدف ها گشتن، اما این فضای دلنشین در عمل برای 
بسیاری از مازندرانی ها و گردشگران از سال های بسیار دور 
که  چرا  بود،  نیافتنی  دست  گذشته  دهه  سه  از  بیشتر  یعنی 
دیوار  و  فنس  با  خزر  دریای  ساحلی  نوار  از  زیادی  بخش 
بخش  و  عمومی  و  دولتی  های  دستگاه  تملک  در  کشی ها 
انفال  عنوان  به  که  را  آنها ساحلی  و  داشت  قرار  خصوصی 
باید به صورت عمومی استفاده می شد برای خودشان تملک 

کرده و حریم خصوصی تعریف کرده بودند.
هیچ کس را هم یارای مقابله با این تملک کنندگان غیرقانونی 
نبود؛ نشان به آن نشان که اجرای قانونی آن مصوب مجلس 

بود و بیش از یک دهه از عمر آن می گذشت.
حدود ۱۰۰ پلاژ دولتی، حاکمیتی و شبه دولتی و به تعبیری 
مرزی  نوار  از  کیلومتر   ۴۳۸ مجموع  از  سوم  یک  حدود 
در  گذشته  های  سال  در  خزر  دریای  در  مازندران  سواحل 
دولت  سوی  از  هم  ای  اراده  و  بود  بهتران«  ما  »از  اختیار 
این پلاژها وجود  یا واگذاری  برای مولدسازی  های گذشته 
دریای  ساحل  کیلومتر  صدها  به  آزاد  دسترسی  و  نداشت 
قابل  زیبا و دریایش  از ساحل که  البته آن بخش  مازندران، 
دست  آرزویی  به  منطقه  بومیان  از  بسیاری  برای  بود،  شنا 

نیافتنی تبدیل شده بود.
از  بیشتر  مجلس  مصوب  قانون  گذشت  می  که  سالی  هر 
گذشته خاک می خورد و ساحل خزر هم بیشتر از همیشه آب 
می رفت تا به قول مردم عادی مازندران تنها »خوش نشین 
ها« از آن استفاده کنند. حسرت قدم زدن در ساحل تمیز و 
آزاد بدون دروازه و دیوار و حتی بدون پرداخت پول برای 

مازندرانی ها در حال تبدیل شدن به عقده فروخورده شد.
طلسم تملک سواحل بعد از دهه ها انتظار بالاخره دهم بهمن 
روزه   ۲۰ الاجل  ضرب  و  صریح  دستور  با   ۱۴۰۰ سال  ماه 
رئیس جمهور و با اراده مجموعه مسوولان و مدیران دولت 
مناطق  از  بسیاری  در  دریا  قانونی  حریم  شکست.  سیزدهم 

شمال و جنوب کشور از دست متصرفان آزاد شد.
از  کشور  سواحل  همه  برای  رئیسی،  الله  آیت  دستور  طبق 
جمهور  رئیس  شد.  پیچیده  واحدی  نسخه  جنوب  تا  شمال 
تاکید کرد که حریم قانونی و ۶۰ متری دریا باید آزاد شود. 
مخاطب این دستور در درجه اول دستگاه های دولتی بودند 
به این معنی که تملکشان غیرقانونی بود و به همین دلیل هم 

رییس دولت سیزدهم برایشان ضرب الاجل تعیین کرد.
رئیس  بگذریم، مخاطب دستور  داده شده  مهلت  این  از  اگر 
جمهور مجموعه حریم ۶۰ متری ساحل بوده است، حتی آن 
بخش که در اختیار بخش خصوصی است، اگر چه برای این 
بخش به علت تصرف قانونی عده ای که سند هم در اختیار 

دارند باید مراحل قانونی طی شود.
های  دستگاه  قاطبه  تقریبا  مازندران،  مسوولان  اعلام  طبق 
اندکی  اند. بخش  آزاد کرده  را  متری دریا  دولتی حریم ۶۰ 
که  بنادر  مانند  است  نشینی  عقب  غیرقابل  یا  مانده  باقی  که 
تاسیساتشان باید در حریم ۶۰ متری باقی بماند و یا این که 
نیازمند هماهنگی و زمان بر است چون سازه هایی دارند که 

باید صرفه و صلاح بیت المال برایشان در نظر گرفته شود.
بزرگترین مولدسازی تاریخ مازندران در دست اقدام

با این وجود بعد از آزادسازی سواحل اکنون نوبت به تحقق 
یکی دیگر از رویاهای دست نیافتنی مردم مازندران رسیده و 
استان هرچه سریع تر  قرار است که پلاژهای دولتی سواحل 
ها،  وزارتخانه  دیگر  و  دارایی  و  اقتصاد  وزارت  همراهی  با 

مولدسازی و به بخش خصوصی واگذار شود.
سازی  آزاد  برای  جمهور  رییس  دستور  اجرای  راستای  در 
مازندران  استاندار  پیگیری  با  خزر  سواحل  متری   ۶۰ حریم 
ساحل مجتمع رفاهی نفت محمود آباد در اختیار مردم قرار 

گرفت.
رییس  دستور  با  گه  خزر  دریای  سواحل  سازی  آزاد  طرح 
این  بود،  رسیده  اجرا  مرحله  به  سیزدهم  دولت  در  جمهور 
سواحل  به  خزر  دریای  متری   ۶۰ حریم  سازی  آزاد  روزها 
این  امکانات  شده  اتخاذ  تدبیر  با  که  است  رسیده  لاکچری 
هفته  از  روز  چهارمین  با  همزمان  یکشنبه  امروز  از  سواحل 

گرامیداشت دولت برای بهره برداری مردمی بازگشایی شد.
استاندار مازندران در مراسم بازگشایی استخر مجتمع تفریحی، 
ورزشی و اقامتی نفت محمود آباد در جمع خبرنگاران بیان 
داشت: در راستای آزاد سازی حریم ۶۰ متری ساحل خزر 
استخر مجموعه نفت محمود آباد می بایست تخریب و آزاد 

سازی می شد.
هزینه  اینکه  به  توجه  با  افزود:  پور  حسینی  محمود  سید 
سنگینی برای ساختن این استخر سرمایه گذاری شده تصمیم 
گرفته شد که این استخر تخریب نشود و برای استفاده بانوان 
استخر  این  اینکه  به  توجه  با  گفت:  شود.وی  گیری  بکار 
محصور و مکان امنی برای شنای بانوان است از امروز برای 
...مقام عالی دولت در  بانوان مازندران باز است  بهره مندی 
استان بیان داشت: هیچ محدودیت زمانی برای استفاده بانوان 
شده  انجام  های  هماهنگی  با  و  ندارد  وجود  استخر  این  از 
شهرداری و مجتمع نفت محمود آباد با همکاری هم باید به 

این شهروندان خدمات ارائه دهند.
وی اضافه کرد: آب این استخر از دریای خزر تامین می شود 

و یک استخر زیبایی برای شنای بانوان است.
یک  طرح  این  اجرای  که  داشت  اظهار  مازندران  استاندار 
نمونه موفق بوده و دیگر دستگاههای دولتی که این قابلیت 
را داشته باشند و در حریم ۶۰ متری ساحل قرار داشته باشند، 
تخریب نخواهند شد اما برای بهره مندی از شهروندان بکار 

گرفته خواهد شد.
مراکز دولتی کنار ساحل مولد سازی می شود

استاندار مازندران در ادامه این را هم گفت که در طرح مولد 
سازی تمام مراکز رفاهی و دولتی که در کنار ساحل هستند 

در این طرح قرار می گیرند.
و  مردم  دولتی  مراکز  این  سازی  مولد  با  داشت:  اظهار  وی 

همچنین بخش خصوصی از آن بهره مند می شوند.
است  کیلومتر   ۸۰۰ و  هزار  پنج  حدود  کشور  سواحل  طول 
که ۸۹۰ کیلومتر آن در شمال ایران در سه استان مازندران، 
صاحبنظران  گفته  به  که  است  شده  واقع  گلستان  و  گیلان 
اقتصادی،  این سواحل در حوزه مختلف  امر ظرفیت فراوان 
گردشگری و دریایی می بایست شکوفا شود که فراهم کردن 

بسترها بویژه در بخش گردشگری در این امر مهم است.
از  شهرستان   ۱۵ در  ساحل  کیلومتر   ۳۴۸ مازندران  استان 
دارای  گیلان  استان  و  مازندران  غرب  در  رامسر  تا  گلوگاه 
در  چابکسر  از  شهرستان   ۹ در  ساحلی  نوار  کیلومتر   ۲۸۰
شرق استان گرفته تا آستارا در غرب و استان گلستان افزون 
بر یکصد کیلومتر ساحل دارد که در شهرستان های بندرگز، 

بندرترکمن و گمیشان واقع شده است.
مربع  کیلومتر   ۳۸۴ و  هزار   ۶۰۰ وسعت  با  خزر  دریای 
در  محصور  جهان  دریای  کوچکترین  یا  دریاچه  بزرگترین 
خشکی؛ ثروتی بزرگ در شمال ایران است که بهره مندی از 
سواحل و مواهبش در زمینه های مختلف نیازمند برنامه ریزی 

علمی و نقشه راه اصولی است.
کشورهای ایران، روسیه، جمهوری آذربایجان، ترکمنستان و 
قزاقستان همسایگان این دریاچه بزرگ جهان هستند و دست 
سواحل  و  هستند  خزر  حاشیه  ساکنان  نفر  میلیون   ۱۵ کم 
شمال ایران نیز سالانه میلیون ها مسافر و گردشگر داخلی و 

خارجی را پذیراست.
 ۶۰ گیری حریم  باز پس  برای  رییس جمهور  دستور صریح 
متری حریم سواحل خزر و پیگیری جدی استاندار مازندران 
سبب شد تا رویای دسترسی آسان و بدون دغدغه مردم ایران 

به طول ۴۲۴ کیلومتر سواحل مازندرانی خزر محقق شود
بالاخره در  انتظار  از چندین سال  بعد  طلسم تملک سواحل 
 ۲۰ الاجل  و ضرب  صریح  دستور  با   ۱۴۰۰ سال  ماه  بهمن 
اراده مجموعه مسوولان و مدیران  با  و  روزه رئیس جمهور 
درجه  در  دستور  این  مخاطب  که  شکست  سیزدهم  دولت 
تملکشان  که  معنی  این  به  بودند؛  دولتی  های  دستگاه  اول 
سیزدهم  دولت  رییس  هم  دلیل  همین  به  و  بود  غیرقانونی 

برایشان ضرب الاجل تعیین کرد.
وجود  مازندران  در  خزر  دریای  ساحل  از  کیلومتر   ۳۴۸
است،  کشور  شمال  سواحل  از  درصد   ۵۵ با  برابر  که  دارد 
استان  این  در  آن  تمامی  اکنون  گرفته  صورت  اقدامات  با 

آزادسازی شده است.

فیزیکی  پیشرفت  با ۹۰ درصد   سد قشلاق شهرستان صحنه 
بیش از ۱۴ سال از عملیات اجرایی آن می گذرد و آبگیری آن 

به مطالبه عمومی تبدیل شده است.
، آب یکی از مهمترین چالش ها در کرمانشاه به ویژه شهرستان 
صحنه است که به علت عدم اجرای طرح های تأمین آب در 
گذشته، در حال حاضر مشکلات فراوانی در شهرستان وجود 
چالش های  کشاورزی  چه  و  شرب  آب  زمینه  در  دارد.چه 
فراوانی در شهرستان صحنه وجود دارد که می طلبد اقدامات 
اساسی برای رفع این چالش ها و مشکلات مد نظر قرار گیرد.

کاهش نزولات جوی در سال های متمادی و در سایه آن کاهش 
سطح آب های زیرزمینی، توأمان با نبود یک مدیریت و برنامه 
پیکره کشاورزی و  به  مدون موجب وارد شدن ضربه مهلک 

معیشت مردم شهرستان صحنه شده است.
تولید  مراکز  مهمترین  از  یکی  عنوان  به  صحنه  باغشهر 
محسوب  کرمانشاه  استان  در  باغی  و  کشاورزی  محصولات 
چالش های  و  مطالبات  مهمترین  از  آب  تأمین  ولی  می شود، 

کشاورزان این شهرستان است.
احداث و تکمیل سد قشلاق به عنوان بزرگترین پروژه عمرانی 
در  را  مهمی  نقش  می تواند  اجرای شهرستان صحنه  در حال 
ایفا  باغات و اراضی کشاورزی مذکور  نیاز  تأمین آب مورد 
بوده  بسیار کم  پروژه  این  اجرای  کند که در گذشته سرعت 
است.طی چند سال اخیر با پیگیری های صورت گرفته، روند 
در  ولی  گرفت،  خود  به  بیشتری  سرعت  قشلاق  سد  تکمیل 
حال حاضر نبود اعتبارات سدی شده در مقابل بهره برداری از 

این سد که امید می رود طبق وعده ها به زودی آبگیری شود.
مجری پروژه سد قشلاق صحنه در این راستا در گفت وگو با 
خبرنگار ایرنا، با اشاره به اینکه ساخت سد قشلاق از تاریخ 
۲۲ تیرماه سال ۱۳۸۸شروع شده است، افزود: عملیات ساخت 
این سد بیش از ۱۴ سال و ۲ ماه است که به طول انجامیده و 
اراده دولت بر آبگیری این سد است.»محسن حسین آبادی« به 
مشخصات فنی سد اشاره کرد و افزود: سد قشلاق با حجم 
شهر  شمال  کیلومتری   ۲۲ در  مکعب  متر  میلیون   ۵۰ مخزنی 

صحنه بر روی سراب »سیری جان« واقع شده است.
وی گفت: این سد از نوع خاکی با هسته رسی بوده و با طول 

تاج ۴۰۹ متر و ارتفاع از بستر ۶۴ متر احداث شده است.
او همچنین هدف از ساخت این سد را تامین آب شرب بلند 
مترمکعب،  میلیون  سه  آب  تخصیص  با  صحنه  شهر  مدت 
آب  مترمکعب،  میلیون   ۶ تخصیص  با  شهر  این  صنعت  آب 
صحنه  دشت  اراضی  از  هکتار   ۲۵۰ و  ۲هزار  کشاورزی 

باتخصیص آب ۱۹.۵میلیون مترمکعب ساخته شده است.

و  کرد  اشاره  سد  این  روی  بر  شده  انجام  اقدامات  به  وی 
افزود: خاکریزی بدنه سد، بتن ریزی سرریز، حفاری وتزریق 
تجهیزات  ونصب  تهیه  اعظم  بخش  و  آبگیر  سازه  احداث   ،
انجام  برداری سد  بهره  ابزار دقیق و جاده  هیدرومکانیکال و 

شده است.
حسین آبادی همچنین کارهای باقیمانده را نیز پاکتراشی مخزن، 
و  قبور شهدا  دسترسی، جابجایی  راه  تکمیل  محوطه سازی، 

تملک اراضی باقیمانده مخزن سد عنوان کرد.
وضعیت تملک اراضی روستای اسلام آباد سفلی و قشلاق

تملک  وضعیت  به  اشاره  با  قشلاق صحنه  سد  پروژه  مجری 
اراضی کاسه سد، گفت: ۲ روستا در دریاچه سد قشلاق واقع 
شده اند روستای قشلاق با سطح اراضی ۱۲۰ هکتار و روستای 
اسلام آباد سفلی با سطح اراضی ۱۴۰ هکتار ، اراضی روستای 

دارد،  قرار  دریاچه  انتهای  در  نیز  هکتار   ۴۰ سطح  با  هالان 
بنابراین سطح اراضی مخزن سد با احتساب اراضی ملی ۳۳۵ 
هکتار است.وی در ادامه با اشاره به اینکه کل اراضی روستا 
دادگستری  رسمی  کارشناسان  هیات  توسط  آبادسفلی  اسلام 
مبلغ  تاکنون   ۱۴۰۱ سال  در  کرد:  اظهار  است،  شده  ارزیابی 
شده  پرداخت  روستا  این  باغات  ریال خسارت  میلیارد   ۷۰۰
 ۵۰۰ حدود  رقم  با  باغات  خسارت  صورتجلسات  ومابقی 

میلیارد ریال نیز در حال تنظیم و پرداخت است.
شده  ذکر  های  زمین  عرصه  صورتجلسات  کرد:  عنوان  وی 
با رقم حدود یک هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال تنظیم شده و در 
سال ۱۴۰۱ مبلغ ۲۷۰ میلیارد ریال آن به علت اوقافی بودن به 
حساب ثبت واریز شده و مابقی آن نیز در صورت تامین اعتبار 
انجام خواهد شد.مجری پروژه سد قشلاق صحنه افزود: جهت 
اسلامی،  انقلاب  مسکن  بنیاد  توسط  نیز  روستا  اهالی  اسکان 
معابر  و  تهیه شده  نیز  آن  هادی  و طرح  زمین مشخص شده 
آن نیز تیغه زنی شده است و منتظر واگذاری زمین به اهالی 

می باشیم.

برخی از کشاورزان حاضر به تملک اراضی خود نیستند
حسین آبادی در ادامه به پرداخت خسارت حدود ۸۰ هکتار از 
اراضی روستای قشلاق نیز اشاره کرد و افزود: ۳۰ هکتار از 
اراضی این روستا به تعداد ۱۶۸ قطعه توسط هیات کارشناسان 
رسمی دادگستری ارزیابی شده و در حال پرداخت می باشد 
و مالکان ۱۰ هکتار از اراضی این روستا هنوز حاضر به تملک 
اراضی نشده اند؛ خسارت اراضی باقیمانده حدود ۶۰۰ میلیارد 

ریال است.
انجام  روستا  این  اراضی  از  هکتار   ۷۰ تملک  داد:  ادامه  وی 
شده و ۵۰ هکتار آن با رقم حدود ۴۲۰ میلیارد ریال بعلت عدم 

وجود نقدینگی باقی مانده است.
۶ هزار میلیارد ریال برای آبگیری سد قشلاق نیاز است

ایرنا،  خبرنگار  با  گفت وگو  در  نیز  شهرستان صحنه  فرماندار 
سد قشلاق را عامل مهم عمران و آبادانی شهرستان دانست و 
عنوان کرد: این سد در آستانه آبگیری قرار گرفته ولی هنوز 
مشکل تملک اراضی و باغات ۲ روستای اسلام آباد و قشلاق 

که در کاسه سد قرار دارند، حل نشده است.
از  بیش  را  پروژه  این  فیزیکی  پیشرفت  شهبازی«  »غلامرضا 
۹۰ درصد عنوان کرد و افزود: تا پایان سال ۱۴۰۱جمع کل 
اعتبارات تخصیص یافته سد قشلاق، سه هزار و ۲۱۴میــلیارد 
ریال بوده است.وی گفت: اعتبار مصوب سال ۱۴۰۲ نیز برای 
این سد ۴۸۲ میلیارد ریال بوده که جهت اتمام پروژه به ۶ هزار 

میلیارد ریال اعتبار نیاز است.
مشکل اوقافی بودن اراضی

از  بهره برداری  پیش رو  به مشکلات  ادامه  در  فرماندار صحنه 
 ۱۳۹۴ سال  از  اوقاف  اداره  افزود:  و  کرد  اشاره  قشلاق  سد 
با  ای  مکاتبه  طی  سد،  مخزن  اراضی  بودن  اوقافی  ادعای  با 
جهاد کشاورزی و ثبت اسناد و املاک، از انتقال سند اراضی 

کشاورزی مخزن سد به نام دولت جلوگیری نموده است.
وی افزود: مکاتبات ، پیگیری ها، جلسات و تلاشها در زمینه 
حل این مشکل منتج به نتیجه نشده و کشاورزان نیز دارای سند 
کشاوزی زمین می باشند و اداره اوقاف نیز مدعی وقف است؛ 
در این شرایط این شرکت خسارت اعیان را در وجه کشاورز 
پرداخت می کند و هزینه عرصه را به حساب ثبت واریز می 

نماید تا مالکیت اراضی تعیین تکلیف گردد.
آبگیری  امکان  اراضی  تملک  پایان  به محض  شهبازی گفت: 
باقی  سد  احداث خود  برای  چندانی  کار  و  دارد  وجود  سد 
نمانده است.شهرستان صحنه با آب و هوای معتدل و خنک و 
پتانسیل کشاورزی بالا در ۵۵ کیلومتری شرق کرمانشاه قرار 

دارد.

ماهواره ها ۳۶۳ مورد تغییر 

کاربری غیرمجاز را در قزوین 

شناسایی کردند
 ۳۶۳ گفت:  قزوین  اراضی  امور  حفاظت  یگان  فرمانده   
طریق  از  استان  سطح  در  غیرمجاز  کاربری  تغییر  مورد 
در  لازم  اقدامات  انجام  برای  که  شده  رصد  ها  ماهواره 

دستور کار مسوولان قرار گرفته است.
سرهنگ مهدی بختیاری ضمن بیان این مطلب اظهار کرد: 
هکتار   ۱۸ معادل  گرفته  صورت  رصدهای  از  میزان  این 

تغییر کاربری غیرمجاز است.
یگان  ماموران  و  کارشناسان  بررسی  با  کرد:   اضافه  وی 
حفاظت در مناطق یاد شده،  ۴۸ مورد از ساخت و سازهای 
قرار  قمع  و  قلع  و  تخریب  مورد  شناسایی شده  غیرمجاز 

گرفت.
هوشمند  پایش  و  رصد  کرد:  تصریح  بختیاری  سرهنگ 
جهاد  وزارت  برنامه های  از  یکی  کشاورزی  اراضی 
کشاورزی در یک سال گذشته بود که قزوین نیز در همین 
انتخاب  راستا به عنوان یکی از استان های پایلوت کشور 

شده است.
به گفته این مسوول،  پایش هوشمند اراضی کشاورزی با 
تا  فراهم می کند  را  امکان  این  ماهواره ای  امکانات  کمک 
هرگونه فعالیت سودجویان در حوزه تغییر کاربری اراضی 

در کوتاه ترین زمان ممکن رصد شود.
فرمانده یگان حفاظت امور اراضی استان قزوین خاطرنشان 
یگان  ماموران  کشاورزی  اراضی  هوشمند  پایش  با  کرد: 
حفاظت فرصت بیشتری را برای برخورد با متخلفان پیدا 

خواهند کرد.

 مدیرکل بیمه سلامت لرستان گفت: ۱۸ هزار بیمار صعب 
صندوق  اعتبارات  از  و  دار  نشان  استان  این  در  العلاج 

بیماران خاص و صعب العلاج بهره مند هستند.
خبرنگاران  با  نشست  در  شنبه  روز سه  اسدبیگی  محسن 
سلامت  تامین  راستای  در  مختلفی  عوامل  کرد:  بیان 
توسعه  مبنای  سالم  انسان  طرفی  از  و  بوده  تاثیرگذار 

پایدار است.
وی با بیان اینکه بر اساس آمار ، لرستان در ثبت و جذب 
اعتبارات حوزه بیماران خاص و صعب العلاج در سطح 
کشور مقام نخست دارد، اظهار داشت: همکاری و اطلاع 
این  در  استان  مسولان  های  حمایت  و  ها  رسانه  رسانی 
با  اوایل طرح  به نحویکه در  بود،  تاثیرگذار  بسیار  زمینه 
ثبت نام و جذب اعتبارات هم اکنون ۱۸ هزار نفر بیمار 

صعب العلاج در این استان نشان دار شده اند.
مدیرکل بیمه سلامت لرستان ادامه داد: لرستان در حوزه 
رتبه  در  کشور  در  العلاج  صعب  بیماران  های  پرداختی 
این  اولیه  اعتبار  درحالیکه   ، دارد  قرار  دوم  و  اول  های 
میلیارد  تاکنون ۱۸۰  بود، ولی  میلیارد ریال  مجموعه ۱۷ 
استان  در  پرونده   ۹۰۰ و  هزار  سه  برای  اعتبار  ریال 

پرداخت شده است.
صعب  و  خاص  صندوق  اینکه  به  اشاره  با  اسدبیگی 
العلاج به کل جمعیت استان تعلق دارد، اضافه کرد: این 
صندوق مختص بیمه سلامت نیست و تمام بیماران صعب 
العلاج استان را در قالب ۱۰۷ بیماری تحت پوشش قرار 
می دهد و تاکنون ۱۰ برابر اعتبار به بیماران صعب العلاج 

کمک هزینه پرداخت شده است.
افراد  به  اسلامی  مقدس جمهوری  نظام  شد:  یادآور  وی 
بیماری  آسیب پذیر توجه ویژه دارد و چون هزینه های 
می  قرار  فشار  تحت  را  جامعه  اقشار  تمام  خاص  های 
دهد، صندوق بیماری های خاص و صعب العلاج نیز به 

تمام افراد دارای شرایط کمک می کند.
راستای  در  داشت:  اظهار  لرستان  سلامت  بیمه  مدیرکل 
شناسایی بیماران خاص و صعب العلاج استان ۵۲ کمیته 
تشکیل و تلاش می شود تا حد امکان حمایت های لازم 

برای این افراد جذب شود.
 ۸۰۰ و  میلیون  یک  جمعیت  از  اینکه  بیان  با  اسدبیگی 
تحت  نفر  هزار   ۲۰۰ و  میلیون  یک   ، لرستان  نفری  هزار 
پوشش بیمه سلامت هستند، گفت: سال گذشته سه دهک 
۲ دهک  امسال   ، بیمه می شدند  رایگان  درآمدی جامعه 
اند  بیمه شده  رایگان  اضافه و بصورت  نیز  پنج  و  چهار 
قرار  تخفیف  سرانه  در  نیز  درآمدی  های  دهک  سایر  و 
گرفته اند و اکنون ۹۹۹ هزار نفر از این تخفیف ها بهره 

مند هستند.
بیمه  پوشش  تحت  نیز  ناباروری  خدمات  افزود:  وی 
ناباروری طرف  مرکز   ۲ استان  داشته و در  قرار  سلامت 

قرارداد این سازمان است.
مدیرکل بیمه سلامت لرستان اظهار کرد: امسال به منظور 
حمایت از طرح های جوانی جمعیت و درمان زوج های 
قالب  در  ریال  میلیارد   ۳۷ تاکنون  استان  این  در  نابارور 
 ۲ در  متفرقه  های  خسارت  و  بستری  سرپایی،  خدمات 
ناباروری جهاد دانشگاهی و بیمارستان شفا  مرکز درمان 

هزینه شده است.
اسدبیگی با بیان اینکه در راستای پرداخت هزینه بستری 
دانشگاهی  جهاد  ناباروری  مرکز  و  شفا  بیمارستان  در 
هشت میلیارد و ۴۲۲ میلیون ریال هزینه شده است، تاکید 
های  خسارت  حوزه  در  پرداختی  میزان  همچنین  کرد: 

متفرقه نیز هفت میلیارد و ۶۵۹ میلیون ریال بوده است.
مدیرکل بیمه سلامت لرستان با بیان اینکه بیشترین میزان 
نابارور  های  زوج  سرپایی  درمان  حوزه  در  کرد  هزینه 
در  نیز  ریال  میلیارد   ۲۱ از  بیش  داد:  ادامه  است،  استان 

این حوزه هزینه شده است.
 ۱۳۸ و  هزار  یک  تاکنون  اینکه  به  اشاره  با  اسدبیگی 
یادآور  اند،  شده  دار  نشان  استان  این  در  نابارور  زوج 
از خدمات مراکز درمان  نابارور  پارسال ۶۶۲ زوج  شد: 
ناباروری استان بهره مند شدند و طی این مدت سه هزار 

و ۸۴۰ نسخه صادر شده است.
وی عنوان کرد: همچنین از ابتدای سال جاری تاکنون نیز 
۴۷۶ زوج تحت پوشش خدمات این مراکز قرار گرفته و 

۳۵۰ نسخه نیز در راستا صادر شده است.
مجموع  از  کرد:  اضافه  لرستان  سلامت  بیمه  مدیرکل 
جمعیت یک میلیون و ۸۰۰ هزار نفری لرستان، ۶۵ درصد 

تحت پوشش بیمه سلامت است.
از  لرستان  مردم  مندی  بهره  لزوم  به  اشاره  با  اسدبیگی 
 ۶۷۷ کرد:  تاکید  سلامت  بیمه  های  حمایت  و  خدمات 
بیمه  نفر  هزار   ۱۲۰  ، روستایی  صندوق  در  نفر  هزار 
قرار  اقشار حمایتی  سایر  در صندوق  مابقی  و  کارمندی 

داشته و ۹۹۰ هزار نفر بیمه رایگان هستند.
وی یادآور شد: پارسال هفت هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال 
سلامت  بیمه  سوی  از  لرستان  استان  درمانی  مراکز  به 

پرداخت داشته است.
خدمت   ۵۷ اینکه  بیان  با  لرستان  سلامت  بیمه  مدیرکل 
شده  اضافه  سازمان  این  حمایتی  خدمات  به  توانبخشی 
مراکز  در  اول  راستا خدمات سطح  این  در  گفت:  است 
روستایی از طریق بیمه سلامت پرداخت می شود و۱۲۰ 
ایجاد  استان  درمانی  بهداشتی  مراکز  در  داروخانه  شعبه 

شده است.
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عضو هیات رئیسه فدراسیون فوتبال:

۳۰ سال پیش هم با همین مشکلات به المپیک نرفتیم

و  اتفاقات  فوتبال گفت: همین  فدراسیون  رئیسه  هیات  عضو 
ما  تیم  شد  باعث  بود  مدیران  و  مسئولین  بین  که  اختلافاتی 

صعود نکند.
اول  مرحله  در  امید  تیم  حذف  به  اشاره  با  ماجدی  میرشاد 
تیم  بازیکن  پیش من  پاریس گفت: ۳۰ سال  المپیک  انتخابی 
می شد  محسوب  انقلاب  از  بعد  تیم  اولین  که  بودم  المپیک 
همین  می کرد.  شرکت  بارسلون   ۱۹۹۲ مسابقات  در  باید  و 
اتفاقات و اختلافاتی که بین مسؤولین و مدیران بود باعث شد 

تیم ما صعود نکند.
عضو هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال ادامه داد: مشکل تیم امید 
در باشگاه های لیگ برتری و لیگ  بازیکنانی هستند که اکثراً 
بهترین  می خواهد  و  کرده  هزینه  باشگاه  می کنند.  بازی  یکی 
استفاده را از بازیکنش داشته باشد اما خارج از فیفادی باید 
مسابقات امید برگزار شود. کشمکش بین بازیکنان و باشگاه ها 

وجود دارد و نمی گذارد کار به خوبی جلو برود.
ماجدی تاکید کرد: موضوع مهم این است تیم امید را یک شبه 
یا چند ماهه نمی توان تشکیل داد. نیاز به یک پروسه چهار ساله 
دارد که تغییر مربی و بازیکنان را نداشته باشیم. باید در سنین 
برای  تا  کنیم  شروع  را  کار  پائین تر  سال  دو  حداقل  پائین تر 
المپیک بعدی با سن لازم شرکت کنیم. این مسائل دست به 
دست هم داد تا این اتفاق بیفتد. با این حال انسان به امید زنده 

است و باید به آینده توجه کنیم.

اینکه  خصوص  در  فوتبال  فدراسیون  جوانان  کمیته  رئیس 
شرایط این تیم در مسابقات آسیایی هانگژو را چطور می بیند، 
مقدماتی  در  که  سنی  دارد.  سن  تغییر  ما  المپیک  تیم  گفت: 
داشتند تغییر می کند. تنها بیشتر می شود دو بازیکن بزرگسال 
دارند. امیدوارند نتیجه خوبی بگیرند. امروز هم با سخت ترین 
رده  از  ویتنام  در  که  بازی هایی  با  دارند.  بازی  گروه  تیم 
نوجوانان و جوانان دیدیم فکر نمی کنم دست کمی از عربستان 

داشته باشد.
معتقدند  و  کردند  گله  پایه  مربیان  برخی  اینکه  مورد  در  وی 
اولًا  کرد:  عنوان  می شد،  سپرده  آنها  دست  به  باید  تیم  این 
نفر تصمیم  انتخاب سرمربی در رده های ملی است ولی یک 
گیرنده نیست به هیأت رئیسه می رود و خیلی از عوامل دخیل 
هستند تا یک مربی از رده باشگاهی به رده ملی بیاید. خیلی ها 
علاقمند هستند سرمربی یا مربی تیم ملی شوند اما باید یکسری 
از معیارها را داشته باشند. نگاه ما این است که کسانی که در 
که کجاها  ببینیم  را  معیارهایشان  می آورند  مقام  پایه  رده های 
کار کرده اند. باید کم کم از مربیان شهرستانی و افرادی که در 
رده های پایه زحمت می کشند در کنار سرمربی اصلی استفاده 

کنیم. امیدوارم این اتفاق بیفتد.
فوتبال در خصوص  به  مردم و علاقمندان  واکنش  درباره  او 
حضور رونالدو تاکید کرد: در رسانه ها دیدم بعضی ها گفته اند 
این چه وضعی است دنبال اتوبوس راه بیفتند. نمی توانید عشق 

مردم  این  چرا  می گوید  کسی  هر  کنید.  مقایسه  چیزی  با  را 
بطن  در  باید  نیست.  فوتبال  و حمله کرده اند، عاشق  رفته اند 
مردم باشید و عشق و علاقه را ببینید. همین اتفاق برای تیم های 
شهرهای  در  پرسپولیس  و  استقلال  مثل  کشورمان  بزرگ 
ببینند.  می آیند  و  هستند  علاقمند  می افتد.  مختلف  استان های 
وظیفه ما است و باید تدابیری را به وجود بیاوریم که بیایند 
و با سهولت این ستاره ها را ببینند. یادمان نرود اولین حضور 
می کنم  فکر  است.  ایران  در  رونالدو  جهان  بزرگ  بازیکن 
ستاره های  حضور  برای  که  داشت  ما  برای  خوبی  پیام های 

بزرگ دیگر برنامه ریزی بهتری داشته باشیم.
وی در مورد اینکه گفته می شود به عنوان مشاور فنی فدراسیون 
فوتبال چندان دخالتی در تیم امید نداشته، اظهار داشت: شما 
باید داخل فدراسیون باشید و ببینید شرح وظایف را چگونه 
عکس  کجا  هیچ  المپیک  تیم  با  رابطه  در  می کنند.  تشریح 
نداشتیم  هم  مسؤولیتی  ندیدید.  تیم  یا  مسؤولین  کنار  را  من 
دخالت  که  بخواهند  من  از  من  مافوق های  و  فدراسیون  باید 
کمیته  وظایف  جزو  استعدادیابی  و  پایه  تیم های  اصولًا  کنم. 
این همه مشکل دارد  المپیک همانطور که  تیم  جوانان است. 
در واقع وسط تیم های پایه و تیم بزرگسالان قرار دارد. از من 
در  بار  دو  یکی  عنایتی  ولی  کنم  کمک  که  نشد  درخواست 
دفترم حاضر شد و آن چیزی که بر اساس تجربه می دانستم و 
بعد هم مقداری از این اتفاقات افتاد را برای او قبلًا گفته بودم. 
فکر می کنم تا جایی که در رسالتم بود انجام دادم اما از من 

کسی نخواسته بود.
رئیس کمیته جوانان فدراسیون درباره قرعه سخت نوجوانان 
ایران در جام جهانی زیر ۱۷ سال یادآور شد: اسمش را گروه 
مرگ نمی گذارم. مثلًا گروه ژاپن، کره جنوبی یا ازبکستان را 
بازیکنانی که  با  نوجوانان دارم و  تیم  به  نگاهی که  با  ببینید. 
من دیدم حداقل چهار و حداکثر شش امتیاز می توانیم بگیریم. 

برزیل را کنار بگذاریم. گروه ما گروه مرگ نیست.
او درباره انتخاب سرمربی جوانان ایران گفت: برای تیم جوانان 
رنج سنی کاملًا تغییر می کند. تغییر سن زیاد می شود. بعد از 
مسابقات دوباره هیأت رئیسه و رئیس فدراسیون فوتبال باید 

تصمیم گیری کنند تا ببینیم چه اتفاقی می افتد.
از  یکی  گفت:   AFC در  ایران  فوتبال  فدراسیون  فنی  مدیر 
مسائل این بود که آکادمی های استرالیا سومین ستاره خودشان 
آکادمی ها  و  پایه  تیم های  بالای  معیارهای  به  و  کرده  پرُ  را 
رسیده اند ولی ما هنوز به مرحله برنز یا تک ستاره نرسیده ایم. 
وقتی در ازبکستان بودم ۲۰ آکادمی را زیر و رو کردیم. واقعاً 
کار می کنند. پروسه استعدادیابی خیلی خوبی دارند. ثبت نام 
بسیار خوبی از بازیکنان ۱۴ تا ۱۷ سال دارند. ما هم این کار 
را در فدراسیون انجام دادیم. بانک اطلاعاتی بسیار خوبی از 
نیاز  نفر را داریم ولی  به تعداد ۳۵ هزار  رده ۱۴ تا ۱۹ سال 
باشیم.  داشته  اسپانسر  باید  است.  بیشتری  سرمایه گذاری  به 
اینجا  تا  و  داریم  الان  است.  نداشتن  از  بهتر  داشتن  اسپانسر 
به تعهداتش عمل کرده ولی با این پول ها نمی توانیم و چرخ 

فوتبال نمی چرخد. باید حق پخش بیاید و خرج شود.

دبیر فدراسیون فوتبال ضمن تبریک پیروزی نساجی در آسیا 
گفت: امیدوارم نمایندگان ایران در ادامه نتایج بهتری بگیرند.

هدایت ممبینی دبیرکل فدراسیون فوتبال ایران، بعد از باخت 
پیروزی  ابتدا  داد:  توضیح  عربستان  النصر  مقابل  پرسپولیس 
را  آسیا  در  ایران  نماینده خوب  نساجی،  تیم  خانه  از  خارج 
تبریک می گویم. سپاهان هم بازی خوبی انجام داد و مساوی 
کرد اما پرسپولیس امروز با وجود بازی خوبی که ارائه کرد، 
به دلیل مصدومیت و اخراجی که داشت، مقابل تیم قدرتمند 
النصر باخت. امیدواریم در ادامه راه نماینده های شایسته  ما در 

آسیا عملکرد خوبی داشته باشند. 
امسال  لیگ قهرمانان  البته همانطور که می دانید  ادامه داد:  او 
واقعا متفاوت با دوره های دیگر هست چون ستاره های بزرگ 
فوتبال جهان در این مسابقات حاضر شده اند و این موضوع 
باعث شده تا شور و هیجان بیشتری را در این رقابت ها شاهد 

باشیم.
دبیر فدراسیون فوتبال تاکید کرد: در ادامه مسابقات تماشاگران 
ما هم در بازی های خانگی حضور خواهند داشت و با توجه 
به اتفاقات خوبی که افتاد و روابط کشور ما و عربستان حسنه 
شد، توانستیم در زمان کوتاهی میزبانی ها در بازی با نمایندگان 
عربستان را در داخل کشور داشته باشیم که این موضوع را به 

فال نیک می گیرم.
با این میزبانی رخ داد،  اتفاقات خوبی که  از  افزود: یکی  او 
ورود سیستم VAR به فوتبال کشور بود چون ورود به ایران 
برای شرکت هایی که تایید فیفا را داشتند سخت بود اما این 
به ورزشگاه ها  بانوان  اتفاق مهم دیگر ورود  افتاد. یک  اتفاق 

بود که نوید خوبی برای فوتبال کشور بود.
دبیرکل فدراسیون فوتبال درباره عدم برنامه ریزی مناسب برای 

از  هواداران  زیاد  استقبال  به  توجه  با  النصر  تیم  از  میزبانی 
رونالدو گفت: این موضوع را باید از چند جهت بررسی کرد. 
با توجه به مهاجرانی که در کشور هستند حدود ۱۰۰ میلیون 
نفر جمعیت داریم. جنبه دیگر، علاقمندی مردم ایران به فوتبال 
است که شاید از این نظر در بین ۵ یا ۱۰ کشور اول جهان 
باشیم. در این رویداد هم ستاره های خوب جهان حضور دارند 

که من به هواداران حق می دهم بخواهند او را ببینند.
او درباره انتقادها از عملکرد تیم ملی امید نیز گفت: تیم امید با 
اخطار بیشتر از گروه خود صعود نکرد و بخشی از این اتفاق به 
طبیعت فوتبال برمی گردد و بخشی هم به دلیل اتفاقات بود. ما 
از سه بازی خود دو بازی را بردیم و چون تیم چهارم را حذف 
کردند نشد که صعود کنیم و در غیر این صورت حتما به دلیل 
بتوانیم  باید  ما  که  دارم  قبول  می کردیم.  صعود  بهتر  تفاضل 
در تیم های پایه برنامه ریزی بهتری داشته باشیم چون سرعت 
پیشرفت کشورهای آسیایی خیلی بیشتر از ماست و هزینه های 

بسیار زیادی می کنند که قابل مقایسه با فوتبال ما نیست.
ممبینی تصریح کرد: ما امروز با عربستان بازی داشتیم و واقعا 
ایران  امید  تیم  از  را  باشید عملکرد خوبی  بازی را دیده  اگر 
شاهد بودیم. ما امیدواریم خیلی از این بازیکنان تیم امید را 
این  به  باشیم. خیلی  بزرگسالان داشته  تیم  با  در جام ملت ها 

تیم امیدوار هستیم.
و  نقل  پنجره  شدن  بسته  درباره  فوتبال  فدراسیون  دبیرکل 
گذشته  ماه  در  ما  داد:  توضیح  نیز  استقلال  باشگاه  انتقالات 
ذوب آهن.  و  تراکتور  استقلال،  داشتیم؛  شده  بسته  پنجره  سه 
و  هستند  متصل  فیفا  قضایی  ارکان  به  ما  باشگاه های  تمام 
هرگونه اتفاقی که در کمیته انضباطی فیفا رخ دهد باشگاه ها 
مستقیما آن اطلاعات را دریافت می کنند. هر خبری در رابطه 
با شکایت ها و تخلفات باشگاه ها باشد، فیفا به باشگاه ها نامه 
می زند و در نامه خود هم زمان ۱۰ تا ۱۵ روزه به باشگاه ها 

می دهد تا دفاعیات خود را ارائه کنند.
او ادامه داد: اگر در زمان اعلام شده باشگاهی اعتراض نکند به 
معنای پذیرفتن رای فیفا خواهد بود. بعد از آن نامه بعدی فیفا 
مبنی بر پرداخت جریمه به باشگاه ها ارسال می شود تا ظرف 
۴۵ روز آن را پرداخت کنند. اگر بعد از ۴۵ روز این جریمه 
بسته  مربوطه  تیم  پنجره  خودکار  صورت  به  نشود،  واگذار 
می شود و پس از آن فیفا به فدراسیون نامه می زند تا پنجره آن 
باشگاه بسته شود. این اتفاق به فدراسیون ایران ارتباطی ندارد.

رسیده  دیر  نامه  گفت  باشگاهی  »اگر  اینکه  بیان  با  ممبینی 
مطمئن باشید اینطور نیست،« تصریح کرد: همانطور که دیدید 
پرداخت  مقرر  زمان  در  را  تراکتور و ذوب آهن جریمه خود 
کردند و پنجره آن ها باز شد اما استقلال این کار را نکرد که 

باعث بسته شدن پنجره شد و به فدراسیون ارتباطی ندارد.

کم اشتباه  و  کم نقص  نمایشی  به  نیاز  که  شبی  در  رسپولیس 
داشت، درگیر عجیب ترین بدشانسی های ممکن شد.

بازی کردن با النصر و همه ستاره هایش، چالش بزرگی برای 
پرسپولیس بود. پرسپولیسی ها به عنوان تیم سید یک، با بدترین 
باید  و  شدند  روبرو  النصر  یعنی  چهار  سید  در  ممکن  قرعه 
میدان  به  بروزوویچ  و  مانه  رونالدو،  مثل  بازیکنانی  مقابل 
النصر شد.  میزبان  بازی خود،  اولین  پرسپولیس در  می رفتند. 
آن،  در  گرفتن  نتیجه  برای  سرخپوشان  راه  تنها  که  بازی ای 
نمایشی بی اشتباه و استفاده از حداقل فرصت ها بود. فارغ از 
کیفیت نمایش پرسپولیس مقابل النصر، تیم یحیی گل محمدی 
برای  روبرو شد، که شانسی  مختلفی  غافلگیری های  با  آنقدر 

مقاومت مقابل حریفش پیدا نکرد.
سکوت دردناک

پرسپولیس قبلا در ورزشگاه آزادی، میزبان النصر بوده است. 
به عنوان تیمی بحران زده در  آن ها در لیگ قهرمانان ۲۰۱۵، 
لیگ قهرمانان شرکت کردند و با وجود شکست ۳-۰ در بازی 
رفت با النصر، در ورزشگاه آزادی و به لطف حضور پرشور 
تماشاگران شان، یک بر صفر برنده شدند. پرسپولیس در بازی 
تماشاگرانش  از  نمی توانست  اما،  النصر  با  فصل  این  رفت 
مجازی  صفحات  در  نشده  فکر  پست  یک  کند.  استفاده 
پرسپولیس پس از پیروزی مقابل گوای هند، باعث شد آن ها 

در  النصر،  شوند.  محروم  تماشاگران  حضور  از  جلسه  یک 
بازی  فشار  بدون  توانست  آزادی،  تماشاگر  بدون  ورزشگاه 
مورد نظر خود را به نمایش بگذارد و دست پر از زمین خارج 

شود.
از دست رفتن ستاره

گذشته  فصل  در  پرسپولیس  ستاره  مهمترین  ترابی،  مهدی 
فصل  این  در  گل محمدی  یحیی  تیم  حملات  بیشتر  طراح  و 
است. پرسپولیس قبل از دقیقه ۱۰ مسابقه، ترابی را از دست 
داد. ترابی زمانی که به سمت دروازه النصر استارت زده بود، 
بدون برخورد با بازیکن دیگری مصدوم شد و از زمین مسابقه 
اما درد  برگردد  به مسابقه  او تلاش زیادی کرد  بیرون رفت. 
زاهدی  شهاب  به  را  خود  جای  شد  باعث  نهایت  در  زیاد، 
ترابی، موفقیت  پرسپولیس در غیاب  بازیکنان هجومی  بدهد. 
مسابقه، شوت  پایان  تا  و  نداشتند  موقعیت سازی  در  چندانی 

داخل چارچوبی نزدند.
اشتباه سرلک

میلاد سرلک، در این بازی دو کارت زرد عجیب گرفت و از 
بود  توپ  زمانی که صاحب  او  دقیقه ۱8،  اخراج شد.  زمین 
و تحت فشار قرار نداشت، لیز خورد و مجبور شد با دست، 
جلوی لو رفتن توپ و موقعیت سازی حریف را بگیرد. نیمه 
دوم هم، او در دقیقه ۵۲ خطای بی موردی روی رونالدو انجام 

بازیکن  پاس  ارسال  از  پس  رونالدو،  و  برخورد سرلک  داد. 
پرتغالی اتفاق افتاد و عملا، تاثیری در جریان مسابقه نداشت. 
کارت  سرلک  نمی دانست  مسابقه،  داور  اینکه  جالب  نکته 
کرد.  کارت جریمه  با  را  او  هم،  دلیل  همین  به  و  دارد  زرد 
ایلگیز تاتناشف از کارت زرد داشتن سرلک  در صورتی که 
مطلع بود، احتمالا مثل صحنه اواخر بازی مسعود ریگی با او 
نفره شدن   ۱۰ به  رای  بخاطر چنین خطایی،  و  می کرد  مدارا 
سرلک  اخراج  از  بعد  النصر،  گل  دو  هر  نمی داد.  پرسپولیس 

زده شدند.
دوباره گل به خودی

پرسپولیس این فصل در لیگ برتر ایران، فقط یک گل خورده 
آخرین  است.  زده  تیم  این  به  رفیعی،  سروش  هم  را  آن  که 
گل خورده پرسپولیس در لیگ برتر فصل گذشته هم، گل به 
خودی مقابل مس کرمان بود. پرسپولیسی ها در لیگ قهرمانان 
با  النصر،  زدند.  گل  خودشان  به  و  نکردند  عادت  ترک  هم 
وجود ۱۰ نفره شدن پرسپولیس هنوز نتوانسته بود به این تیم 
گل بزند که ناهماهنگی علی نعمتی و دانیال اسماعیلی فر، گل 
اول بازی را به آن ها هدیه داد. ضربه عبدالرحمن غریب روی 
پاس بروزوویچ، توسط علی نعمتی برگشت داده شد اما توپ 
به پای دانیال اسماعیلی فر که در مسیر او قرار داشت خورد و 

به درون دروازه رفت!

ممبینی: 

امیدوارم نمایندگان ایران در ادامه نتایج بهتری بگیرند

انتقاد تند یک استقلالی از 
مدیرعامل پرسپولیس

درویش،  آقای  گفت:  استقلال  باشگاه  اسبق  مدیرعامل   
یادگاری  گرفتن عکس  برای  پرسپولیس  باشگاه  مدیرعامل 
با رونالدو به فرودگاه رفت و هدف دیگری از این حضور 

نداشت.
استقبال  مراسم  در  پرسپولیس  مدیرعامل  عجیب  رفتارهای 
برخی  سوی  از  که  واکنش هایی  همچنین  و  رونالدو  از 
النصر  تیم  اقامت  محل  هتل  نیز  و  فرودگاه  در  هواداران 
رخ داد، شگفتی بسیاری از کارشناسان را برانگیخته است. 
نوعی  را  اتفاقات  این  النصرعربستان  باشگاه  که  درحالی 
به  نسبت  کارشناسان  درایران  اما  کرده  تلقی  گرم  استقبال 
آشتیانی،  واعظ  کرده اند.  مطرح  انتقادهایی  داده  رخ  آنچه 
منتقدین  همین  از  یکی  استقلال  باشگاه  سابق  مدیرعامل 

است.
عربستان  النصر  باشگاه  از  استقبال  آشتیانی درجریان  آقای 
اتفاقات عجیب و غریب رخ داد. شاید مهم ترین آن مربوط 
استقبال  و  فرودگاه  در  مدیرعامل  به حضور شخص  باشد 
از رونالدو. درحالی که همه جا عرف است نماینده ای از 
این  درویش  اما  برود  حریف  استقبال  به  مدیرعامل  سوی 
بار خودش پیش قدم شد. شما که سال ها درچنین حوزه ای 
مدیرعامل  یک  سوی  از  را  رفتاری  چنین  آیا  کردید  کار 

تأیید می کنید.
مدیرعامل  درویش،  آقای  نیست.  تأیید  مورد  رفتار  این 
با رونالدو  برای گرفتن عکس یادگاری  باشگاه پرسپولیس 
نداشت.  این حضور  از  دیگری  و هدف  رفت  فرودگاه  به 
باشگاه  یک  مدیرعامل  نبود.  پسندیده  اصلًا  او  اقدام  این 
می دهد.  شخصیت  و  شان  خود  زیرمجموعه  به  که  است 
این گونه  باشگاه  عالی ترین رکن یک  چه طور می شود که 
باشگاه  حرمت  برود؟!  حریف  تیم  بازیکن  استقبال  به 
رفته  سؤال  زیر  من  اعتقاد  به  رفتاری  چنین  با  پرسپولیس 
باید  قطعاً  نیستم.  میهمان نوازی  مخالف  من  البته  است. 
حاضر  فرودگاه  در  پرسپولیس  باشگاه  از  نماینده هایی 
النصر عربستان  باشگاه  بازیکنان و مسئولان  به  می شدند و 
خوش آمد می گفتند اما نه اینکه مدیرعامل هم آنجا حضور 
و  بوده  استقبال  درمراسم  هم  ایشان  دختر  که  شنیدم  یابد. 
می خواسته با رونالدو عکس بگیرد که اگر این خبر صحت 
داشته باشد بسیار تأسف برانگیز است. احترام گذاشتن به 
قابل  حریف  تیم  مسئولان  و  مربیان  و  بازیکنان  مجموعه 

تقدیر است اما نباید این گونه جو زده شد.
زمانی که مدیرعامل باشگاه استقلال بودید طور دیگری از 
نیز اگر بازیکن  تیم های رقیب استقبال می شد. درگذشته ها 
بزرگی به ایران می آمد نیز مدیران ومسئولان این گونه ذوق 

زده نمی شدند پرستیژ کاری خود را حفظ می کردند.
همین طور است. استقبال آدابی دارد که باید رعایت شود. 
رفتن یک مدیر به چنین مراسمی زیبنده نیست و جای بحث 
مسائل  در  ریشه  شاید  اتفاقاتی  چنین  البته  دارد.  فراوان 
در  را  فوتبال  حوزه  فقط  که  باشد  داشته  هم  ما  فرهنگی 

برنمی گیرد.
عرفی  از  خارج  اقدامات  هم  رونالدو  هواداران  از  برخی 
این  شما  داشت.  تعجب  و  شگفتی  جای  که  دادند  انجام 
رفتارها را طبیعی می دانید یا اینکه باید چنین واکنش هایی 

مورد کنکاش دقیق قرار بگیرد؟!
می خواهم  نیست.  ورزش  حوزه  به  مربوط  فقط  من  بحث 
کلی تر صحبت کنم. منظورم دیگر حوزه ها هم هست. یک 
اتفاقات رخ  آن  و  رونالدو  استقبال  به  رفتند  مردم  از  عده 
انجام  فرهنگی  کار  چه  ما  که  است  این  من  سؤال  داد. 
بشناسند  را  خودشان  کشور  مفاخر  مردم  همین  که  دادیم 
واگر در مواجهه با اسطوره های ورزشی قرار می گیرند نیز 
باشند؟! مسأله ما کار نشدن  رفتاری در چهارچوب داشته 
روی همین موارد است. ما به خصوص در سال های اخیر 
مردم  چرا  کردیم.  کوتاهی  خیلی  فرهنگ سازی  درحوزه 
البته  مسأله  این  باشند؟  پروری  دراسطوره  بایدغرق  ما 
آمریکا  در  الان  اگر  شما  نمی شود.  شامل  را  ایران  فقط 
از  اتفاقاتی  مسی  با  مواجهه  در  می بینید  کنید  کنکاش  هم 
اسطوره سازی ها  قبیل  این  اما  است.  داده  رخ  دست  این 
معین  اهداف  با  گروهی  است.  فکری  استعمارگری  نوعی 
می کنند  اساطیر  به  تبدیل  را  بازیکنان  می آیند  مشخص  و 
به مقاصد  از این راه  بتوانند  تا مردم را طعمه کنند و بعد 

اقتصادی خود برسند و پول های آنچنانی به جیب بزنند.
راه  از  هم  آن  است.  بیشتر  پول  به  رسیدن  واقع هدف  در 

گمراهی مردم.
مفاخر  ایران  جوان های  از  درصد  چند  کنید  نگاه  شما 
را  مختلف  حوزه های  در  کشورشان  اسطوره های  و 
این کشور  مفاخر  از  نفر  دو  نام  می توانند  آیا  می شناسند؟ 
را که حتی به جامعه جهانی خدمت کرده اند نام ببرند؟ آیا 
این بی انصافی  این کشور را می شناسند؟  افراد علمی  آنها 
درحق جامعه است که مفاخر از دید پنهان می مانند و آنگاه 
شده اند  بزرگ  پولسازی  هدف  با  فقط  که  اسطوره هایی 
محبوبیت  به  و  می شوند  معرفی  مردم  میان  در  این گونه 
ندادن های  آموزش  به  برمی گردد  ناآگاهی ها  این  می رسند. 
مسیر  دراین  که  کوتاهی هایی  به  اخیر.  سال های  در  ما 
دیدیم.  که  رفتاری  همین  می شود  هم  نتیجه  است.  شده 
باید  می کنم  تأکید  بازهم  نیستم.  استقبال  مخالف  من 
که شان و شخصیت یک  و طوری  درچهارچوب خودش 
زیادی  طرفداران  که  ایرانی  باشگاه  یک  یا  ایرانی  هوادار 
نه  اما  کرد  استقبال  حریف  از  باید  نرود  سؤال  زیر  دارد، 
این گونه. شاید هم این گونه توجیه شود که همه جای دنیا 
چنین اتفاقاتی رخ می دهد اما سؤال من این است که اگر 
یک  عنوان  به  ما  دادند  انجام  اشتباهی  کار  هم  دنیا  همه 
بدهیم؟  انجام  را  اشتباه  رفتار  همان  باید  اصالت  با  ایرانی 
نفوذ  ما  جوان های  ذهن  به  طوری  استعمارگران  متأسفانه 
شرایطی  درچنین  درست  تصمیم گیری  قدرت  که  کرده اند 

را ندارند.

گل محمدی: 
اتفاقات بدی برای ما افتاد

 با این امکانات انتظار برنده شدن 
درست نیست

سرمربی پرسپولیس می گوید بازی با النصر تحت تاثیر اتفاقات 
خیلی برای تیمش بود.

پرسپولیس ایران سه شنبه شب در هفته نخست لیگ قهرمانان 
آسیا مقابل مهمانش النصر با نتیجه ۲ بر صفر شکست خورد. 
یحیی گل محمدی، سرمربی پرسپولیس در نشست خبری پس 
از این دیدار اظهار کرد: بازی تحت تاثیر اتفاقات خیلی برای 
ما بود. مصدومیت مهدی ترابی در دقیقه ۵ بازی تاثیر زیادی 

در بازی ما داشت.
او در پاسخ به این سوال که آیا برنامه پرسپولیس تحت تاثیر 
حضور رونالدو قرار داشت؟ گفت: رونالدو یکی از بازیکنان 
خوب النصر بود. آنها بازیکنان تاثیرگذاری دیگری خصوصا 
در فاز حمله داشتند. ما تمام ذهنمان این نبود که رونالدو را 
مهار کنیم. ما باید هافبک های کنار و گوشه هایشان را هم مهار 

می کردیم چون هر لحظه خطرناک بودند.
سرمربی پرسپولیس ادامه داد: اینکه در نیمه اول بازی صفر، 
با  دوم  نیمه  در  می توانستیم  و  بود  خوبی  نتیجه  شد  صفر 
ما فقط  کنیم.  بود، خوب شروع  بازی سنگینی  اینکه  وجود 
می خواستیم بازی را ببریم که متاسفانه این اتفاق افتاد و کار را 
سخت کرد و نتوانستیم نتیجه لازم را بگیریم. این بازی کیفیت 
لازم را نداشت. انتظار داشتیم بازی قشنگ تری از دو تیم ببینیم 
اما در این زمین برآورده نشد و نتیجه را واگذار کردیم. نکته 
مهم این است که بتوانیم ریکاوری خوبی داشته باشیم و برای 

بازی بعد آماده شویم.
گل  خوردیم،  که  اولی  گل  داد:  ادامه  پرسپولیس  سرمربی 
از  یکی  اگر  نخوریم.  را  آن  می توانستیم  و  بود  خودی  به 
نتیجه  این  نمی افتاد،  اول  گل  و  سرلک  اخراج  بین  اتفاقات 
رقم نمی خورد. ما در نیمه دوم خوب شروع کردیم ولی یک 
اخراج بچگانه کار دستمان داد و نتیجه را واگذار کردیم. به 
تیم باکیفیت النصر تبریک می گویم. این بازی های بزرگ باعث 
می شود که نقاط ضعفمان را پیدا کنیم و برای بازی های بعدی 
آماده شویم. اگر این اتفاقات رقم نمی خورد، نمی باختیم. زمین 
هم اینقدر خراب بود که روی کیفیت هر دو تیم تاثیر گذاشت.

تاثیر  تحت  بازیکنانش  آیا  اینکه  به  واکنش  در  گل محمدی 
نخست  نیمه  ضعیف  عملکرد  که  بودند  النصر  ستاره های 
حاصل آن شد؟ بیان کرد: ما با یک تیم معمولی بازی نداشتیم. 
آنها یکی از مدعیان قهرمانی در آسیا هستند و فوق ستاره های 
چنین  جلوی  امکانات  این  با  ما  اینکه  انتظار  دارند.  خوبی 
تیم هایی خودمان را برنده بدانیم، هر چند میزبان هم باشیم، 
انتظار درستی نیست. همچنین اتفاقاتی افتاد که کار را برای 
ما سخت کرد. اگر این اتفاقات برای حریف می افتاد ما برنده 
باکیفیت و فوق العاده بازی داشتیم.  تیم  با یک  می شدیم. ما 
آنها سه روز پیش بازی کردند و خیلی ها فکر می کردند که 
خسته اند و دیروز هم به خوبی ریکاوری نکردند اما دیدید که 
همان بازیکنان ۹۰ دقیقه بازی کردند که نشان دهنده کیفیت 

آنهاست.
حضور  به  توجه  با  آیا  که  این  به  واکنش  در  ادامه  در  او 
به پرسپولیس کم توجهی نشد، گفت: رونالدو یک  رونالدو، 
بازیکن افسانه ای و یکی از نوابغ فوتبال است و در این شکی 
نیست. این استقبالی هم که از رونالدو شد نشان دهنده عشق و 
علاقه جوانان ایرانی نسبت به فوتبال و شخص رونالدو است. 
نمی خواهم زیاد نسبت به استقبالی که شد منفی فکر کنم. اگر 
به قسمت دیگر قضیه فکر کنیم، این باعث شده که جوانان 
ما بیشتر انگیزه برای فوتبال پیدا کنند و استعدادهای بیشتری 
کسب شود. باید از حضور رونالدو در ایران استفاده کنیم و 

نگاه مثبتی به آن داشته باشیم.
لایق  ما  جوانان  صورت  هر  به  گفت:  ادامه  گل محمدی 
امکانات بهتری هستند و فوتبال ما سزاوار بهترین ها هستند. 
بهترین  از  یکی  آزادی  بیشتری هستند.  آنها سزاوار حمایت 
استادیوم های ایران بوده ولی ببینید به چه روزی افتاده است. 
این در بازی های بزرگ نقطه ضعف ما را نشان می دهد و این 
شاید تلنگری به مسئولان تصمیم گیرنده باشد. امیدوارم آنها 
به خودشان بیایند و بدانند که ما چقدر در بحث سخت افزار 
و ساختار فوتبال ضعیف هستیم. ما مشکلات زیادی داریم و 
امیدوارم این مشکلات برطرف شوند. البته صحبت هایی که 
می تواند  کرد،  درباره ساخت ورزشگاه جدید  وزیر ورزش 
اراده ای  امیدوار  امیدوارم عملی شود.  باشد و  شروع خوبی 
باشد که استادیوم آبرومندی برای مردم و فوتبال ساخته شود.

سرمربی پرسپولیس در واکنش به اینکه گفته می شود بازیکنان 
این تیم مانند امیری برای بازی با النصر آماده نبودند، بیان کرد: 
منظور شما این است که آماده این بازی نبودند؟ باتوجه به 
امکانات و شرایطمان سعی کردیم خودمان را برای این بازی 
آماده کنیم. نمی گویم توانمان این بود. خیلی دوست داشتیم 
که در زمین خوبی بازی کنیم و این اتفاقات نمی افتاد. به نظرم 
در این صورت، نتیجه دیگری گرفته می شد. تصمیماتی که در 
فوتبال ما گرفته شد، محدودهای زیادی برای نمایندگان ایران 
در آسیا و حتی تیم های لیگ ایجاد کرده است. محدودیت ها 
کار را برای مربیان و باشگاه ها سخت کرده است. مشکلات 
دیگری هم وجود دارد که نمی خواهم در نشست خبری راجع 
به آنها صحبت کنم. بازیکنان تمام تلاششان را کردند اما امروز 
روزی نبود که ما بتوانیم برنده شویم. این به خاطر حوادثی بود 

که در جریان بازی افتاد.

بدشانسی های عجیب پرسپولیس در شب سرنوشت ساز؛ طالع نحس  وزیر آموزش و پرورش در پیامی انتصاب کیومرث هاشمی 
را به عنوان وزیر ورزش و جوانان تبریک گفت.در متن پیام 
رضامراد صحرایی آمده است: ابتدا جا دارد از حسن انتخاب 
و اعتماد رئیس جمهور و نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
انقلابی و  به عنوان فردی متخصص، متعهد،  به جناب عالی 
تربیت کشور، جهت  و  تعلیم  بزرگ  از خانواده  یافته  رشد 
تصدی وزارت ورزش و جوانان کمال تقدیر و تشکر خود 

را اعلام دارم.
انتصاب  و  انتخاب  از  خرسندی  ابراز  و  تبریک  تقدیم  با 
تربیت  عرصه  در  باتجربه  و  فهیم  شخصیت  آن  ارزشمند 
بدنی و ورزش کشور بر مسند آن وزارتخانه مهم و موثر در 
عرصه فرهنگی و اجتماعی و توجه به نقش بااهمیت ورزش 
کشور  ورزش  جانبه  همه  تعالی  و  رشد  در  آموزی  دانش 
شورای  مجلس  به  تقدیمی  برنامه  در  مهم  این  به  اشاره  و 
اسلامی که نشان از عمق نگاه راهبردی و شناخت عمیق و 
دقیق جنابعالی نسبت به جایگاه و اثرگذاری این مهم دارد، 
وزارت آموزش و پرورش بر اساس سند تحول بنیادین و در 
راستای تحقق اهداف تربیتی در ساحت زیستی و بدنی و به 
طور ویژه معاونت تربیت بدنی و سلامت و جامعه ۳۰ هزار 
نفری معلمان تربیت بدنی به عنوان افسران پیشرفت ورزش 
کشور، آمادگی خود را جهت همراهی و همکاری و خلق 
فرصت های ارزشمند خدمت برای ملت شریف ایران اسلامی 

اعلام می دارد.

پیام تبریک وزیر آموزش و پرورش 
به کیومرث هاشمی
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رهبر انقلاب در دیدار با پیشکسوتان و فعالان دفاع مقدس :

عظمت واقعه دفاع مقدس را باید شناخت
مسئله  دشمن،جمهوری اسلامی  است 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس :

دولت نباید کسری بودجه خود را از
 جیب مردم جبران کند

دهقان:

 کره جنوبی احتمالا مابه التفاوت پول آزاد شده را بپردازد

 جهرمی :

شورای رقابت در قیمت گذاری ها نظارت داشته باشد

کمیسیون اصل نود:
 قانون اصلاح و تغییر اساسنامه بانک های

 دولتی اجرا نشده است

کارشناس مسائل بین الملل :
ایران امسال موثرتر از دوره قبل در مجمع عمومی سازمان ملل حضور داشت

مقدس  دفاع  واقعه  اینکه  به  اشاره  با  انقلاب  معظم  رهبر 
اظهار  است،  انقلاب  تاریخ  از  مهم  و  برجسته  برهه  یک 
داشتند: دفاع مقدس مرز مقاومت را گسترش داد ما به دنبال 
نبودیم.عنوان مقاومت را دفاع  گسترش مرزهای جغرافیایی 

مقدس در دنیا مطرح کرد و پیش برُد. 
از  شماری  دیدار  در  ای  خامنه  الله  آیت  ایرنا،  گزارش  به 
حسینیه  در  مقاومت  و  مقدس  دفاع  فعالان  و  پیشکسوتان 
امام خمینی )ره( اظهار داشتند: واقعه دفاع مقدس یک برهه 
برجسته و مهم از تاریخ انقلاب است. ما نتوانستیم تاکنون 
جزئیات این تابلوی عظیم و پرنقش و نگار دفاع مقدس را 

بشناسیم و بشناسانیم.
دفاع  از چه چیزی  مقدس  دفاع  در  ما  یادآورشدند:  ایشان 
کردیم؟ این مقطع و واقعه مهم را باید درست بشناسیم و به 

اذهان نسل های بعدی معرفی کنیم. 
این  بنده  راسخ  عقیده  داشتند:  بیان  ادامه  در  انقلاب  رهبر 
است که اگر نسل های پی در پی ما جوانب مهم و معنادار 
دفاع مقدس را بشناسند و بدانند در این واقعه مهم چگونه 
ملت ایران توانست خود را به سکوی پیروزی برساند و با 
قدرت در آنجا بایستد، برای آنها در این شناخت درس های 

بزرگی وجود خواهد داشت.
اینکه در دفاع مقدس از انقلاب  بیان  با  آیت الله خامنه ای 
اسلامی  انقلاب  اسلامی که محصول  از جمهوری  اسلامی، 
بود و از تمامیت ارضی کشور دفاع می شد، تصریح کردند: 
جبهه  البته  بود.  کرده  حمله  چیز  سه  این  به  مقابل  طرف 
هدف  نبود،  ارضی  تمامیت  مساله  هدفش  دشمن،  اساسی 
آنان انقلاب بود. آنها می خواستند این انقلاب بی نظیر و کبیر 
و مهم که در ایران به برکت جانفشانی مردم اتفاق افتاده بود 

را سرکوب کنند. 
برای  دادند: خیلی فرق می کند که یک جنگی  ادامه  ایشان 
یک  یا  بیافتد  اتفاق  کشور  دو  بین  مرزی  یک  جابجایی 
ملت  یک  هویت  که  چیزی  آن  کردن  نابود  برای  جنگی 
اظهار  انقلاب  معظم  رهبر  بیافتد.  اتفاق  می دهد  تشکیل  را 
داشتند: عمده جنگ ها جنگ های مرزی است و برای تصرف 
ملت، هستی یک  اما جنگی که هویت یک  است،  سرزمین 
کشور، دستاورد جانفشانی یک ملت را بخواهد هدف قرار 
دهد؛ این واقعه با آن وقایع متفاوت است.مساله فقط تغییر 
اما  است  مهم  بود  هم  آن  اگرچه  نبود،  جغرافیایی  مرزهای 

اهمیت این قابل مقایسه با آن نیست.
آثار،  در  تدبر  و  تفکر  بر  تاکید  با  ای  خامنه  الله  آیت 
دستاوردها و دلایل دفاع مقدس، گفتند: آثار و دستاوردهای 
که  کنیم  مطالعه  و  کنیم  فکر  باید  بود؟  چه  مقدس  دفاع 
کسی  چه  مقابل  در  دفاع  می گرفت؟  انجام  چی  از  دفاع 
انجام می گرفت و سوم اینکه دفاع بوسیله چه کسانی انجام 

می گرفت و چهارم اینکه نتیجه این دفاع چه بود؟
مردم سالاری  یعنی  اسلامی  جمهوری  اینکه  بیان  با  ایشان 
اصلی  مسئله   اسلامی ست؛  مساله دشمن، جمهوری  و  دینی 
این است، اظهار داشتند: مساله در جنگ عراق علیه ایران، 
هدف  را  ملت  یک  هویت  نبود.  جغرافیا  و  مرز  تغییر  فقط 

قرار داده بودند.
عظمت واقعه دفاع مقدس را باید شناخت 

دفاع  واقعه  عظمت  داشتند:  اظهار  ادامه  در  انقلاب  رهبر 
من  نظر  به  لکن   شده  کار  خیلی  شناخت.  باید  را  مقدس 
تاکنون  نتوانستیم  ما  است.  زیاد  بسیار  هنوز  کار  برای  جا 
بشناسیم  را  نگار  و  نقش  پر  و  عظیم  تابلوی  این  جزئیات 
این  عظمت  کردند:  اضافه  ای  خامنه  الله  بشناسانیم.آیت  و 
حادثه را از چند زاویه می شود دید یکی از زاویه  آن چیزی 
است که از آن دفاع می شود چون بحث دفاع مقدس است 
از چی دفاع می کردیم ما؟  یکی از این زاویه است که این 
دفاع در مقابل چه کسی انجام می گرفت، چه کسی هجوم 
کرده بود که لازم بود دفاع صورت بگیرد؟ زاویه  سوم این 
و  گرفت؟  انجام  کسانی  چه  وسیله   به  دفاع  این  که  است 
دفاع  این  دستاوردهای  و  آثار  که  است  این  چهارم  زاویه 
چه بود؟ نتیجه این دفاع چه شد؟ایشان تصریح کردند: دفاع 
مقدس در مقابل چه کسی بود؟ مشوق اصلی، آمریکا بود. 
فرانسوی ها پیشرفته ترین تجهیزات نظامی را در اختیار عراق 
قرار دادند. بلوک شرق و شوروی سابق از امکانات زمینی و 

هوایی هرچه لازم بود به عراق دادند.
جمهوری  انقلاب،  سه گانه  حفظ  برای  مقدس  دفاعی 

اسلامی و تمامیت ارضی
رهبر انقلاب در ادامه اظهار داشتند: اینکه از چه چیزی دفاع 
جمهوری  از  اسلامی،  انقلاب  از  مقدس  دفاع  در  شد؛  می 
اسلامی که محصول انقلاب اسلامی بود و از تمامیت ارضی 
طرف  کردند:  اضافه  ای  خامنه  الله  میشد.آیت  دفاع  کشور 
مقابل به این سه چیز حمله کرده بود. البته جبهه اساسی و 

هدف  آن  نبود  ارضی  تمامیت  مساله  هدفشان  دشمن،  مهم 
این  خواستند  می  آنها  بود.  انقلاب  آنها  هدف  بود.  صدام 
برکت  به  ایران  در  که  را  مهمی  و  کبیر  و  بی نظیر  انقلاب 

جانفشانی مردم اتفاق افتاده بود، سرکوب کنند.
ایشان با اشاره به اینکه این انقلاب توانسته بود نظام وابسته 
یک  و  کند  برکنار  و  طرف  بر  را  کشور  بر  حاکم  فاسد  و 
کند؛  حاکم  کشور  این  در  را  نو  سخن  یک  جدید،  نظام 
دادند:  ادامه  دنیا،  در  بود  نویی  حرف  دینی  مردم سالاری 
دشمنی  مقابلند،  طرفند،  اسلامی  جمهوری  با  که  آنهایی 

می کنند،مساله شان، مساله »جمهوری اسلامی« است.
رهبر انقلاب خاطرنشان کردند: بنابراین آن چیزی که از آن 
دفاع می شد، این نقطه های اساسی و مهم بود. مساله فقط 
می آید،  یا جلو  رود  می  مرز عقب  از  قسمتی  که  نبود  این 
هم  آن  البته  کند.اگرچه  می  پیدا  تغییر  جغرافیایی  مرزهای 

مهم بود اما این اهمیتش قابل مقایسه با آن نیست.
آیت الله خامنه ای بیان داشتند: ما در جنگ کمک کننده ای 
نداشتیم، حتی امکانات و تسلیحاتی را که می خواستیم پول 
بدهیم و بخریم فراهم نمی شد مگر به ندرت و موارد جزئی.

عرصه  مقدس  دفاع  داشتند:  اظهار  ادامه  در  انقلاب  رهبر 
حوزه،  مسجد،  نیرو  تأمین  محل  بود.  ملّت  عمومی  حضور 

دانشگاه، مدارس و پادگان ها بودند.
برای ترویج  آیت الله خامنه ای بر ضرورت کارهای هنری 
ارزش های دفاع مقدس تاکید کردند و گفتند: مهاجم ها در 
دفاع  به  زاویه  این  با  اگر  بودند؟  کسانی  چه  مقدس  دفاع 
مقدس هم نگاه کنیم، عظمت و اهمیت دفاع مقدس روشن 

خواهد شد.
ایشان در ادامه گفتند: همه قدرت های مطرح آن روز دنیا 
و  اسلامی  جمهوری  به  حمله  این  در  و  جبهه  یک  شدند 
کشورهای  جور،  یک  آمریکا  شدند.  سهیم  اسلامی  انقلاب 
به  روز  آن  شرق  بلوک  جور،  یک  کدام  هر  اروپا  مختلف 

سرکردگی شوروی جور دیگر.
ادامه دادند: گفته می شد مشوق اصلی حمله   انقلاب  رهبر 
جنگ  طول  در  هم  بعد  بودند.  آمریکایی ها  ایران  به  صدام 
آمریکایی ها  است  اطلاعاتی  کمک  که  را  کمک  مهمترین 
آرایش  جایگاه  را،  هوایی  نقشه های  آسانی  به  کردند.  می 
می  آن ها  اختیار  در  کردند  می  نقشه برداری  را  ما  نیروهای 
گذاشتند به طور مداوم و پی در پی و شیوه های راه کنشی 

جنگی )تاکتیکی( را، در اختیار صدام قرار می دانند.
فرانسوی  و  اروپایی ها  اینکه  بیان  با  ای  خامنه  الله  آیت 
در  را  بالگرد  و  جنگنده  و  هوایی  تجهیزات  پیشرفته ترین 
اختیار صدام قرار دادند، اظهار داشتند: آلمانی ها امکانات 
و  ایران  در  فاجعه  همه  این  که  را  تسلیحات شیمیایی  تهیه 
اختیار  در  آورد،  وجود  به  حلبچه  در  حتی  عراق  خود  در 
صدام قرار دادند.بلوک شرق، شوروی سابق و کشورهایی 
هوایی  و  زمینی  امکانات  از  بودند  شرقی  اروپای  در  که 
چه  هر  و  گذاشتند  صدام  اختیار  در  می خواستند  چه  هر 
لازم داشت به او دادند. موشک گران بود و توپخانه اش را 
جوری تجهیز کردند که بتواند با توپخانه تهران را بزند که 
عرب  کشورهای  یادآورشدند:  ایشان  نباشد.  زیاد  خرجش 
هم  گذاشتند.  اختیارش  در  بی حساب  پول  خودمان،  منطقه  
خلیج  جنوبی  قسمت  آمد؛  و  رفت  مسیر  هم  دادند،  پول 
ماشین  و  ها  کامیون  آمد  و  دائم محل رفت  به طور  فارس 
می  عراق  وارد  بردند،  می  را  ابزارها  که  بود  سنگینی  های 
بودند. اینها  مهاجم  همه!  کردند،  کمک  همه  یعنی  کردند. 

آیت الله خامنه ای تاکید کردند: دفاع مقدس مرز مقاومت را 
گسترش داد ما به دنبال گسترش مرزهای جغرافیایی نبودیم.

پیش  و  کرد  مطرح  دنیا  در  مقدس  دفاع  را  مقاومت  عنوان 
برُد.ایشان با بیان اینکه نیروهای مسلح جزو نوامیس حتمی 
امنیت ساز  مسلح  نیروهای  داشت:  اظهار  هستند،  جامعه  هر 
می کند  تکیه  آن  روی  دشمن  که  چیزهایی  از  هستند،یکی 

خدشه در ارزشهای نیروهای مسلح است.

دنبال  به  گفت:  مجلس  بودجه  و  برنامه  کمیسیون  عضو 
با  جلسه ای  توسعه،  هفتم  برنامه  درباره  آمده  پیش  حواشی 
مسئولان  و  تلفیق  کمیسیون  اعضای  مجلس،  رئیس  حضور 

سازمان برنامه و بودجه برگزار شد.
احسان ارکانی در گفتگو با مهر، درباره حواشی ایجاد شده 
مجلس،  در  توسعه  هفتم  برنامه  بررسی لایحه  روند  پیرامون 
را  خود  پیشنهادی  لایحه  که  است  آن  دولت  وظیفه  گفت: 
شورای  مجلس  به  کشور  توسعه  ساله  پنج  برنامه  درباره 
ارائه  مجلس  به  لایحه  این  اینکه  از  بعد  دهد.  ارائه  اسلامی 
شود، وظیفه مجلس رسیدگی، حذف، اصلاح یا اضافه کردن 
مواردی به لایحه بر اساس نیازها و مصالح روز کشور است.

کشور  توسعه  ساله  پنج  برنامه  قانون،  طبق  کرد:  بیان  وی 
ابتدا در کمیسیون تلفیق و سپس در صحن مجلس رسیدگی 
می شود و سپس مصوبات مجلس در شورای نگهبان بررسی 
می شود. این مسیر قانونی را کسی نباید زیر سوال ببرد و همه 

ما باید به ساختارهای قانون اساسی پایبند باشیم.
نماینده مردم نیشابور در مجلس شورای اسلامی در واکنش 
به مطرح شدن ادعایی مبنی بر اینکه تغییرات گسترده ای که 
توسط کمیسیون تلفیق در برنامه هفتم توسعه اعمال شده بار 
گفت:  است،  کرده  ایجاد  دولت  برای  همتی  هزار   ۲۰ مالی 

هفتم  برنامه  قالب  در  نباید  دولت  نیست.  درست  ادعا  این 
توسعه، کسری بودجه خودش را از جیب شاغلان، کارگران 

و بازنشستگان تا حد زیادی جبران کند.
دولت  توسعه،  هفتم  برنامه  لایحه  در  شد:  متذکر  ارکانی 
سال   ۲ میانگین  از  بازنشستگان  حقوق  است  داده  پیشنهاد 
آخر خدمت به میانگین ۵ سال آخر خدمت تغییر کند که ما 
این موضوع را از مصوبه حذف کردیم، چرا که باعث کاهش 

چشمگیر حقوق بازنشستگان می شد.

منافقان  استرداد  پرونده  درباره  رئیس جمهور  حقوقی  معاون 
سیزدهم  دولت  در  که  هایی  پیگیری  با  خوشبختانه  گفت: 
انجام شده ۱۰۵ پرونده منافقان آماده صدور رای در دادگاه 

است. 
محمد دهقان در حاشیه نشست هیات دولت در گفت و گو با 
خبرنگاران در پاسخ به اینکه پرونده استرداد منافقان در چه 
مرحله است،گفت: در سال های گذشته این کار انجام نشده و 
تعجب برانگیز است که چرا در این سال های طولانی با این 
همه جنایاتی که منافقان انجام دادند، در محاکم ما، محاکمه 

نشدند و حکم بر علیه آنها صادر نشده بود.
با  دولت  این  در  گفت:  جمهور  رئیس  حقوقی  معاون 
پیگیری هایی که انجام شده تعداد ۱۰۵ پرونده منافقان آماده 

و در دادگاه است تا رای صادر شود.
شده  آزاده  منابع  خصوص  در  رئیس جمهور  حقوقی  معاون 
کره  از  ما  آزادی وجوه  از  بعد  کره جنوبی گفت:  در  ایران 
قیمت  اینکه  به  توجه  با  که  شد  مطرح  مسئله  این  جنوبی، 
از  اسلامی  جمهوری  و  کرده  پیدا  کاهش  جنوبی  کره  پول 
بین المللی  وکلای  و  کارشناسان  دیده،  خسارت  بابت  این 

را به کار گرفتیم و به زودی در این مسئله نظر خواهیم داد.
باید  کره  که  است  این  ما  اولیه  نظر  کرد:  تاکید  وی 
مابه التفاوت پول را بپردازد و موجب شده ارزش پول ما که 
۷ میلیارد دلار بوده، کاهش پیدا کند. این فرضیه اولیه است 
و اگر نظر کارشناسان و وکلای بین المللی مثبت بود در این 

زمینه اقدام می کنیم.

و  قیمتگذاری ها  در  رقابت  شورای  گفت:  دولت  سخنگوی 
رسیدن محصولات نهایی که رقابت کم تری در کشور دارند 

به دست مردم، نظارت موثرتری داشته باشد.
در  دولت  هیئت  جلسه  حاشیه  در  جهرمی  بهادری  علی 
جمع خبرنگاران گفت: بر اساس مصوبه اول هیئت وزیران، 
یا ساخت  بازسازی  هزینه کرد اشخاص خصوصی در حوزه 
عنوان  به  گردشگری  و  هنری  فرهنگی  اماکن  فرهنگسراها، 

هزینه قابل قبول مالیاتی محسوب می شود.
وی افزود: مصوبه دوم امروز هیئت وزیران نیز برای برخورد 
بنگاه های  که  بود  جرایمی  رقابتی  ضد  اقدامات  با  مؤثرتر 
بزرگ انحصاری در کشور از سوی شورای رقابت به خاطر 
مصوبات  رعایت  عدم  یا  انحصاری  و  رقابتی  اقدامات ضد 
شورای رقابت محکوم می شوند، بود که متناسب با نرخ تورم 

افزایش پیدا کرد.

و  قیمتگذاری ها  در  رقابت  شورای  که  ان شاالله  افزود:  وی 
رسیدن محصولات نهایی که رقابت کم تری در کشور دارند 

به دست مردم، نظارت موثرتری داشته باشد.

 کمیسیون اصل ۹۰ قانون اساسی مجلس شورای اسلامی در 
گزارشی اعلام کرد: قانون اصلاح و تغییر اساسنامه بانک های 
دولتی با توجه به گذشت ۱۶ سال از تصویب قانون توسط 

مجلس شورای اسلامی هنوز عملیاتی نشده است. 
گزارش  اسلامی  شورای  مجلس  دیروز  علنی  نشست  در 
اجرای  عدم  مورد  در  اساسی  قانون   )۹۰( اصل  کمیسیون 
قانون اصلاح و تغییر اساسنامه بانک های دولتی توسط هیأت 
وزیران با توجه به گذشت ۱۶ سال از تصویب قانون توسط 

مجلس شورای اسلامی به شرح زیر قرائت شد:

بخش  در  دارند  استحضار  محترم  نمایندگان  که  همانگونه 
اقتصادی از سند چشم انداز۲۰ ساله، موضوع ایجاد رقابت 
با  بتواند  که  سطحی  در  بانکی  و  مالی  خدمات  ارتقای  و 
بپردازد مورد  به رقابت  المللی  بین  خدمات مشابه در سطح 
های  آوری  فن  از  استفاده  بر  همچنین  و  گرفته  قرار  تاکید 
نوین و پیشرفته برای ارتقای کیفی خدمات مزبور نیز تاکید 
شده است. بدین لحاظ صنعت بانکداری کشور بعنوان یکی 
از زیربخش های مهم اقتصادی برای رسیدن به اهداف سند 

چشم انداز، اهمیت بسیاری دارد.

ایران در  بین الملل گفت: جمهوری اسلامی  کارشناس مسائل 
قامت یک کشور قدرتمند، مستقل و کشوری که توان و موقعیت 
از  موثرتر  امسال  است  کرده  پیدا  گذشته  به  نسبت  را  بهتری 
دوره قبل در نشست مجمع عمومی سازمان ملل حضور داشت. 
رضا میرابیان کارشناس مسائل بین الملل در خصوص دیدارها 
رئیس  رئیسی،  ابراهیم  الله  آیت  سخنرانی های  و  مصاحبه ها  و 
در  ملل  سازمان  عمومی  مجمع  نشست  در  جمهور کشورمان 
نیویورک، اظهارداشت: حضور رئیس جمهور در نشست مجمع 
عمومی سازمان ملل فرصتی است که جمهوری اسلامی ایران 
بتواند از مواضع و دیدگاه های خود دفاع کند.وی گفت: با توجه 

به حجم تحرکات رسانه ای ضد انقلاب علیه کشورمان جهت 
ایرانی، رئیس جمهور و  هیاهو و ایجاد فشار روانی بر هیات 
دیگر مقامات کشور که در چنین مجامع بین المللی حضور پیدا 
می کنند باید از حقانیت و مواضع جمهوری اسلامی ایران به 
درستی دفاع کنند تا افکار عمومی جهان نسبت به آن آگاهی 

بهتری پیدا کنند.
این کارشناس مسائل بین الملل افزود: جمهوری اسلامی ایران 
توان و  قامت یک کشور قدرتمند، مستقل و کشوری که  در 
موقعیت بهتری را نسبت به گذشته پیدا کرده است امسال موثرتر 

از دوره قبل در این رویداد مهم بین المللی حضور داشت.

تکلیف بنزین یارانه ای و سهمیه بنزین مشخص شد 
توافق بنزینی پاستور و بهارستان

بر اساس گزارش کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه بنزین 
است  ممکن  اما  نمی کند.  تغییر  برنامه  طول  در  یارانه ای 
خودرو  یا  خانوار  به  اینکه  و  کند  تغییر  بنزین  سهمیه  که 
بدهند، باید منتظر ماند و اگر در صحن اصلاح کلی مطرح 
نشد، درخصوص آن تصمیم گیری می شود. کمیسیون تلفیق 
برنامه هفتم توسعه چند ماده از لایحه دولت را در ابتدای 
بیشتر  که  موارد  این  تا  بود  بررسی خود مسکوت گذاشته 
در حوزه های ارز و انرژی بودند، در کمیته مشترکی میان 
مجلس و دولت مطرح و برای ارائه در صحن مجلس نهایی 
شوند. محسن زنگنه، سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم 
توسعه با اشاره به این مواد مراعامانده لایحه برنامه گفت: 
ما جلساتی را گذاشتیم و ماحصل آن در گزارش کمیسیون 
به  اشاره  با  همچنین  وی  است.  آمده  هفتم  برنامه  تلفیق 
آنچه  اساس  بر  کرد:  تصریح  بنزین  قیمت  و  انرژی  بحث 
در کمیسیون برنامه هفتم به تصویب رسیده اولا به دولت 
اجازه داده شده است که می تواند یارانه حامل های انرژی 
را به جای خودرو به افراد هم بدهد. البته برای دولت این 
امر اختیاری است. از سوی دیگر تاکید کردیم برای اینکه 
برنامه  طول  در  یارانه ای  بنزین  شود،  مرتفع  مردم  نگرانی 
کند  تغییر  بنزین  سهمیه  که  است  ممکن  اما  نکند.  تغییر 
هفتم  برنامه  تلفیق  کمیسیون  داده شود.  به خانوار  اینکه  و 
توسعه چند ماده از لایحه دولت را مراعا گذاشته بود و این 
موارد در کمیته مشترکی میان مجلس و دولت مطرح شد. 
ارز و انرژی دو موضوع مهمی بود که درخصوص آن در 
این کمیته جمع بندی صورت گرفت. در لایحه برنامه هفتم 
توسعه دولت از کنار ارز عبور کرده و در لایحه تنها آمده 
بود که مسوولیت ارز با بانک مرکزی است.  این در حالی 
در  باید  و  است  بوده  رویه جاری  همین  تاکنون  که  است 
برنامه، سیاستگذاری درخصوص ارز انجام می شد که این 
پیشنهادهایی  هفتم  برنامه  تلفیق  کمیسیون  در  نیفتاد.  اتفاق 
پیشنهادها در کمیته ای  این  ارز مطرح شد که  درخصوص 
دولت  و  تلفیق  کمیسیون  اعضای  از  برخی  از  متشکل 

بررسی و در نهایت به یک تصمیم مشترک منجر شد.
مسکوت مانده های لایحه چگونه حل شد؟

محسن زنگنه، سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه 
در گفت وگو با »دنیای اقتصاد« با اشاره به مواد مراعامانده 
لایحه برنامه گفت: ما جلساتی را گذاشتیم و صحبت هایی 
مطرح شد و ماحصل آن در گزارش کمیسیون تلفیق برنامه 
با یکسری  هفتم آمد. درخصوص ارز تقریبا نظر دولت را 

تغییرات و اصلاحات در گزارش کمیسیون آوردیم. 
اقدام  دو  هفتم  برنامه  در  ارز  درخصوص  کرد:  تاکید  او   
داشت  نیاز  مرکزی  بانک  که  را  اختیاراتی  اولا  انجام شد. 
بانک مرکزی را  بود، پذیرفتیم و احکام  و در لایحه آمده 
و  بخش های خصوصی  و  سازمان ها  دستگاه ها،  همه  برای 
دولتی لازم الاجرا دانستیم. از سوی دیگر، تاکید کردیم که 
بانک مرکزی وظیفه حفظ ارزش پول ملی، ثبات اقتصادی، 

کاهش رشد تورم و مهار تورم را دارد. 
 این در حالی است که در لایحه برنامه هفتم توسعه، دولت 
در  ما  تکلیف.  بدون  اما  بود؛  داده  اختیار  مرکزی  بانک  به 

کمیسیون تلفیق آن اختیار را آوردیم منتها با تکلیف.
کرد:  خاطرنشان  هفتم  برنامه  تلفیق  کمیسیون  سخنگوی   
و  داشتیم  خرد  صادرکنندگان  درخصوص  هم  بندی  یک 
اختیار  تا  باشد  بازتر  آنها  دست  مقدار  یک  باید  معتقدیم 
داشته باشند و بتوانند با عرضه در بازار مبادله، ارز خود را 

به واردکنندگان بفروشند.
توافق بنزینی پاستور و بهارستان

زنگنه با اشاره به بحث انرژی در برنامه هفتم توسعه تصریح 
درخصوص  دولت  و  مجلس  میان  توافقات  ماحصل  کرد: 
آن  آورده ایم.  هفتم  برنامه  کمیسیون  گزارش  در  را  انرژی 
مجلس  و  دولت  توافق  مورد  آمده،  گزارش  در  که  چیزی 
است. او درخصوص افزایش قیمت انرژی در برنامه هفتم 
به  هفتم  برنامه  کمیسیون  در  آنچه  اساس  بر  کرد:  اظهار 
تصویب رسیده اولا به دولت اجازه داده شده که می تواند 
هم  افراد  به  خودرو  جای  به  را  انرژی  حامل های  یارانه 

بدهد. البته این اجازه وجود دارد و تکلیف نشده است.
 این نماینده مجلس افزود: از سوی دیگر تاکید کردیم برای 
طول  در  یارانه ای  بنزین  شود،  مرتفع  مردم  نگرانی  اینکه 
برنامه تغییر نکند. البته این مصوبه فعلی کمیسیون است و 

پیشنهادهایی هم در این خصوص در مجلس مطرح است و 
ممکن است تغییر کند. 

 بر اساس گزارش کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه بنزین 
یارانه ای در طول برنامه تغییر نمی کند. اما ممکن است که 
سهمیه بنزین تغییر کند و اینکه به خانوار یا خودرو بدهند، 
باید منتظر ماند و اگر در صحن اصلاح کلی مطرح نشد، 

درخصوص آن تصمیم گیری می شود.
تلفیق با مجلس اختلاف داشت؟

اظهارنظر  به  اشاره  با  خبری  نشست  در  همچنین  زنگنه 
برنامه  گزارش  بازگشت  درخصوص  نمایندگان  برخی 
هفتم به کمیسیون تلفیق گفت: کسانی که در مصاحبه هایی 
اطلاع  کردند،  مطرح  را  کمیسیون  به  مصوبات  بازگشت 
دقیقی از آیین نامه داخلی مجلس ندارند. البته طبق آیین نامه 
تبصره  ماده،  هر  دارد  حق  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
داشتن  و  قانون  با  مغایرت  همچون  دلایلی  به  را  بند  و 
یا  دهد  ارجاع  تلفیق  کمیسیون  به  صحن  از  اصلاحات 
برگردانده  کمیسیون  به  مواد  آن  نماینده ای  اخطار  با  اینکه 
شود. پس اینکه گفته شده است، عده ای خواستار بازگشت 
گزارش به کمیسیون بودند از اساس خلاف آیین نامه است 

و امکان پذیر نیست. 
 دولت مخالف بود؟

گزارش  درخصوص  دولت  موضع گیری  به  اشاره  با  او 
سازمان  رئیس  کرد:  تاکید  هفتم  برنامه  تلفیق  کمیسیون 
برنامه و بودجه و وزرای مربوطه در تمام جلسات تلفیق تا 
اول شهریورماه حضور داشتند. موارد اصلاح شده در تلفیق 
با وزرا خارج شده  از یک جمع تخصصی  و کمیته ها هم 
به  پیشنهاد دهد و  نماینده ای  نبوده که یک مرتبه  و چیزی 
تصویب برسد. اما اینکه سازمان برنامه بگوید نباید مجلس 
شورای اسلامی با وزرا نشست برگزار می کرد، قابل قبول 
نیست و ما نمی توانیم این حق را از نماینده بگیریم. بر این 
اساس تعامل مجلس با وزرا بی نظیر بوده است؛ به طوری که 
از زمان انتشار گزارش تلفیق هیچ نارضایتی از سوی وزرا 
دریافت  تبصره ها  و  مواد  درباره  تخصصی  دستگاه های  و 

نشده است.
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